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PROGRAM PRIREDITEV OB 
PRAZNIKU OBČINE ŽALEC

SOBOTA -  3. SEPTEMBRA 1994
ob 10. uri -  orientacijski pohod po krajevni skupnosti 
Andraž (zbirališče Zadružni dom)
ob 15. uri -  srečanje borcev občine Žalec in aktivistov 
OF Savinjsko-celjske regije

Občinska 
priznanja za 
leto 94
N a slavnostni seji zborov 
občinske skupščine v An
dražu bodo podelili tudi 
občinska priznanja.

Grb občine Žalec bodo 
prejeli: A nton Mešič za 
dolgoletno delo v  krajev
ni skupnosti Andraž na 
področju razvijanja in
frastrukture, Gasilsko 
društvo Andraž za priza
devno delo pri graditvi 
gasilskega doma v An
dražu in za požrtvovalno 
delo pri odpravljanju ele
mentarnih nesreč, Rihard 
Kopušar za aktivno in 
požrtvovalno delo v  dru
štvu za pomoč duševno 
prizadetim ter Janez 
Kroflič za dolgoletno de
lo na področju lokalne 
samouprave in društve
nih dejavnosti.

Dobitniki plaket pa so: 
N iko Krajnc za ohranja
nje kulturne dediščine pri 
obnovitvi cerkve in žup
nišča v  Andražu, Simon  
Ograjenšek iz Andraža za 
aktivno delovanje v dru
štvih in pri razvoju kraja 
ter Župnijski urad Žalec 
za ohranjanje kulturne 
dediščine pri obnovi 
cerkve in župnišča.

NEDELJA -  4. SEPTEMBRA 1994
ob 15. uri -  dan gasilca z gasilsko parado v Andražu

PONEDELJEK -  5. SEPTEMBRA 1994
ob 17. uri -  občinski šahovski turnir v prostorih Zadruž
nega doma Andraž

TOREK -  6. SEPTEMBRA 1994
ob 16. uri -  občinski rokometni turnir -  moški na igrišču 
v Andražu
ob 19. uri -  VLADO HABJAN, literat in rojak, v  Občin
ski matični knjižnici Žalec 
•

SREDA -  7. SEPTEMBRA 1994
ob. 16. uri -  občinski ženski rokometni turnir na igrišču 
v Andražu
ob 20. uri -  koncert SAVINJSKEGA OKTETA in pred
stavitev njihove kasete v  Domu II. slovenskega tabora 
Žalec

ČETRTEK -  8. SEPTEMBRA 1994
ob 19.30 -  ŽIVELO ŽIVLJENJE, LU K A  DE, igra Polde
Bibič v Zadružnem domu v Andražu

Značke občine 
Žalec

Posebno priznanje, to je 
značko občine Žalec, pa po
deljuje tudi izvršni svet. Le
tos bodo podelili pet značk, 
in sicer: D ušanu Goričarju, 
predsedniku sveta KS Bra
slovče, za uspešno delovanje 
krajevne skupnosti Braslov
če tako v  okviru občine kot 
širše, Mari Mohorko za 
uspešno vodenje VVZ Janka 
Hermana, Robertu Čemažar- 
ju, direktorju Savinjske tr
govske družbe, in Miranu 
Orožimu, dipl. ing. gozdar
stva za njegovo delo na po
dročju gozdarstva, varova
nja narave in gradnje ter 
vzdrževanja gozdnih cest in

PETEK -  9. SEPTEMBRA 1994
ob 15. uri -  odprti turnir v  malem nogometu na igrišču 
v Andražu
ob 18. uri -  lutkovna igrica SAPRAM IŠKA v  izvedbi 
Lutkovnega gledališča Ljubljana v dvorani Doma II. slo
venskega tabora Žalec
ob 20. uri -  predstavitev nove slike in umetniškega dela 
akademskega slikarja in rojaka RUDIJA Š PA N Z LA  v avli 
Doma II. slovenskega tabora Žalec

SOBOTA -  10. SEPTEMBRA 1994
ob 9.30. -  pokušnja kulinaričnih izdelkov andraških 
žena
ob 10. uri -  slavnostna seja zborov občinske skupščine in 
odprtje komunalnih objektov v  Andražu 
ob 15. uri -  družabno srečanje občanov občine na igrišču 
v Andražu.

NEDELJA -  11. SEPTEMBRA 1994 
ob 12.30 -  odkritje spominske plošče akademiku 
FRANCU KSAVERJU LU KM AN U  na njegovi rojstni hiši 
v Taboru

Justinu Sedeljšaku iz Prapreč 
pri Vranskem

Priznanje 
Inovator 93

V Andražu bodo naslednjo 
soboto poleg drugih občinskih 
priznanj podelili tudi prizna
nje z nagrado Inovator 93.

Na letošnji razpis sta pri
spela samo dva predloga, in 
sicer oba iz Ferralita. Izvršni 
svet se je odločil, da priznanje 
z denarno nagrado po 80.000 
tolarjev za vsako inovacijo 
prejmejo vsi avtorji. Avtorje 
prve inovacije »Sistem za 
transport gnojevke z bobnasti- 
mi namakalniki« sta Jurij Pe
šec in Sead Jusufovič, avtorji 
druge, »Cestne ovire za omeje
vanje hitrosti Ferralit« pa Ju
rij Pešec, Matjaž Grobelnik in 
Vili Pobežin.

Dobrodošli v Andražu
i

Letošnje bo tudi zadnje praznovanje praznika sedanje občine Žalec, ki je 
namenjeno spominu na II. slovenski tabor v Žalcu. Praznovanje se bo prihodnje 
dni pričelo v Andražu, taborske kulturne prireditve pa bodo tudi v Žalcu, Grižah 
in še kje. Žalčani se bodo tokrat spomnili obletnice razglasitve Žalca za mesto 
pred 30. leti in 100-letnice turističnega društva. V Grižah bo državno prvenstvo 
citrarjev. Dom II. slovenskega tabora pa bo postal bogatejši z delom slikarja 
Rudija Spanzla. Na osrednjih straneh Savinjčana smo zato pripravili obširen 
zapis o praznovanju občinskega praznika in Taborskih kulturnih dnevih 
s programom vseh prireditev.

Srečanje borcev v Andražu
Združenje borcev in  udeležencev NOB občine Žalec 

vabi na srečanje borcev in  aktivistov OF celjsko- 
savinjskega okrožja, ki bo v počastitev praznovanja 
občinskega praznika občine Žalec v soboto, 3. septem 
bra, ob 15. uri pri zadružnem domu v Andražu nad 
Polzelo. Vljudno vabljeni!

Zavod za kulturo Žalec, ZKO občine
Žalec in mestna skupnost Žalec

T a b o r s k i  d n e v i
30 let mesta Žalec in 100 let turizma
od 6. do 27. septembra 1994

torek, 6. 9. ob 19. uri v Ob
činski matični knjižnici Ža
lec: VLAD O  HABJAN, lite
rat in rojak

sreda, 7. 9., ob 20. uri
v Domu H. slovenskega ta
bora Žalec: koncert SA
VINJSKEGA OKTETA in 
predstavitev njihove kasete 

četrtek, 8. 9., ob 19.30 
Y  Zadružnem domu v Andra
žu: ŽIVELO ŽIVLJENJE, 
L U K A  DE, igra Polde Bibič 

petek, 9. 9., ob 18. uri 
v dvorani Doma II. sloven
skega tabora Žalec: lutkov
na igrica SAPRAM IŠKA, za 
izven, Lutkovno gledališče 
Ljubljana

petek, 9. 9., ob 20. uri
v avli Doma II. slovenskega 
tabora Žalec: predstavitev 
nove slike in umetniškega 
dela akademskega slikarja 
in rojaka RUDIJA ŠPAN
ZLA , strokovna beseda dr. 
Nace Šumi, priložnostni 
koncert Andreja Zakonjšek 
in Irena Kralj 

nedelja, 11. 9., ob 12.30 
v Taboru: odkritje spomin
ske plošče akademiku 
FRANCU K SA  VERJU
LU K M AN U  na njegovi 
rojstni hiši

torek, 13. 9., sreda, 14. 9., 
četrtek, 15. 9., ob 10. uri: na
podružničnih šolah v občini 
gostuje pravljičarka LID IJA 
ARTELJ

petek, 16. 9., ob 20. uri
v Domu II. slovenskega ta
bora Žalec: premiera operete 
P LA N IN S K A  ROŽA v iz
vedbi DPD Svoboda Žalec, 
režiser Iztok Valič, dirigent 
Franci Rizmal

sobota, 17. 9., ob 10. uri na 
Mestnem trgu: odprtje mest
nega vodnjaka 

sobota, 17. 9., ob 16. uri 
v dvorani DPD Svoboda 
Griže: F INALE  I. DRŽAV
NEG A PRVENSTVA SLO
VENSKIH  CITRARJEV 

sobota, 17. 9., ob 20. uri 
v Domu H. slovenskega ta
bora Žalec: ponovitev PLA - 
N ISNKE  ROŽE 

nedelja, 18. 9., ob 15. uri 
v letnem gledališču Limberk 
v Grižah: 9. revija ZLATE  
CITRE

nedelja, 18. 9., ob 19. uri
v  cerkvi sv. Jakoba v Galici
ji: koncert sakralnih in dru
gih pesmi M EŠANEGA KO
MORNEGA ZBORA iz Celja, 
vodi Pavle Bukovec

ponedeljek, 19 . 9 .,o b 20. uri
v Domu H. slovenskega ta
bora Žalec: ponovitev P L A 
N INSKE  ROŽE 

četrtek, 22. 9., ob 19. uri 
v  Savinovem likovnem salo
nu v Žalcu: odprtje razstave 
karikatur rojaka BORUTA 
PEČARJA

petek, 23. 9., sobota, 24. 9., 
nedelja, 25. 9., v  Hotelu Ža
lec: 20. jubilejno delovno 
srečanje DRUŠTVA SLO
VENSKIH  KNJIŽEVNIH 
PREVAJALCEV 

petek, 23. 9., sobota, 24. 9., 
nedelja 25. 9., ob 20. uri 
v  Domu II. slovenskega ta
bora Žalec: ponovitev P L A 
N INSKE  ROŽE 

torek, 27. 9., ob 11. uri 
v dvorani Doma II. sloven
skega tabora Žalec: predsta
vitev filma PRIJATELJI, za 
katerega je scenarij napisala 
petošolka SABINA KU LIČ  
iz OŠ Šempeter



Z Milanom Dobnikom 
ob občinskem prazniku

f Leto je naokoli in ob mno
gih drugih praznikih je pred 
nami tudi praznik občine 
Žalec. Še v  starih mejah in 
s starimi ljudmi, čeprav v  za
četku tega leta skoraj nihče 
ni verjel, da bomo še enkrat 
praznovali skupaj. Tako smo 
za pogovor o uspehih in te
žavah v  občini spet prosili še 
vedno edinega župana Mila
na Dobnika.

Savinjčan: Ko ste spomla
di določali v  skupščini kraj 
letošnjega praznovanja obči
ne Žalec, je bilo mnogo po
slancev prepričanih, da je to 
povsem nepotrebna točka 
dnevnega reda. Zdaj res 
praznujemo še v  stari občini. 
Kako bi ocenili dogajanja 
v  občini in delo skupščine 
v  preteklem letu?

Milan Dobnik: »Delo
skupščine je teklo normalno, 
nič bistveno novega se ni 
zgodilo. Kot običajno smo 
uspeli večino zamisli, ki jih 
je predlagal izvršni svet, po
trditi v  skupščini, seveda 
s pripombami poslancev.«

Savinjčan: S katerimi
vprašanji ste se največ uk
varjali?

Milan Dobnik: »Veliko
smo se in se pravzaprav še 
ukvarjamo z avtocesto, to je 
bilo eno od osrednjih vpra
šanj. Vse te želje ljudi po av
tocesti in po drugi strani že
lje  prizadetih, ki so upravi
čene, včasih pa tudi malo 
pretirane, je bilo pač treba 
nekako uskladiti. Čeprav

občina ni neposredna stran
ka v  teh zadevah, mislim, da 
je prispevala k temu, da so se 
taki spori reševali predvsem 
v  korist prizadetih.«

Savinjčan: Pravijo, da se 
bo šele čez najmanj dvajset 
let pokazalo, ali je bila grad
nja avtoceste upravičena in 
ali je bila izbrana trasa res 
najboljša. Menite, da boste 
takrat ponosni, da je bila av
tocesta potrjena v  času vaše
ga župovanja?

Milan Dobnik: »Zelo pre
pričan sem o tem, da bom 
vedno ponosen, da se je avto
cesta trasirala v  tem času in 
da sem, vsaj po mojem mne
nju, prispeval k temu, da se 
je pospešila njena gradnja. 
Tudi glede izbire lokacije 
sem vedno bolj prepričan, da 
b i bila prvotno načrtovana 
trasa sicer boljša od sprejete,

ker se je bolj izognila nase
ljem, da pa je vsaka dolinska 
varianta boljša kot trasa po 
severnem ali južnem poboč
ju, saj je treba prav nepriza
deto naravo še posebej pa
ziti.«

Savinjčan: Katere uspehe 
ste še dosegli v  letu, ki je 
preteklo od prejšnjega praz
novanja?

Milan Dobnik: »Mislim, da 
smo v  tem času naredili veli
ko, predvsem za demograf
sko ogrožena in obrobna ob
močja občine. Odprti so bili 
novi vodovodi in asfaltirane 
so bile številne ceste po vseh 
krajevnih skupnostih.«

Savinjčan: Kaj pa je takš
nega, kar niste uspeh uresni
čiti?

Milan Dobnik: »Vsekakor 
je to odlagališče komunalnih 
odpadkov. Tega problema 
smo se lotih takoj, vendar ga 
še nismo uspeh rešiti oziro
ma urediti novega odlagališ
ča. V  veliki meri ravno zato, 
ker se zavedamo, da bo slej 
ko prej potrebno zgraditi re
gijsko deponjo, saj je nemo
goče imeti v vsaki občini mo
derno odlagališče odpadkov. 
Druga zadeva, ki je bila v  za
četku zelo obetajoča, je obrt
na cona v Amovskem gozdu. 
Moje mnenje je bilo, da bo 
z gradnjo avtoceste tudi tam 
možno pričeti delati, odkup
ljena je že večina zemljišč, 
vendar je vse skupaj trenut
no zastalo. Zaradi denarja,

čeprav je moje stahšče, da bi 
vsaj nekaj infrastrukrukture 
morala zgraditi občina iz 
proračunskega denarja, ki bi 
si ga povrnila kasneje.

Naslednji zelo velik pro
blem, zaradi katerega se po
čutim zelo neprijetno, pa je 
čistilna naprava v  Kasazah. 
Razlogov za te težave prav
zaprav ne znam pojasniti, 
lahko bi rekel, da se ljudje 
zgovarjajo drug na drugega. 
Verjetno bo v  prihodnjih me
secih to ena od najpomemb
nejših nalog občine. Nobena 
denarna odškodnina ne more 
nadomestiti tega bistvenega 
poslabšanja bivalnega oko
lja, ki ga povzroča čistilna 
naprava.«

Savinjčan: Veliko škode je 
v  občini pred kratkim nare
dilo še neurje.

Milan Dobnik: »Neurje
nam je porušilo veliko tiste
ga, kar smo uspeh v prete
klih letih že narediti. V  tem 
mandatu njegovih posledic 
nikakor ne bo mogoče od
praviti. Dosegh smo, da smo 
v  Ljubljani obravnavani 
enakopravno in da smo do
bili enak odstotek ocenjene 
škode kot druge občine. Ra
čunam, da bomo dobih še 
nekaj več sredstev, da bo 
možno te posledice letos in 
drugo leto odpraviti.«

Savinjčan: Ampak vse re
šitve so zaenkrt zasilne, pri
haja pa jesensko deževje. 
Kako naj bodo prizadeti lju
dje zadovoljni s takšno po
močjo družbe?

Milan Dobnik: »V  Ljublja
ni stiske teh ljudi očitno ne 
razumejo.«

K. Rozman

dr. Janez Zupanec, poslanec v državnem zboru

Dogajanja v parlamentu
Zadnja, predpočitniška 

seja seveda ni mogla miniti 
brez obravnavanja lokalne 
samouprave, ki je v  vsem ča
su delovanja državnega zbo
ra pojedla največ časa. V  ne
kem poročilu sem že zapisal, 
da me pri obravnavah zako
nodaje s tega področja stalno 
spremlja občutek jalovosti. 
N ikoh si nisem mogel posta
v iti temeljnih izhodišč za 
preobrazbo lokalne samo
uprave, da bi ta bila bolj 
učinkovita, bolj racionalna, 
bolj približana posamezniku

itd. Ne morem se otresti pre
pričanja, da gre enostavno 
za bitko za pohtično oblast. 
Žal mi je izgubljenega časa, 
k i bi ga parlament lahko bolj 
učinkovito porabil za obli
kovanje strategije razvoja 
naše mlade (mlečnozobe) dr
žave. Morda bi bila edina 
prava pot najprej sprejeti 
zakon o državni upravi. Ko 
b i ta zaživel v  poln i meri, bi 
dobih osnovo za oblikovanje 
nove lokalne samouprave. 

.Tako pa ne vem, kakšne bo
do bodoče odločitve na tem

RAZMIŠLJATE 0 SVOJI USMERITVI V PODJETNIŠTVO? 

ŽELITE PREVESTI SVOJO POSLOVNO IDEJO?

ŽELITE IZVEDETI VEČ 0 PODJETNIŠTVU?

U d e l e ž i t e  s e

PODJETNIŠKE DELAVNICE
v Žalcu
od 12. do 14. septembra 1994.

Na delavnici bodo predstavljene naslednje teme:

OSNOVNI POJMI 0  PODJETNIŠTVU, PRAVNI 
VIDIKI, MARKETING, FINANCE IN DAVKI, 
POSLOVNI NAČRT PODJETNIKA ter še veliko 
drugega.

Udeležba na delavnici je brezplačna, plačate le 
prispevek 1000 SIT za udeleženca.

Prijave in dodatne informacije:
OBČINA ŽALEC, Melanija ŽVIKART, tel.: 715-313,
ZBORNICA ZASEBNEGA GOSPODARSTVA, 
Danilo Basle, tel.: 712-185,
IZVIR ŽALEC, Janko Kač, tel.: 712-181.

področju: stališča niso enot
na niti znotraj posameznih 
poslanskih skupin in ne ob
stajajo nobene trdne koalici
je med parlamentarnimi 
strankami. V zvezi z lokalno 
samoupravo zastopam samo 
stahšče, da vohtve o obči
nah, kakršnihkoli že, morajo 
biti do konca leta 1994, ker 
je to nujno za kvalitetnejše 
delovanje uprave na občin
ski ravni.

Posledicam neurja koncem 
junija, ki je pustošilo tudi 
v  krajevnih skupnostih Ta
bor in Vransko, je bila name
njena posebna točka julijske 
seje. Na žalost so nekateri 
poslanci izkoristili prilož
nost in razpravljali o vsem 
mogočem, kar zadeva po
dročje elementarnih nesreč, 
zaščite in reševanja in po
dobno, ne pa o konkretnih 
posledicah katastrofe. To je 
manj usodno, pomembno je,

da je minister za okolje in 
prostor napovedal zaradi ve
likega obsega škode poseben 
zakon za odpravo posledic, 
k i je potreben predvsem za
radi tega, ker je obseg škode 
na občinski ravni veliko višji 
kot na državni ravni. Med 
ukrepi in aktivnostmi, k i jih 
je napovedala vlada v  pred
stavljenem gradivu s po
dročja urejanja prostora, bo
do nove oziroma dopolnjene 
urbanistične zasnove za na
selja Ločica pri Vranskem, 
Tabor, Ojstriška vas, Loke, 
Črni Vrh, Zaplanina in tudi 
ostalih manjših zaselkov in 
napoved sonaravne regulaci
je in renaturacije hudourni
ških potokov Bolske, Zapla- 
ninščice, Konjščice, Kočnice 
in Ojstrice. Poudariti mo
ram, da so me o posledicah 
neurja na območju občine 
Žalec obveščali izvršni svet 
občine, sekretar sekretariata 
za okolje in prostor gospod 
Vinko Debelak in najodgo
vornejši v  Krajevni skupno
sti Tabor, tako da sem bil 
dovolj informiran za kon- 
taktiranje z merodajnimi 
ministrstvi vlade Republike - 
Slovenije.

PODJETNIŠKI CENTER 
ŽALEC
OBVEŠČA
Podjetniki in tisti, ki to še nameravate postati, lahko 
izkoristite brezplačne splošne svetovalne storitve 
s pravnega, tržnega, finančnega, davčnega, 
programskega, prostorskega in drugih področij 
na naslednjih mestih:

OBČINA ŽALEC, Melanija Žvikart, tel.: 715-313

ZBORNICA ZASEBNEGA GOSPODARSTVA 
ŽALEC, Danilo Basle, tel.: 712-185

IZVIR d.o.o. Žalec,
Šlandrov trg 24 (nad pošto), Janko Kač, tel.: 712-181

dr. Franc Ksaver Lukman

Odkritje spominske 
plošče_____________

Letos je minilo 36 let od prof. Lukman eden najbolj
smrti (12. 6.1958) velikega Sa
vinjčana, uglednega sloven
skega teologa znanstvenika in 
kulturnega ter javnega delav
ca, univerzitetnega profesorja 
in dopisnega člana SAZU 
prof. dr. Franca Ksaverja 
Lukmana.

Kot smo poročali v junijski 
številki Savinjčana, bodo 11. 
septembra na njegovi rojstni 
hiši v Lokah št. 4 pri Svetem 
Juriju ob Taboru odkrili spo
minsko ploščo in tako počasti
li spomin na uglednega rojaka, 
ki se je zelo rad vračal v svoj 
rojstni kraj in je na svoji rojst
ni domačiji (p.d. pri Ramšako- 
vih) preživljal kratke a delov
ne dopuste. Domači se še sedaj 
radi spominjajo njegovega ži
vega zanimanja za njihova 
vsakdanja kmečka opravila, 
skrbi za letino, njegovih mo
drih nasvetov, številnih listi
čev, na katere je neprestano 
nekaj zapisoval, urejal in je le 
stežka, skromen kot je bil, po
vedal tudi kaj o svojem delu. 
Prof. dr. Franc Ksaver Luk
man se je rodil 24. nov. 1880 in 
je v rojstnem kraju obiskoval 
ljudsko šolo, v letih 1891-99 
pa gimnazijo v  Mariboru. 
V zadnjih dveh gimnazijskih 
letih se je udeleževal pouka 
harmonije in kontrapunkta. 
Nato je na Gregorjanski uni
verzi v Rimu študiral od leta 
1899 do leta 1906 filozofijo in 
teologijo ter iz obeh strok dok
toriral. Zatem je kaplanoval 
v  Slovenski Bistrici in bil obe
nem vpisan kot slušatelj kla
sične filologije na filozofski 
fakulteti v Gradcu. Od leta 
1908 do leta 1919, ko je postal 
referent za verske zadeve pri 
Narodni vladi za Slovenijo 
v Ljubljani, je bil profesor mo
ralne teologije na bogoslov
nem učiteljišču v Mariboru.

Leta 1920 je bil izvoljen za 
izrednega profesorja na teolo
ški fakulteti v Ljubljani in leto 
za tem za rednega profesorja. 
Sprva je predaval dogmatiko 
in dogemsko zgodovino, kas
neje tudi patrologijo. V letih 
1923/24 in 1929/30 je bil de
kan teološke fakultete, 1926/ 
27 pa rektor univerze. Dopisni 
član SAZU je postal 11. maja 
1940 in bil leta 1948 znova po
trjen.

Prof. Lukman je bil speci
alist za starokrščansko litera
turo in cerkveno zgodovino. 
Bil je tudi umetniško nadar
jen, znane so njegove prepro
ste, a tankočutne zborovske 
pesmi, zlasti Marijine. Bil je 
imeniten ■ prevajalec spisov 
cerkvenih očetov. Prevajal je 
tudi najtežjega latinskega pro- 
zaika Tertuliana, kjer sta nje
govo bogato znanje latinščine 
in ljubezen do slovenskega je
zika prišla še posebej do izra
za. Veliko pozornost zasluži 
njegovo urednikovanje pri 
Slovenskem biografskem lek
sikonu, še pred tem urejanje 
znanstvene revije Voditelj 
v bogoslovnih vedah v Mari
boru in Bogoslovni vestnik 
v Ljubljani in še bi lahko na
števali: Prof. dr. Stanko Cajn- 
kar je v govoru na žalni kome
moraciji teološke fakultete 
dne 20. junija 1958, 8 dni po 
njegovi smrti dejal, da je bil

svobodoljubnih in širokosrč
nih urednikov, kar jih je Slo
venija premogla! Bil je pisec 
številnih razprav, poročil, 
člankov itd. Mnoga njegova 
dela so ostala v zapuščini in so 
še neobjavljena. Upati je, da 
ne bo ostalo le pri tem in da 
bomo našli voljo in sredstva za 
ureditev in objavo te bogate 
zapuščine.

Morda se bo kdo začudil, da 
bo šele po toliko letih prišlo do 
odkritja spominske plošče na 
njegovi rojstni hiši. Res je na 
betonskem podstavku pod do
mom, na robu med gozdom in 
obdelovalnim svetom pritrje
na plošča v spomin na gospo
darjevega strica, prof. dr. 
Lukmana. Tudi na obeh stran
skih stenah Ramšakove kape
le, in sicer v notranjosti, sta 
vzidani dve spominski plošči 
iz starejšega obdobja, ki spo
minjata na ugledne ljudi, ki so 
bili kakorkoli povezani 
z Ramšakovino (sedanji go
spodar Jože Golavšek).

Po toliko letih pa je vendarle 
zadnji čas, naslednje leto bo 
minilo 115 let od njegovega 
rojstva, da tudi njegova rojst
na hiša dobi primerno zname
nje. Verjetno so tudi že pozab
ljeni pomisleki nekaterih 
Sentjurčanov, uradno imeno
vani še vedno Taborčani, 
o Lukmanovem »obnašanju« 
med drugo svetovno vojno.

Vsekakor pa je za vsakega, 
ki v srcu dobro misli, dovolj 
njegovo neoporečno znanstve
no delo, kakor tudi dejstvo, da 
leta 1948, ko so drugače misle
če ali na kakršenkoli drug na
čin kompromitirane akademi
ke izključevali iz SAZU, proti 
g. Lukmanu niso našli razlo
gov za dvom in so njegovo 
članstvo v SAZU samo potrdi
li. Zato je prav, da so v KS 
Tabor sprejeli pobudo dr. Mi
lana Nateka (tudi rojaka) in 
želijo sedanje generacije Ram- 
šakovih ter z imenovanjem or
ganizacijskega odbora v letoš
njem maju pospešili delo tako, 
da bodo ob odkritju spomin
ske plošče izdali tudi biografi
jo o svojem uglednem rojaku, 
ki je prav gotovo najimenit
nejša osebnost zadnjega sto
letja v Savinjski dolini.

Na spominski plošči, ki jo 
bodo odkrili 11. septembra 
v okviru letošnjih Taborskih 
kulturnih dni, bo zapisano: »V 
tej hiši se je rodil 24. 11. 1988 
univerzitetni profesor, akade
mik dr. Franc Ksaver Luk
man, teolog, cerkveni zgodovi
nar, leksikograf, prevajalec in 
urednik.«

Po različnih gradivih pri
pravil Jože Grobler.

Časopis »Savinjčan« izdaja 
ČZP »Savinjski občan«, p o., 
Žalec, Heroja Staneta 1 
Telefon: 711-433, 711-451, 
Fax: 711-433
Ustanovitelj in izdajatelj: 
Skupščina občine Žalec 
Predsednik izdajateljskega 
sveta: Milan Dobnik 
Glavni urednik: Franci
Žagar
Odgovorni urednik: Janez 
Kroflič
Novinarka: Ksenija Rozman 
Lektorica: Mojca Nahtigal 
Naklada: 13.270 izvodov 
Tisk: D. P. Delo, Tisk časopi
sov in revij, p. o., Ljubljana, 
Dunajska 5.
Tehnično urejanje: Marjan 
Stamejčič
Po sklepu RK za informira
nje št. 23-91 je Savinjčan 
oproščen TPD.



Jesensko deževje grozi
Posledice junijskega neur

ja v žalski občini in pred
vsem v krajevnih skupnostih 
Tabor in Vransko še vedno 
niso odpravljene. Lokalne 
ceste so sicer spet prevozne, 
vendar so vse rešitve samo 
zasilne. Namesto mostov so 
v  strugah hudourniških po
tokov postavljeni betonski 
propusti. Ob vsakem večjem 
deževju se le-ti zamašijo in

za njimi nastajajo grozeča 
jezerca. Mostove bi bilo zato 
potrebno postaviti še pred 
dolgotrajnejšim jesenskim 
deževjem. Zaradi plazov pa 
so številne dovozne poti do 
travnikov in njiv še vedno 
nedostopne za kmetijsko 
mehanizacijo. Škoda na 
kmetijah zato narašča.

Doslej je žalska občina do
bila 49 milijonov sredstev iz

republiškega proračuna za 
odpravo posledic neurja. Kot 
je povedal občinski sekretar 
za okolje in prostor Vinko 
Debelak, bodo v teh dneh 
nakazana še dodatna repu
bliška sredstva. Dela se bodo 
takoj nadaljevala. Toda ško
da je bila ocenjena na dve 
milijardi tolarjev. Posledic 
neurja zato ne bo mogoče 
v  celoti odpraviti že v  tem
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Telekomunikacije v Celju na novi lokaciji
Po nekajletnih prizadevanjih so delavci s področja tele

komunikacij Poslovne enote PTT Celje pridobili nove pro
store. Z nakupom upravne zgradbe bivšega gradbenega 
podjetja Obnova ter adaptacijo teh prostorov so bili dani 
pogoji za preselitev nekaterih služb na novo lokacijo. 
Tako poslujeta od 8. avgusta dalje na Lavi št. 1 služba 
Marketing in delovna enota Telekomunikacije. Proti 
koncu leta se bodo tja preselile še preostale službe in 
vodstvo bodoče enote TELEKOM-a Slovenije, ki bo 
nastala po predvideni delitvi PTT-sistema na Pošto in 
Telekom (telekomunikacije). Na isti lokaciji je že vklju
čena tudi nova telefonska centrala, ki pokriva širše 
območje zahodnega dela mesta Celje.

Pridobitev novih prostorov je posebej pomembna zaradi 
izboljšanja pogojev poslovanja z uporabniki telekomuni
kacijskih storitev. Tako bodo lahko telefonski naročniki 
(obstoječi in bodoči) urejali svoje zadeve vsak delavnik od 
8. do 13. ure ter ob sredah do 15. ure. Stiska s prostori na 
Krekovem trgu je omogačala poslovanje s strankami le ob 
sredah.

V PE PTT Celje želijo kar najbolj izboljšati informiranje 
kupcev njihovih storitev. V novih prostorih načrtujejo 
tudi prodajo terminalnih naprav ter plačilo storitev pri 
blagajni. V letu 1996 je načrtovana še preselitev skladišča 
iz Trnovelj na Lavo, tako da bodo poslovni prostori celj
skih telekomunikacij potem ne enem mestu.______________
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To fotografijo smo posneli 
pred dnevi na istem  mestu  
kot tisto , ki je bila objavlje
na v prejšnji številki Savinj 
čana. Takrat smo napačno 
zapisali, da je to v Zahom- 
cah, nam esto v Zaplanini, za 
kar se opravičujemo. Cesta 
je res prevozna, vprašanje pa 
je, ali bo tudi po obilnejšem  
jesenskem  deževju.

letu. Malo več posluha za sti
ske ljudi pa bi le pričakovali 
od poslancev v  državnem 
zboru. Ob vseh razpravah 
o raznih aferah bi prav goto
vo lahko še pred parlamen
tarnimi počitnicami raz
pravljali tudi o virih sred
stev, s katerimi bi bilo mogo
če zagotoviti mirnejšo zimo 
ljudem, ki jim cesta pomeni 
življenje.

27. mednarodni 
obrtni sejem 
v Celju

V petek, 9. septembra, se 
bo v  Celju pričel 27. medna
rodni obrtni sejem pod ge
slom Praznik obrti in podjet
ništva. Do 18. septembra bo 
na skupno 55 tisoč kvadrat
nih metrih površin razstav
ljalo 1746 podjetnikov in za
stopnikov iz 23 držav. Sejem 
naj bi obiskalo približno 250 
tisoč ljudi. Tako postaja celj
ski obrtni sejem druga naj
večja tovrstna prireditev 
v  Evropi.

Več razstavnih in poslov
nih površin je sejem pridobil 
z novo stavbo pri vhodu na 
sejmišče. Razširili so tudi 
zunanji razstavni prosto'r, za 
parkirišča pa bodo v  času 
sejma najeli del dvorišča 
tamkajšnje vojašnice. Prav 
tako so letos organizatorji 
porabili več kot 25 milijonov 
tolarjev, da so izboljšali bi
vanje na sejmu. Prenovili so 
električno napeljavo, boljše 
bodo telekomunikacijske 
zveze, nenazadnje pa so ure
d ili tudi mnogo več sanitarij 
kot doslej.

Generalni pokrovitelj le
tošnjega mednarodnega 
obrtnega sejma je Zlatama 
Celje, ki prav to leto praznu
je 150-letnico zlatarske tra
dicije v  tem mestu. K. R.

Sodelovanje občine Žalec in 
VVillicha

Občina Žalec že nekaj časa sodeluje z občino Willich 
v  Nemčiji. Sodelovanje se je začelo na pobudo našega 
rojaka Maksa Korošca, ki živi v  tem mestu. Tako so 
naši rojaki organizirali veliko zbiralno akcijo za 
pomoč beguncem v naši občini. Mladinsko nogometno 
moštvo N K  Žalec pa je sodelovalo na mednarodnem 
nogometnem turnirju v  Schiefbahnu, kjer je osvojilo 
prvo mesto. Sodelovanje poteka tudi prek Gasilskega 
društva Griže in Zbornice drobnega gospodarstva 
Žalec.

Delegacija občine Žalec se je 13. avgusta udeležila 
slovensko-nemškega srečanja v  mestu Schiefbahn pri 
Willichu. Na srečanju so sodelovali predstavniki nem
ških deželnih in lokalnih oblasti, strank in društev, 
slovenski rojaki iz tega dela Nemčije, slovensko dru-. 
štvo Lipa in slovenski zabavni ansambel. Delegacija si 
je ogledala kulturne in gospodarske zanimivosti ter 
bila na obisku pri gospodarstvenikih, strankah, šport
nih društvih, gasilcih, kulturnih društvih ter se z njimi 
dogovorila za nadaljnje sodelovanje.

V pogovorih s predstavniki nemških oblasti, organi
zacij in društev smo ugotovili velik interes za medse
bojno sodelovanje in tudi možnosti tako na športnem 
področju, kjer smo se dogovorili za nogometna in teni
ška srečanja, kot na kulturnem področju z izmenjavo 
pevskih in glasbenih skupin. Sodelovali naj bi z gasil
skimi društvi in razvijali turistično izmenjavo. Willich 
izredno intenzivno razvija veliko obrtno-podjetniško 
cono, v  kateri so podjetja iz Nemčije, Anglije, Japonske 
in Amerike, zato obstajajo možnosti za sodelovanje in 
vlaganja tudi v gospodarstvu.

Žalec je našel v  občini W illich svoje številne part
nerje in prijatelje, zato je potrebno sodelovanje nada
ljevati. V  ta namen smo povabili na obisk predstavnike 
društev in oblasti, tako da bodo lahko tudi oni spoznali 
našo lepo deželo in .ljudi, s tem pa bi naše stike še

okrepili. Slavko Košenina

Radi darujejo kri
Krvodajalstvo je prav go

tovo ena izmed najbolj hu
manih dejavnosti človeka. 
Pri tem gre samo za to, kako 
ima posameznik razvit čut 
za sočloveka, saj se za to, ali 
bo kri dal ali ne, odloča vsak 
sam. Krvodajalstvo na Pol
zeli ima dolgoletno tradicijo 
in že od nekdaj so bile ude
ležbe na krvodajalskih akci
jah dobre. Tako je bilo tudi 
na zadnjih dveh akcijah v le
tošnjem letu. Prve se je ude
ležilo 172, druge, minuli pe
tek, pa 231 krvodajalcev. 
O krvodajalskih akcijah so 
povedali:

Jelka Plevnik: »Nisem pri 
najbolj .pridnih* krvodajal
cih, kri sem doslej dala se-
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VSE VRSTE ZAVAROVANJ | 
Sprejmite nasvet |

~  zavarovalna družba d.d. n a S lh  Z d S tO p n iR O V

j Agencija AZUR ŽALEC in zastopniki:
5  ŽALE C , Š la n d r o v  I r g  3 4  (n a d  p o š t o ) ,  t e l e f o n :  063/712 -181  

:  d e lo v n i  č a s : o d  7 .3 0  d o  15 ., s r e d a  d o  17. u r e

V R A N S K O , T A B O R , G O M IL S K O : R o m ua ld  P avlič , B rode  24. V ransko , te l.: 725 -24 6 ,
V ik to r D ro lc , Č rn i V rh 45 , te l.: 7 2 6 -0 0 4  K Z  V R A N S K O , poned .: o d  8. d o  12. ure

R om an R ančlga j, K ap la  62, KZ T A B O R , ned e lja  od  9. do  12. ure
B R A S L O V Č E , LE TU Š , T R N A V A : R e na ta  R o te r-K ra lj, R akov lje  49 , te l.: 7 1 3 -9 1 7
M a rja n a  K o rez, Le tuš 104, te l.: 88 5 -2 7 0
P O L Z E L A , A N D R A Ž : A ndre j P o točn ik , P o lze la  86 , te l.: 7 21 -12 8
K Z  P o lze la  (vsak če trtek  od 8. d o  11. u re)
G A L IC IJ A : M arija  S tudn lčka , P odvin  216 , Ž a lec , te l.: 7 12 -73 4  
Š E M P E T E R , P R E B O L D : B o jan  P u stinek , P o dv in  1, P o lze la , te l.: 720 -08 6 , 

m ob ite l 0 60 9  622 -447
G R IŽ E , Š E Š Č E : D rag ica  Šon, M ig o jn ice  122, te l.: 7 14 -41 8  
B o jan  Lube j, P ongrac  88  e, te l.: 7 1 4 -4 5 5
L IB O J E , P E T R O V Č E : M arko  Fužir, D o b riša  vas  3 b, P e trovče, te l. 707-281 
S tanko  P lantak, A rja  v a s  34/b, P e trovče , te l.: 707 -16 3  
Ž A L E C , V R B J E : D am jana  S m ijan , P a rtiza n ska  10, Ž a lec , te l.: 7 1 3 -3 1 9  
G O T O V L JE , L O Ž N IC A : Luc ija  M ik lavc , P o dv in  170, Ž a lec , te l.: 7 13 -21 2  
P O N IK V A : T a tja n a  Jezern ik , S tuden ce  1, Ž a lec , te l.: 857 -53 9  
V IN S K A  G O R A : M ilan  Javorn ik , V in ska  G o ra  7/c, te l.: 856 -43 2

Z a h va lju jem o  s e  za  zau pan je  v  že lji, da  o s ta n e te  š e  n apre j z  nam i. s
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Pomembne 
investicije 
v vodovod

Sredi avgusta je Komu
nalno podjetje Žalec 
v  žalsko vodovodno 
omrežje vključilo še dru
go vrtino v  Libojah, ki 
daje v  sistem dodatnih 
pet litrov vode na sekun
do. Enako izdaten vodni 
vir je tudi vrtina v  Gri
žah, ki so jo prav tako že 
pred časom vključili 
v  omrežje. Tako je bilo 
dovolj vode v  sušnih dne
vih tudi na Ponikvi, kjer 
je letos že začel delovati 
vodovod.

Poleg teh investicij pa 
je Komunalno podjetje že 
namestilo tudi avtomat
sko klorimo napravo na 
vodovodu v Jederti, kjer 
je bila voda zelo pogosto 
bakteriološko oporečna. 
Enake klorinatorje naj bi 
še letos namestili na vo
dovodih v Grižah, Pre
boldu in Vranskem. 
V  Preboldu bodo verjetno 
še septembra začeli z ob
novo tamkajšnjega črpa
lišča, v katerega ves čas 
njegovega delovanja ni 
bilo nič investiranega. 
Denar zanje bo zbran iz 
investicijskega tolarja, ki 
ga plačujejo občani ob 
ceni vode.

demkrat, vsekakor pa bom 
tudi v  prihodnje občasno ho
dila na krvodajalske akcije, 
pač glede na počutje. Seveda 
pa bi bilo prav, da bi se akcij 
udeleževali vsi zdravi ljudje, 
pa četudi, tako kot jaz, ne 
čisto redno.«

Stanko Novak: »Polzelani 
smo znani kot pridni krvo
dajalci, saj so tukaj vse akci
je dobro obiskane. Sam sem 
dal kri že osemintridesetkrat 
in dokler mi bo zdravje do
puščalo, bom med krvoda
jalci. Krvodajalstvo vseka
kor ni koristno samo za bol
nike in operirance, temveč 
tudi za krvodajalca, saj ob 
vsakem odvzemu opravijo 
pregled krvi, izmerijo krvni 
tlak in prisluhnejo srcu. To 
pa je že nekakšen letni »ser
vis«. Da je na Polzeli krvo
dajalstvo tako, kot je, imata 
gotovo veliko zaslug tudi

vodstvi obeh tovarn, Polzele, 
tovarne nogavic in Garanta, 
ki sta za to dejavnost imeli 
vedno veliko razumevanja.«

Marko Miklav: »Star sem 
22 let, tokrat pa sem kri dal 
drugič. K  temu so me navdu
šili sodelavci v  Garantu, kjer 
sem zaposlen, te akcije pa se 
nas je udeležilo 55 zaposle
nih. Tudi v prihodnje bom 
dajal kri.«

T. TAVČAR

SIPRO, S T A N O V A N J S K O  PO D JE TJE  
Ž A L E C

Najemnine za stanovanja se bodo v mesecu avgustu povečale 
za 0,15%. Povprečna najemnina za stanovanje v občini Žalec 
znaša v avgustu 1994 3.937,00 SIT in je 89,00 SIT za m2
Najemnine za poslovne prostore se bodo v mesecu avgustu 
povečale za 0,15%. Povprečna neto najemnina za m2 poslov
nega prostora znaša 615,97 SIT.
Cena za m2 toplotne oskrbe v mestu Žalec se v mesecu 
avgustu ne bo povečala in znaša 68,53 SIT/m2.

l/se lastnike stanovanj, kjer se na zboru lastnikov niso odločili za 
namensko zbiranje sredstev za vzdrževanje, obveščamo, da lahko 
s podpisom izjave v našem podjetju sredstva zbirajo tudi posamezniki.
Minimalni znesek je 1.000,00 SIT na mesec. Pozitivna stanja po 
mesecih bodo ob koncu leta obrestovana.
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Pridelek hmelja na svetovnem trgu bo manjši
Od 1. do 4. avgusta je pote

kal v  Strassbourgu v Franci
ji 42. svetovni hmeljarski 
kongres. Nanj je prišlo prek 
dvesto hmeljarjev iz vsega 
sveta, udeležila pa se ga je 
tudi delegacija iz Slovenije. 
Ta je štela dvajset članov, 
med njimi je bil direktor 
Hmeljarske družbe Ivan 
Brežnik, ki je v  pogovoru 
z nami predstavil dogajanje 
na kongresu.

Program kongresa je že 
ustaljen. Zasedale so vse tri 
komisije, to so ekonomska, 
tehnična in znanstvena, 
predsedstvo je imelo sejo, 
zasedala pa je tudi skupšči
na mednarodnega združenja 
hmeljarev. Ekonomska ko
misija je razpravljala o poro
čilih predstavnikov držav 
članic o površinah hemljišč, 
pričakovanem pridelku, ce
nah. Ugotovili so, da bo letos 
pridelek kmelja pri članicah 
za 10 odstotkov manjši kot

lani, a še vedno za 8 odstot
kov večji kot leta 92, ko so 
cene na svetovnem trgu do-

Na zasedanju skupšči
ne mednarodnega zdru
ženja hmeljarjev (IHB) 
v  Strassbourgu so podeli
li tudi priznanja. Letos je 
najvišje priznanje vitez 
hmeljarstva kot edini iz 
Slovenije prejel Ivo Bra
čun iz Hmezad Export- 
importa.

segle najnižjo raven, to je ce
lo 1 marko za kilogram. Do 
sedaj sta že prodani dve tret
jini pridelka po nekaj manj 
kot 7 mark. Cena ostalega 
hmelja naj ne bi bila nižja 
kot 6 mark, vendar je vpra
šanje, ali bo to stališče članic 
res mogoče upoštevati. 
V  zadnjih letih so se namreč

površine hmeljišč zelo pove
čale, na trgu se je pojavil ki
tajski in ukrajinski hmelj, 
lani pa je bila tudi zelo do
bra letina v ZDA in Nemčiji. 
Marčevskega priporočila 
o 10-odstotnem zmanjšanju 
površin v vsaki državi ni do
slej upoštevala nobena čla
nica, kar je razumljivo, saj je 
marca proizvodnja hmelja že 
določena.

Tehnična komisija se je 
ukvarjala z racionalizacijo 
škropljenja in z uporabo 
takšnih škropiv in tehnik, ki 
najmanj vplivajo na okolje. 
Tudi znanstvena komisija se 
je ukvarjala z zaščitnimi 
sredstvi, dogovorili so se za 
pripravo seznama vseh zaš
čitnih sredstev, ki jih upo
rabljajo članice. Vladam dr
žav bodo na podlagi tega 
priporočili, da bi lahko hme
ljarji ta sredstva uporabljali 
tudi v  primeru, če v  določeni 
državi še niso registrirana.

Sicer pa so slovenski hme
ljarji s stroški mnogo bolj 
obremenjeni kot njihovi ko
legi drugod po Evropi. Med 
drugim jih pestijo davki in 
prispevki za pogodbeno de
lo. Letos bo pri obiranju so
delovalo 1500 sezonskih de
lavcev. Pri večjih hmeljarjih 
bodo stroški zato višji tudi 
za eno marko za kilogram. 
V prihodnosti se bo verjetno 
zmanjševalo število hmeljar
jev, pri tistih, ki bodo ostali, 
pa se bodo povečale površine 
hmeljišč. Sicer pa v  Sloveniji 
ne bi smeli preveč krčiti teh 
površin. Delež slovenskih 
hmeljarjev na svetovnem tr
gu znaša 4 odstotke. Če se ta 
odstotek zmanjša, ga bodo 
takoj zapolnili drugi hme
ljarji.

K.R.

a  S a n i e s
S p o s lo va ln ica m i
vas  vabi 
in se p riporoča:

Žalec,
telefon: 711-312

Polzela,
telefon: 720-087

Velenje,
telefon: 855-965

H va la  za  z a u p a n je !
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C e n t e r  S a n a  -  
p r o d a ja ln a  
o r t o p e d s k ih  
p r i p o m o č k o v  
i n  s a n i t e t n e g a  
m a t e r ia la
Žalec, Šlandrov trg 21

Cenjene stranke 
obveščamo, da nas lahko 
odslej pokličejo na
n o v o  te le fo n s k o  
š te v i lk o  715-610 .
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Veter podrl hmeljske žičnice

Tik pred obiranjem hme
lja, ko je dež obilno namo
čil zemljo, kar je bilo seve
da po dolgotrajni suši zelo 
dobrodošlo, se je obilnim 
padavinam pridružil še 
močan veter, ki je podrl tri

hmeljske žičnice. Eno je 
podrl v Dobriški vasi in 
dve v Sv. Lovrencu pri Pre
boldu v skupni površini 
okrog 5 ha. Kot je povedal 
dipl. ing. Franc Oset, sveto
valec za hmeljarstvo pri In

štitutu za hmeljarstvo in 
pivovarstvo Žalec, je do te
ga prišlo zaradi razmočene 
zemlje. Padlo je 68 litrov 
dežja na kvadratni meter, 
zaradi česar so popustila 
sidra, poleg tega so žičnice 
stare v povprečju 18 let, 
svoje pa je prispeval tudi 
hmelj, ki je na teh žičnicah 
izredno bogato obrodil.

P TT
T T T  P O D J E T J E

SLOVENIJE
p.o.

P E  C e l j e

v  . •čestita
za

praznik 
občine Žalec.

Hkrati obveščamo naročnike PTT- storitev, da smo 
preselili DE Telekomunikacije iz Kosovelove ulice 5 in 
službo Marketing s Krekovega trga 9 na Lavo 1. Naroč
niške zadeve lahko osebno urejate na novi lokaciji vsak 
dan od 8. do 13., v sredo pa od 8. do 15. ure.

PRALNE STROJE 
IN ŠTEDILNIKE 
Gorenje
poprav ljam o  h itro  
in kakovostno.

Toni Kit ek,
K asa ze  107/g, 
te le fon : 063/708-256

UGODNO DO
PREMOGA
T r g o v s k e  
in p r e v o z n iš k e  

s to r it v e

P E Č N IK  

V e l .  P i r e š i c a  5/i 

te l./ fa x : 7 2 8 -1 4 5

JEKLOTEHNA -  ITAL TRADE d .o .o .
p. e. G O M ILS K O  85 
te l./fax.: 726-020

Po ugodnih cenah nudimo:
-  gradbeni material,
-  vodovodni material,
-  material za centralno ogrevanje,
-  elektro material,
-  barve in lake.

P O SE B N A  P O N U D B A :
cement
apno
opeka Bramac

-  demit fasada plus
-  lepilo za keramične ploščice
-  vodovodne pipe Armal

POSEBNA PONUDBA:
Betonski vrtni kamini s priborom -  15.850,- SIT

J
A C  L E V E C
Levec 18,
v prodajnem  centru  

M O D ER N I IN TER IE R JI LEVEC 
--------------------  te le fo n .: 063/27-409, f a x :28-708

Prodaja avtomobilov:
MERCEDES - BENZ 
HONDA
in osta lih  vozil iz program a 
AUTOCOMMERCE!

P O S E B N A  P O N U D B A :  po iz jem nih  cenah 
na za log i -  dobava  tako j -  voz ila  
M E R C E D E S  - BEN Z E 200, E 280  in 
E 250 D IESEL, E 300 D IE S E L 

M ožnost nakupa na kred it ali leasing 
za vsa vozila iz programa AUTOCOMMERCE!

t r g o v i n a
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m e s n i c a  D O L A R

se ob obletnici poslo
vanja zahvaljuje vsem 
zvestim strankam za 
obisk in nakup v njiho

vih poslovalnicah ter hkrati vabi tudi ostale potrošnike, 
predvsem tiste, ki cenijo kakovostno domače meso in 
klasične izdelke s pristnim okusom.

Naš moto je: Kakovost za ugodno ceno.
P rep r iča jte  s e  in n as  o b iš č ite :

*  v Veliki Pirešici 7 (pri šoli)
tel./fax: 728-200
od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 13. ure in 
vsako nedelio od 8. do 11. ure

*  v Celju, Mariborska 128 (Nakupovalni center 
Gala)
tel.: 31-062 ali 34-982

*  v Hrastniku (KZ Dol pri Hrastniku)
tel.: 0601/41-616

P o leg  k la s ič n e  p o n u d b e  im a m o  ve d n o  na  z a lo g i gosi, 
race, za jce , do m a če  p iščance , o d o jk e  in  d iv jač ino .

B liža  s e  čas, ko  vam  b o m o  p o n u d ili tu d i je trn ice , p e č e 
nice, k rv a v ic e  in  do m a če  h renovke .
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/ H
I z d e la v a  in  m o n ta ž a  
i z p u š n ih  lo n c e v  in  
c e v i  iz  a lu m in iz i r a n e  
p lo č e v in e  z a :

• osebna vozila
• lažja tovorna vozila
• traktorje

V L A D IM IR  M A R N ,

V ran sko  18, 
te le fo n : 725-106

Ž A N A
PRODAJNI CENTER LENA LEVEC

0 6 3 / 2 6 - 3 1 3  *

*  M A L O P R O D A JA
- širok asortiman blaga -  ca. 10.000 različnih vrst živil in gospodinjskih potrebščin na 

1500 m2 prodajnih površin
-  90 vrst kruha in peciva iz 9 različnih pekarn

*  uvoz zmrznjenega kruha iz Francije
*  po želji vam ga brezplačno spečemo

-  pri nakupu večjih količin blaga prihranite do 30%
-  s kartico ŽANA prihranite pri vsakem nakupu 4%

*  G R O S IS T IČ N A  PR O D A JA  ZA  P O D J E T N IK E  
IN  O B R T N IK E , T R G O V C E  IN  G O S T IN C E

-  velika izbira blaga in dobri plačilni pogoji
-  možnost dostave blaga in obisk potniške službe
-  priznan cassasconto pri plačilu takoj in dodaten popust pri osebnem dvigu
-  možnost nakupa blaga od 7-19 ure

PRISRČNO VABLJENI!

P C  L E N A  -  Z A  V S A K O G A R  P R I M E R N A  C E N A !



Prizadevanja rojevajo sadove
Intervju z direktorjem zavoda Slavkom Abmružem

Zavod za izvajanje sprem
ljevalnih dejavnosti, ki ima 
svoj sedež v nekdanjih prosto
rih policije, je vnesel v šole na 
področju občine Žalec povsem 
drugačen koncept gospodarje
nja z objekti, njihovim vzdrže
vanjem in čiščenjem. Gre za 
svojevrsten projekt, ki ga je 
izoblikoval nekdanji ravnatelj 
in analitik Slavko Ambruž. Da 
bi o tem zvedeli kaj več, smo 
ga obiskali na Zavodu in na
stal je intervju, ki prikazuje 
njihovo delo, uspehe in vse, 
kar je povezano s tem.

»Zavod je nastal leta 1991, 
in sicer na osnovi projekta, ki 
sem ga na podlagi dolgoletnih 
izkušenj ravnateljevanja in 
pozneje analitičnega dela v tej 
dejavnosti pripravil in z dru
gimi začel izvajati v praksi. 
Osnovni namen je bil raciona
lizirati vse dejavnosti, ki 
spremljajo pouk, istočasno pa 
naj bi ravnatelja rešil določe
nih skrbi. Pa še za eno stvar je 
šlo: za sistem financiranja os
novnega šolstva, predvsem fi
nanciranja materialnih stro
škov. Že nekaj časa krije oseb
ne dohodke zaposlenih v šol
stvu Ministrstvo za šolstvo in 
šport, materialni stroški pa so 
še vedno financirani na podla
gi nerealnih vladnih normati
vov. Šola dobi denar za vzdr
ževanje in druge materialne 
stroške na osnovi tega, kolikor 
oddelkov ima. To pa ni spre
jemljivo, saj stroški zgradbe 
šole niso odvisni od števila od
delkov. Če jeseni število od
delkov pade, dobi šola manj 
denarja, zgradba pa je še zme
raj ista. Še vedno jo je potreb
no ogrevati, vzdrževati itd.

Ustanovitev zavoda in izvaja
nje nalog naj bi temu naredilo 
konec,« je uvodoma dejal di
rektor zavoda Slavko Ambruž.

Na seji občinske skupščine 
boste poročali o svojem delu. 
Morda nekaj besed o tem?

»Poročilo zajema finančno 
poslovanje zavoda in vse, kar 
sodi k takšnim poročilom. 
Vsekakor velja izpostaviti, da 
smo finančno nadvse uspešno 
poslovali, čeravno izkazujemo

le manjši dobiček. Dejstvo pa 
je, če se pogleda vsebina, da 
smo ustvarili velike dobičke, 
ki pa smo jih sproti vlagali 
v šole. Ker ustvarjamo dobiček 
z osnovnimi sredstvi šol, jih 
šolam tudi vračamo. Velja po
udariti, da smo z dobrim go
spodarjenjem razbremenili 
občinski proračun za dobrih 
20 milijonov tolarjev. Toliko je 
tistih stroškov, ki smo jih sami 
pokrili. Dejstvo je, da čistimo

osnovne šole brezplačno. De
nar zaslužimo drugje in tako 
uspevamo pokrivati te stroške. 
Enako velja za vzdrževanje 
objektov. Občina plačuje le ti
sto, kar je planirano, vsa teko
ča vzdrževanja pa pokrivamo 
sami. Pomemben vir denarja 
predstavljajo šolske kuhinje, 
ki so več ali manj predimenzi
onirane. Če se v njih priprav
ljajo obroki hrane samo za šo
lo, je hrana draga, drugače pa 
je tam, kjer se te kapacitete 
izkoristijo tudi za druge. Šola 
se s tem ne more ubadati, mi se 
lahko, in ker to znamo, tudi 
rezultati ne izostajajo.«

Kaj pa bi veljalo reči o čišče
nju šolskih ih drugih prosto
rov ter morda o hišnikih, ki so 
kar nekaj časa predstavljali 
jabolko spora med Zavodom 
in šolami?

»Ko smo začeli s tem, so nas 
zbadljivo imenovali firma 
AMC -  ajmer, metla, cunja. Se 
pravi, da je šlo za tehnologijo 
čiščenja, ki je bila do takrat 
prevladujoča. Danes ni več ta
ko. Imamo sodobne stroje in 
pripomočke, ki si jih posamez
na šola ne bi lahko privoščila. 
Če bi jih že imela, pa prav go
tovo ne bi bili rentabilni ie 
ekonomično izrabljeni, saj jih 
v času počitnic ne bi nihče 
uporabljal. Mi kot javni zavod, 
ki med ostalim opravlja tudi ta 
dela, pa stroje maksimalno iz
koriščamo, saj čistimo različne 
prostore in zgradbe ne le v ob
čini, ampak tudi drugod po 
Sloveniji. V zadnjem času pa 
smo nabavili tudi švicarsko 
tehnologijo za čiščenje mar
morja. Smo močno konku
renčni, saj so naše cene precej

nižje od zasebnikov, ki oprav
ljajo podobno dejavnost. Gle
de hišnikov pa morda le to: na 
začetku je bilo nekaj naspro
tovanj z raznimi argumenti, da 
pač na šoli ne moreta biti dva 
gospodarja. Ta argument pa je 
takoj odpadel, saj se mi ne vti
kamo v delo ravnatelja in nje
govo pedagoško delo, ampak 
smo mu predvsem v pomoč. 
To, da je hišnik naš delavec, pa 
je samo pozitivno, saj lahko 
v kakršnemkoli primeru nare
dimo kadrovsko dopolnitev... 
To pa je prednost, ki je drugod 
nimajo. Prav zato, in na osnovi 
drugih rezultatov, so se nek
danja začetna nasprotovanja 
zavodu sprevrgla v odobrava
nje. Tisti, ki so temu morda 
najbolj nasprotovali, sedaj da
jejo vso podporo našemu zavo
du, saj so spoznali, da je tako 
bolje, bolj racionalno in oboje
stransko koristno.«

»Za konec našega pogovora 
še morda nekaj besed o vašem 
delu v  prihodnje«, kaj za vas 
pomeni preobrazba lokalne 
samouprave?

»Mislim, da še več dela, saj 
bodo nove občine in s tem šole 
še bolj kot doslej potrebovale 
naš zavod. S pičlimi sredstvi 
nikakor ne bodo mogli naredi
ti tistega, kar lahko mi. Naše 
delo sta že lansko leto visoko 
ocenila ministrstvo za šolo in 
šport in inštitut pravne fakul
tete, tako da ni bojazni, da bi 
bila naša prizadevanja izniče
na. Še več: po našem vzoru in 
konceptu se ustanavljajo novi 
zavodi po Sloveniji. Tako bodo 
tak zavod 1. julija ustanovili 
v Trbovljah, kmalu pa jim bo
do sledili še Novomeščani in 
drugi...

D. Naraglav

Komunalno podjetje Žalec

Reorganizacijo vodi 
vršilec dolžnosti

V  skladu z odlokom o sta
tusnem in upravljalskem 
preoblikovanju Komunalne
ga podjetja Žalec, ki so ga 
občinski poslanci sprejeli na 
zadnjem junijskem zaseda
nju, poteka v tem podjetju še 
ena od več reorganizacij 
v zadnjem času. Poslej bo 
delovalo kot družba z omeje
no odgovornostjo, ki je že 
eno leto tudi v  stoodstotni 
lasti žalske občine. Ta je med 
drugim sklenila, da za čas 
preoblikovanja določi nove
ga vršilca dolžnosti direk
torja, saj je prihajalo med 
lastnikom in starim vod
stvom Komunalnega podjet
ja do precejšnjih nesoglasij. 
Vršilec dolžnosti direktorja 
je tako postal Matjaž Za
konjšek iz Žalca.

V  Komunalnem podjetju je 
Matjaž Zakonjšek zaposlen 
tri leta, prej pa je delal v  Že
lezarni štore kot vodja elek
troenergetskih meritev in 
nazadnje kot vodja Elektro
energetike železarne. V  K o
munalnem podjetju se je do 
sedaj ukvarjal s problemati
ko energetike, telemetrije, 
oblikovanjem centra podat
kov, predvsem pa s samimi 
črpališči. Kot je povedal, mu 
je bilo mesto direktorja po
nujeno le en teden pred skle
pom izvršnega sveta: »V  po
djetju smo pričakovali, da bo 
zamenjano vodstvo, nihče pa

ni vedel nič bolj določenega. 
Odločitev je bila sprejeta na 
občini. Poklicali so me na 
kratek pogovor in me vpra
šali, ali bi bil pripravljen 
prevzeti vodenje podjetja za 
dva meseca, v  skladu z odlo
kom, oziroma sodelovati pri 
njegovem uresničevanju.«

In zakaj je Matjaž Zakonj
šek sprejel ponujeno mu me
sto v podjetju, ki nikakor ni 
v  zavidljivem položaju? »To 
je res, po eni strani nas pesti
jo cenovni pritiski, po drugi 
strani okvare. Toda nekdo 
pač mora prevzeti vodstvo. 
Ce ga ne bi jaz, bi verjetno 
prišel kdo od zunaj, ki pa 
problematiko Komunalnega 
podjetja slabše pozna.«

K. R.

Certius-družba za podjetne Kmečka družba se je predstavila
Osnovni kapital je zaseben, zato se razlikujemo od drugih

Družba za upravljanje 
Certius ima sedež v  Ljublja
ni, ustanovilo pa jo je več 
zasebnih podjetij in posa
meznikov. Osnovni kapital, 
75 milijonov SIT, je torej za
seben, zato se razlikujejo od 
drugih družb. Več o družbi 
in njenih načrtih nam je po
vedal direktor Ludvik 
Krajnc, nekdaj Žalčan, sedaj 
pa Vranšan.

»Tudi podjetniki in obrt
niki smo se ubadali z vpraša
nji, kam vložiti svoj lastnin
ski certifikat. Da bi se nam 
vložek dobro obrestoval, 
hkrati pa pripomogel k raz
voju slovenskega gospodar
stva, smo se odločili ustano
viti družbo za upravljanje, ki 
je ustanovila tudi pooblašče
no investicijsko družbo Cer
tius 1 za zbiranje certifika
tov in denarnih sredstev. In
vestirali bomo v delnice in 
deleže podjetij, ki jih bo pro
dajal Sklad za razvoj Repu
blike Slovenije. V  prvi fazi 
bomo vlagali v  majhna in 
srednja podjetja s perspek
tivnimi proizvodnimi nro-

¿ 4 ,  pooM oiteno i*v«$»k^sks d rs ib a

Tivolska 50.Ljubljana. tol..' 06U133 13 16

grami. Del vlaganj pa bomo 
usmerili tudi v  podjetja, ki 
imajo trenutno slabše po
slovne rezultate in jih je 
možno s primemo aktivnost
jo usposobiti v  uspešna po
djetja. Okoli deset odstotkov 
vrednosti bomo vlagali 
v  projekte za zmanjšanje 
škodljivih učinkov na okolje. 
Prav to pa je osnova, da bo
mo lahko čim prej izplačali 
dividendo. Namen naše in
vesticijske družbe ni postati 
velika družba, ampak takš
na, ki se bo zlahka prilagaja
la trenutnim razmeram na 
trgu kapitala in bo obvlad
ljiva. Osnovni kapital druž
be načrtujemo v višini 50 mi
lijard SIT. Pooblaščena in
vesticijska družba Certius 
1 bo v  najkrajšem možnem 
času zagotovila kotacijo svo
jih delnic na borzi, nato pa 
bomo začeli s trgovanjem 
delnic. Prepričani smo, da 
bodo naše delnice k^-italsko 
donosne, zato jih bodo delni
čarji raje zadržali in počaka
li na izplačilo dividend.

Glede na to, da smo usta
novitelji strokovnjaki z ra
zličnih področij in da že se
daj uspešno sodelujemo 
s številnimi podjetji, ni bo
jazni, da ne bi bili uspešni 
tudi pri upravljanju s certifi
kati in denarnimi sredstvi. 
Imamo namreč izkušnje na

naslednjih področjih:
-  finančni inženiring in 

borzno posredovanje,
-  upravljanje podjetij,
-  saniranje in prestruktu

riranje podjetij,
-  podjetniško svetovanje,
-  vrednotenje podjetij,
-  svetovanje pri prometu 

z nepremičninami,
-  trgovina in proizvodnja,
-  pravne in odvetniške 

storitve.
S Certiusom sodelujejo tu

di ugledne bančne hiše in ta
ko smo ustvarili odlično 
kombinacijo zasebnega ka
pitala in bančnega poslova
nja. Vloženi denar je torej 
naš lastni denar, v  družbo 
smo vložili veliko lastnega 
premoženja, zato znamo za 
vloženi certifikat skrbeti 
enako kot za svojega. Naš 
cilj je, da oplemenitimo cer
tifikate, kot smo oplemeniti
li svoja dosedanja vlaganja,«

(UL, drriba w
TivoMia 50, Ljolilj«», tel.: 061/1331.316

pravi Ludvik Krajnc, direk
tor, ki ima 24-letne izkušnje 
s področja investicij in banč
ništva.

ep

Rekli so:
Rudi Cizej, direktor IBP polnilnice Coca Cola Žalec:
»Mislim, da bomo v letošnjem letu dosegli rekordno 
prodajo. V  teh .pasjih dneh* prodamo na dan tudi do 
milijon steklenic naših proizvodov. To so Coca Cola, 
Fanta in Sprite, v  zadnjem času pa tudi Coca Cola 
light, ki vsebuje na liter samo eno kalorijo. Po naših 
izračunih vsak Slovenec popije 70 steklenic naših 
pijač. Tako delamo, če je potrebno, tudi v  treh izme
nah, samo da ustrežemo našim kupcem.«

Zaupanje v znanje, sposobnosti in izkušnje

V Šmarju pri Jelšah je 
Kmečka družba za upravlja
nje investicijskih skladov 
pripravila tiskovno konfe
renco, na kateri je namestnik 
direktorja, Matjaž Gantar, 
predstavil družbo in njene 
cilje. »Kmečka družba je 
ustanovila prvo vsesloven
sko pooblaščeno investicij
sko družbo Kmečki sklad 
1 in bo predvidoma ustano
vila še sklad 2 in 3. Od 1. 
avgusta je možno certifikate 
zamenjati za delnice Kmeč
kih skladov v  vseh posloval
nicah Hranilno-kreditnih 
služb (v Žalcu v  HKS Sa- ( 
vinjska dolina in na pošti), . 
v  poslovalnicah Slovenske 
zadružne kmetijske banke in 
v  poslovnih prostorih borz- , 
no-posredniške hiše PM-A.

Med ustanovitelji Kmečke 
družbe je v  70 fizičnih oseb,
Slovenska zadružna kmetij
ska banka ter borzno-po- 1 
sredniška hiša PM-A, usta
novitveni kapital znaša 100 
milijonov tolarjev. Sklad je . 
ustanovil zadružni poslovni 
sistem, ki je poslovni partner 
Kmečke družbe, združuje pa 
več kot sto zadrug s 600 za
družnimi trgovinami in nad 
dvesto tisoč varčevalci, 
vključenimi v  61 Hranilno- 
kreditnih služb. Slovensko 
zadružno kmetijsko banko,
Zadružno turistično agenci
jo Vas in Zadružno kmetij
sko družbo d. o. o. Konku
renčna prednost kmečke 
družbe je znanju, sposobno
sti in izkušnjah strokovnega 
vodstva, ki se povezuje tudi 
z ekonomskima fakultetama.

Štirinajst območnih odborov 
s široko bazo sodelavcev 
Kmečki družbi zagotavlja

strokovno pomoč pri uprav
ljanju naložb investicijskih 
skladov, zastopanost regi
onalnih potencialov in inte
resov. Kapital bomo vlagali 
v  strateške gospodarske pa
noge, vendar zaradi varnosti 
le 20 odstotkov v  posamezno

branžo. Premoženje vlagate
ljev bo družba povečevala 
s vzajemnimi, rentnimi in 
pokojninskimi skladi. Cilj 
kmečke družbe so dolgoroč
no vame in donosne nalož
be,« je med drugim dejal 
Matjaž Gantar.
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Ko m e r c ia l n a  B a n k a  T rig lav

Komercia lna banka T rig lav  d. d. L jubljana

V a r n o s t

i n  k a k o v  

p o s l o v a n j a

K o m e r c ia ln o  b a n č n iš tv o  

In v e s t ic i js k o  b a n č n iš tv o  

M e d n a ro d n o  b a n č n iš tv o

Pričakujemo vas v poslovalnicah v Ljubljani, 
Mariboru, Dravogradu, Celju, 

Slovenskih Konjicah, Laškem, Žalcu in Luciji.

Kotnikova 28, 61101 L jubljana, S lovenija  
te t: 061 132 42 32, 132 43 23 ■ fa k s: 061 132 42 21



Ohranjanje starih kmečkih opravil

N a Hom u so letos tudi želi
B ila je lepa sončna nede

lja. Sonce je pripekalo, ven
dar se žanjice in vezači sno
pov ter neumorni harmoni
kar na njivi pod Dragovim  
planinskim  domom na Homu 
za to niso kaj prida menili. 
Srpi v rokah žanjic so veselo  
rezali pridelek ovsa, vezači 
so vezali, tako da je bilo pra
vo zadovoljstvo opazovati, 
s kakšnim veseljem so se lo 
tili dela. Sicer pa je bila to le 
prireditev ohranjanja starih 
km ečkih običajev, ki je na 
Homu že tradicija. Poleg tra
dicionalne košnje so se letos 
prvič lotili tudi žetve in  
s tem  dodali k že utečeni pri
reditvi še drugo, k i bo, vsaj 
tako pravijo prireditelji, po
stala prav tako tradicional
na. Veliko zanim anje za to
vrstne prireditve in veliko  
število  gledalcev pa je ne
dvom no porok, da bo tudi 
v prihodnje na Homu odm e
vala pesem  žanjic, vezačev in  
m nogih drugih, ki jim je kaj 
do ohranjanja nekdanjega 
kmečkega življenja.

Za vse, ki so bili ta dan na 
Homu, velja reči, da so bili 
resnično zadovoljni. Preži
veli so lep dan v naravi in 
z vrha Homa, ki je enkratna 
razgledna točka, opazovali 
dolino Savinje, kjer bodo 
kmalu zabrneli obiralni 
stroji in začeli spravljati le
tošnji pridelek zelenega zla
ta. Se posebno zadovoljen je 
bil Ivan Pinter, oskrbnik 
planinskega doma in glavni 
organizator ter vodja letoš
nje prireditve -  žetve ovsa. 
O prireditvi nam je povedal: 
»To  prireditev smo organizi
rali predvsem zato, ker veči
na mladih ne ve, kakšno je 
bilo nekdanje kmečko življe
nje. S to kulturno, turistič
no- etnografsko prireditvijo 
poskušamo doseči, da se to 
težko, a tudi lepo življenje ne 
bo povsem pozabilo. Vesel 
sem, da se med sodelujočimi 
pojavljajo tudi mlajši, kar je 
že neko zagotovilo, da smo 
na pravi poti. Vsekakor pa si 
želimo v prihodnje še večje
ga sodelovanja mladih. Velik 
obisk me navdaja z optimiz
mom, zato verjamem, da se 
bo tudi ta prireditev močno

U deleženci košnje na Homu

ukoreninila na našem lepem 
Homu.«

Med najinim pogovorom 
so njivo že poželi, snope ovsa 
pa so pažljivo polagali v  ko
zolec, kjer se bo še dobro 
osušil in počakal do mlačve. 
Vse je čakala še obilna 
kmečka malica, kamor so 
povabili tudi nas. Resnično 
dobre suhomesne dobrote iz 
domačih shramb, dobro v i
no, harmonika in pesem so 
naredili bivanje na Homu še 
prijetnejše. Veselo vzdušje 
nam je pred mikrofon pripe
ljalo še več sodelujočih. Še 
posebno zanimivo je bilo 
pripovedovanje Ivana Ku- 
dra, ki nam je podrobneje 
opisala kmečko opravilo, ki 
je bilo tudi neke vrste praz
novanje, saj je pomenilo 
kruh za življenje. »Današnji 
dan naj bi bil folklora, ki po
nazarja preteklost kmečkega 
življenja, ko je bilo večino 
dela potrebno opraviti roč

no. Danes na njihvah brnijo 
kombajni in mimoidoči lah
ko le od daleč gledajo, kako 
za njimi ostajajo požete nji
ve, zrno pa se polni v  vreče. 
Ta prireditev je za nas sta
rejše spomin, vračanje v  pre
teklost, ko smo morali vsa ta 
dela opravljati ročno. Žanji
ce so začele žeti v  zgodnjih 
jutranjih urah, če je bila noč 
mesečna, pa so žele tudi vso 
noč, da so se izognile hudi 
dnevni vročini, pa tudi klas
je je tako manj odpadalo.

Kljub težavnemu delu je bilo 
ob takšnih opravilih tudi ve
liko lepega in veselega. Po
membno pa je bilo tudi to, da 
so se ob takšnih priložnostih 
ljudje in sosedje srečevali 
med seboj. To je bilo družab
no življenje ljudi na vasi, na 
kmetih, kjer so bili primora
ni drug drugemu pomagati, 
da so lahko opravili tako na
porno in pomembno delo.«

N a posnetku prikaz žetve ovsa

K  pripovedi je svoje dodala 
tudi žena Frida Kuder, ki je 
bila na prireditvi žanjica.

»Vesela sem, da sem lahko 
sodelovala na tej prireditvi, 
ki me Vrača v  čas moje mla
dosti. Ko sem se primožila 
na kmetijo, smo želi še vse 
s srpom. Potem je srpe začela 
nadomeščati kosa, nato ko
silnica, sedaj pa vse delo 
hkrati, vsaj v ravninskem 
delu, opravijo kombajni. Na 
roke žanjejo le še kje v hribih 
in pa na takšnih prireditvah, 
kot je današnja. Sicer pa je 
bil čas žetve nekaj posebne
ga, že kar nekakšno obredno 
dejanje, pomenilo je 
kruh...«  Tako predstavnika 
starejše generacije, mlajša, 
Jožica in  Slavko Verdel, ki 
kot zakonca kmetujeta pod 
Homom na prijetni in lepo 
urejeni kmetiji pa sta nam 
povedala: »Kot žanjica sem 
na Homu prvič sodelovala, 
tekmovala pa sem že večkrat 
v  košnji. Rada prihajam sem 
gor, ob takšnih priložnostih, 
kot je današnja, še posebno, 
saj se srečamo s prijatelji, 
znanci, se poveselimo in n a 
polnimo svoje akumulatorje1 
za naporno delo na kmetiji.« 
Mož Slavko, ki je na priredi
tvi raztegoval harmoniko, je 
dodal, da je harmoniko vse
eno lažje raztegovati kot žeti 
in zato se bo tudi v  prihodnje 
raje držal kar nje. Tega Cve
to Rakun kot povezovalec 
snopov ni mogel reči. Pove
dal pa je, da je vesel, da je 
lahko sodeloval na tej prire
ditvi. Tako kot za vse starej
še je bil to prijeten spomin 
na nekdanje čase in če mu bo 
zdravje dopuščalo, lahko or
ganizatorji tudi v  prihodnje 
računajo nanj.

Za konec še povejmo, da se 
je prireditev, ko je bil oves 
pod streho in malica použita, 
nadaljevala pri planinskem 
domu. Vsi sodelujoči so pre
jeli lepe praktične nagrade. 
Ob tem pa ni manjkala sme
ha in vriskanja ter glasbe, 
kar je dalo piko na i celotni 
prireditvi. Prihodnje leto pa 
zopet znova. Boste prišli tudi 
vi?

D. Naraglav

32. dan slovenskih hmeljarjev

Braslovški turistični de
lavci so letos že dvaintride- 
setič zapovrstjo pripravili 
dan slovenskih hmeljarjev. 
Praznovanje je trajalo dva 
dni, osrednja slovesnost pa 
je bila v nedeljo popoldne.

Slovesnost se je začela 
s krajšo povorko, v  kateri so 
bili med drugim vsi doseda
nji starešine in novi, skozi 
trg Braslovče na prireditveni 
prostor, kjer je dosedanji 
starešina predal dolžnost 
novemu, 57-letnemu Ivanu 
Možicu iz Senovega, za nje
govo spremljevalko pa so 
mladi iz Gotovelj izbrali Go- 
tovljanko, 17-letno Simono 
Golhleb. Skupaj z novo za- 
dožitvijo je letošnji starešina 
sprejel simbole svoje častne 
funkcije -  hmeljskega mač
ka, Štangarja in hmeljski 
škaf za spremljevalko.

Več tisoč obiskovalcem je 
spregovoril direktor hme
ljarske družbe Slovenije, 
dipl. ing. Jože Brežnik in 
med drugim povedal, da so 
se prav te dni vrnili s svetov
nega hmeljarskega kongresa 
v  Strasbourgu, o kongresu 
pa je dejal:

»Letošnja svetovna proiz
vodnja hmelja bo po ocenah 
sicer za 10 odstotkov manjša 
od lanske, še vedno pa za 
8 odstotkov večja od letine 
1992, ko so cene na svetov
nem trgu padle od ene do dve 
marki za kg, nekateri hme
ljarji pa hmelja niso mogli

prodati«. Vse hmljarje je tu
di opozoril, da pred obira
njem upoštevajo nasvete 
strokovnih služb... Ob kon
cu govora se je dotaknil tudi 
težav in dejal: »Ža l naša dr
žava nima posluha za naše 
probleme in težave. Obratno 

- -  zmanjšala nam je izvozne 
stimulacije od nekdanjih 
9 odstotkov na 6,6 in poveča
la prispevke in davke za se
zonsko delo. Hmeljarji pa 
vemo, da večino ročnega de
la opravijo sezonci, ki so 
v  glavnem tuji državljani. Ta 
državni ukrep je povečal 
stroške proizvodnje hmelja 
za več kot eno nemško mar
ko za kg -  odvisno koliko 
sezonskih delavcev kdo za
posli. Po ocenah hmeljarskih 
strokovnjakov in hmeljarjev 
bomo v  Sloveniji imeli letos 
povprečno letino.«

Sledil je prikaz ročnega 
obiranja hmelja, predstavili 
so se člani domačega jadral- 
no-padalskega kluba s skoki 
z Dobrovelj na prireditveni 
prostor, svoje veščine so 
predstavili tudi člani horti
kulturnega društva Polzela. 
Na dvorišču Kmetijske za
druge Braslovče je bila ves 
dan odprta razstava kmetij
ske mehanizacije. Prireditev 
sta popestrila strašna Jožeta 
iz Šmartnega ob Paki, veseli 
del pa se je ob zvokih ansam
bla Marela zavlekel pozno 
v noč.

T. TAVČAR

Tam, kjer rožice cveto

Ni poletja brez Miš-maša
V  začetku poletja je slabo vreme zagodlo priredite

ljem Miš-maša iz Griž, Ampak ker ni pravega poletja 
brez Miš-maša, so se prizadevni organizatorji odločili, 
da sredi avgusta poskusijo še enkrat. In uspelo jim je. 
Vreme je bilo sončno in topolo, prišla je večina najbolj 
znanih izvajalcev slovenske zabavne glasbe, prišli so 
čarodeji, pa slonček Tonček in vlak Rogačan. In kar je 
najpomembnejše, letno gledališče Limberk je tisto 
nedeljo, 21. avgusta, obiskalo -  po ocenah organizator
jev -  od 8 do 10 tisoč ljudi. Mnogo med njimi je bilo 
otrok, ampak, po prodanem pivu sodeč, tudi odrasli 
očitno radi prihajajo na Miš-maš.

K. R.

Če vas je pot kdaj zanesla v Pongrac in ste se nam enili spremljati drzne plezalce  
v Kotečnikovih pečinah, se vam je oko gotovo zazrlo v domačijo Ruže in  Ivana 
Osojnika. Ljubezen do rož je vidna na vsakem kotičku hiše in njene okolice. Prijazen 
videz pa ne daje sam o urejena okolica, pri Osojnikovih se radi zbirajo pohodniki in 
ljubitelji narave, ki jim gospodarja rada ponudita kozarček savinjskega rizlinga. Kdo 
b i si m islil, da je K otečnikov kot, skrti v m ogočne bukve, zanim iv za p lezalce iz Italije, 
Nem čije in še mnoge druge, ki redno preizkušajo svoje p leza lsk i sposobnosti v teh 
pečinah. Ob našem obisku sm o lahko opazovali m lade italijanske plezalce.



Lastninske zadrege v Preboldu
Sredi najhujše avgustov

ske vročine je Preboldčane 
dodobra razburila vest o ob
vestilu, ki ga je Kmetijska 
zadruga Prebold poslala 
PTT-podjetju iz Celja. 
V  njem pravi, da je prisiljena 
s 1. septembrom letos odpo
vedati najemno pogodbo za 
prostore v preboldskem za

družnem domu, v  katerih se 
nahajata pošta in telefonska 
centrala. Prvi hip se je za
zdelo mogoče celo to, da bo
do Preboldčani ostali brez 
pošte. Na prvem skupnem 
pogovoru vseh prizadetih, ki 
ga je sklicalo vodstvo kra
jevne skupnosti, pa so le pre
vladali razumnejši toni.

Delavni Letušani
V krajevni skupnosti Letuš so bili v  prvih osmih 

mesecih letošnjega leta zelo delavni. Asfaltirali so kar 
štiri odseke krajevnih cest v  skupni dolžini 1,8 km. Na 
odprtje enega so nas tudi povabili. Odprli so odsek 
asfaltirane ceste Omladič-Puncer v  dolžini 400 m. Na 
krajši slovesnosti je zbranim spregovoril najprej pred
sednik sveta KS Letuš Jože Perger, ki je dejal, da so 
bili pri obnovi in asfaltiranju odseka te ceste, kakor 
tudi drugih treh, zelo delavni. Veliko so opravili 
z udarniškim delom, prispevali pa so tudi denar. Vsa 
zemeljska dela so opravili sami, asfaltno prevleko pa je 
financirala občina Žalec iz svojega proračuna. Preden 
so cesto odprli, je spregovoril predsednik režijskega 
odbora za gradnjo tega odseka ceste, ki se je med 
drugim vsem zahvalil in zaželel srečno, predvsem pa 
varno vožnjo. Na sliki: Jože Perger in Anton Mandeljc 
sta skupaj prerezala trak nove asfaltirane ceste.

T. TAVČAR

Skupno praznovanje z jamarji
Letošnji krajevni praznik 

praznujejo skupaj s krajevno 
skupnostjo tudi preboldski 
jamarji, ki bodo v septembru 
dopolnili 25 let aktivnega 
raziskovanja osamelega kra
sa in kraških pojavov na tleh 
Spodnje in Zgornje Savinj
ske doline ter na drugih ob
močjih.

V času krajevnega prazni
ka bo več najrazličnejših 
prireditev. Osrednja bo 4. 
septembra ob 10. uri dopol
dan v preboldski telovadni
ci, ko bo skupna slovesna se
ja sveta KS in jamarskega 
kluba Črni galeb Prebold. 
Pred tem bodo jamarji v  avli 
OŠ pripravili razstavo o 25- 
letnem delu, godba na pihala 
pa bo imela priložnostni 
promenadni koncert. Opozo
riti velja še na nogometni 
turnir ekip v  malem nogo
metu, ki sodelujejo v  krajev

ni ligi malega nogometa, ki 
bo v petek, 2. septembra, ob
15. uri na igrišču pri OŠ 
v Preboldu. Dan zatem, ob
20. uri zvečer, bo v  gasilskem 
domu v Preboldu zanimivo 
predavanje JAMARSTVO 
V SVETU IN  DOMA preda
vatelja dr. prof. FRANCETA 
HABETA iz Postojne, morda 
pa tudi italijanskega jamarja 
o filipinskih jamah, kamor 
naj bi se prihodnje leto od
pravili tudi preboldski ja
marji. Zaključek praznova
nja bo 18. septembra pri 
Snežni jami na Raduhi, do 
kamor bi radi organizirali 
množici pohod krajanov.

Ob krajevnem prazniku se 
torej obeta zanimiv septem
ber. Jamarji in svet KS  pa 
vabijo vse krajane krajevne 
skupnosti, da pri tem praz
novanju tvorno sodelujejo.

D. N.

BUDNA D.O.O.
Z a p o t r e b e  la s tn e  p ro iz v o d n je  n a  L ju b n e m  o b  S a v in ji (n a s p ro ti 

b e n c in s k e g a  se rv isa ) p o t r e b u je m o  v e č je  s ta ln e  k o l ič in e  b u k o v e  
h lo d o v in e .  P ro d a ja m o  p a  s ta ln e  k o lič in e  k v a lt ie tn ih  b u k o v ih  drv, 

k i n a s ta n e jo  p r i n a š i p ro iz v o d n ji - d e c im ir a n je  b u k o v in e .

B U K O V O  H L O D O V I N O
ODKUPUJEMO :- vse klase?

-  u g o d n e  o d k u p n e  c e n e ;

-  p l a č i l o  t a k o j .

i n f o r m a c i j e : *41-107 oa  6 .0 0  Ao 14.00
812 114 o A 2 0 .0 0  A o  21.00 

0609-621-475

Nepričakovano odločitev 
upravnega odbora zadruge 
je na tem sestanku pojasnil 
njegov predsednik Ferdo 
Škrabe. Zadruga ima na
mreč v  Dolenji vasi trgovino 
s kmetijsko preskrbo. Za to 
zemljišče je bil sprožen de
nacionalizacijski postopek, 
ki je pravzaprav že zaklju
čen.- Zadruga mora denaci
onalizacijskemu upravičen
cu izplačati 130.000 DEM ali 
pa prostore izprazniti. Za
druga se s to ceno ne strinja, 
saj je po njenem mnenju biv
ši lastnik upravičen samo do
40.000 DEM. Pa tudi to je 
zanjo veliko denarja, ker jo 
med drugim trenutno bre
meni še nakup mlekarne 
v  A rji vasi. Trgovina je zelo 
pomemben del njenega po
slovanja, zato si ne morejo 
privoščiti, da bi jo enostavno 
zaprli, ampak so sklenili, da 
jo prestavijo v  svoj zadružni 
dom v Prebold. Pošta naj bi 
si poiskala ali zgradila nove 
prostore, telefonska centrala 
pa bi lahko ostala v  zadruž
nem domu.

Poštarji seveda niso niti 
slutili, da bodo nastale teža
ve z najetimi prostori, zato 
nimajo za to leto niti v  sred
njeročnem planu predvide
nih nobenih sredstev za nove 
prostore. Kot je povedal po
močnik direktorja PE Celje 
Štefan Zidanšek, je dodatna 
težava v  tem, da se PTT-po- 
djetje pravkar preoblikuje 
v  dve podjetji Pošta in Tele
komunikacije, zaradi česar 
bo za manjše in obrobne po
šte nekaj časa še manj de
narja. Sploh pa mora vse in
vesticije odobriti ministrstvo 
za promet in zveze kot last
nik podjetja. Če bi hoteli 
prestaviti telefonsko centra
lo, bi morali najprej nabaviti 
in montirati novo, šele nato 
bi lahko naročnike preklopi
li. Vrednost take investicije 
bi bila po prvih ocenah 60 
milijonov tolarjev, vendar pa 
novih naročnikov ne bi mo
gli priključiti. Vsaka kratko
ročna rešitev je zato nemo
goča, selitev pošte pa prav
zaprav zaradi izredno viso
kih stroškov nesmiselna.

PTT-podjetje je leta 1987 
prostore v  zadružnem domu 
temeljito obnovilo. Kljub te
mu zadrugi plačuje eno naj
višjih najemnin v regiji. Prav 
na račun najemnine pa so 
pripravljeni ah pomagati za
drugi, da izplača denaciona
lizacijskega upravičenca, da 
ji zagotovi nove prostore za 
trgovino ah pa celo odkupi 
prostore v  zadružnem domu.

Slednje verjetno zaradi ne
deljivosti zadružne lastnine 
ne pride v  poštev, o vseh 
drugih možnostih pa bo naj
prej odločal upravni odbor 
zadruge.

T R G O V I N A

V IT R A
BREDA ČUVAN
Žlendrov trg 23 ,2alec 

tel. 714-666

Akcijska prodaja 
metrskega blaga 
in bogata izbira 
termovelurjev.

Kmalu novi metri 
asfalta

Regionalna cesta La i
kova vas-Prebold-Tr- 
bovlje naj bi jeseni dobila 
na območju Prebolda 
kakšna dva km novega 
asfalta. Od centra Pre
bolda do gornjega Pre
bolda naj bi obnovili ce
sto in položili asfaltno 
prevleko. Z asfaltiranjem 
naj bi nato nadaljevali še 
letos do Druškoviča in ta
ko spojih že pred deset
letjem razširjen in poso
dobljen del te ceste. Ob
novo tega odseka v  celoti 
financira republiška 
uprava za ceste. Štala naj 
bi okoli 30 mihjonov to
larjev. Po posodobitvi in 
razširitvi, ki je zlasti po
membna za Prebold, saj 
je ob njej tudi pločnik za 
pešce, pa bo še vedno 
ostalo dobrih osem km 
makadamske ceste do 
Podmeje, kjer je meja 
med trboveljsko in žalsko 
občino. Na boljšem so Tr
boveljčani, saj imajo do 
vrha le še en km maka
dama.

D. N.

Pridni Polzelani
Na Polzeh je bilo v  minulih dneh zelo živahno. Po dolgem 

času so se odločili in končno pričeli urejati križišče in širiti 
cesto, ki vodi k Pohištveni industriji Garant. Pred ureditvijo 
ceste so morah prestaviti elektrovod, telefonske kable, 
kable CATV in zgraditi kanalizacijo za meteorne vode.

Pločnik in del križišča pa so uredili tudi v centru Polzele 
pri Cimpermanu. Do izida našega časnika bodo obe 
pomebni deh na Polzeh verjetno že zaključili.

Shka 1. Urejanje pločnika v  centru Polzele pri Cimper
manu.

Besedilo in sliki: T. T.

Ponikva

Gasilski dom, cesta in prapor
Tudi letošnje praznovanje 

krajevnega praznika v Po
nikvi ni minilo brez novih 
pridobitev. O njih je na slo
vesni seji sveta govoril pred
sednik Ivan Jelen.

»Po praznovanju občin
skega praznika lani nam je 
ostalo še precej načrtov in 
nalog, ki smo se jih smelo 
lotih v  letošnjem letu. Tudi 
tokrat smo s pomočjo pro
stovoljnega dela in precejš
njimi prispevki krajanov ter 
s pomočjo občine veliko na

pravili. Gradbena dela na 
gasilskem domu so končana, 
sedaj moramo dom še opre
miti. Posodobili smo več kot 
500 m ceste v zaselku Ste- 
bovnik v vrednosti 1,6 m ili
jona tolarjev. Uredili smo 
pločnik pri šoli in tako bo 
pot naših šolarjev bolj vama. 
Pomembna pridobitev so tu
di novi telefonski priključki, 
tako ima sedaj že kar 90 od
stotkov gospodinjstev tele
fon. Vsako leto odstranimo 
nekaj črnih odlagališč in

skrbimo za lepšo urejenost 
okolja, saj Ponikvo obišče 
vsako leto več turistov in 
drugih obiskovalcev. V  ime
nu sveta krajevne skupnosti 
se zahvaljujem vsem, ki ste 
nam pomagali v  letošnjih 
akcijah,« je dejal Ivan Jelen.

Po slovesni seji so si ogled- 
lai nove pridobitve, na po
poldanskem družabnem sre
čanju in proslavi pa so razvi
li prapor krajevne organiza
cije invalidov.

jk
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'riznanje žalski župniji je 
riznanje njenim faranom
1 i in VImnicfo rvortniTorinln *7 vn-nnilrnrn -»-«o in  t»Tudi cerkve in župnišča so 

del narodove kulturne dediš
čine. Kako staro ali novo je 
to spoznanje pri nas, je po
vsem odvečno vprašanje. 
Dejstvo je, da je eno od letoš
njih občinskih priznanj na
menjeno tudi Župnijskemu 
uradu svetega Nikolaja iz 
Žalca, in sicer za ohranjanje 
kulturne dediščine pri ob
navljanju cerkve in župniš
ča. Tu živita in delata du
hovnika Viktor Arh in Jože 
Rupnik. Zelo pogosto ju je 
videti v  delovnih oblačilih. 
Lahko bi sicer rekli, da so 
delovna oblačila zanj tista

mašniška, ampak v mislih 
imam tista druga, v  katerih 
je mogoče plezali po strehi, 
mešati malto, žagati,... 
O vsem tem, o občinskem 
priznanju in še o čem sva se

pogovarjala z župnikom 
Viktorjem Arhom.

Savinjčan: Kakšna je na 
kratko zgodovina žalske 
cerkve?

Viktor Arh: »V  zapisih se 
ta župnija prvič omenja oko
li leta 1260, ko je bila izroče
na stiškemu samostanu. 
Ustanovljena je bila gotovo 
že nekaj let prej. Kakšna je 
bila cerkev prvotno, ni zna
no, najverjetneje pa je bila 
lesena. Prav tako je verjetno, 
da so jo pozneje ob svojih 
vpadih požgali Turki. Pri
bližno v  tem obdobju so se 
začele tod urejevati fortifi- 
kacije in istočasno naj bi bila 
zgrajena cerkev. Omenja se 
letnica 1499 in sklep, da je 
potrebno utrditi trg. Kaže, 
da so potem v začetku 16. 
stoletja potekale v  Žalcu ve
like prezidave in da so takrat 
zidali tako obzidje 
z obrambnimi stolpi kot cer
kev in župnišče. Slike te sta
re cerkve obstajajo, sicer pa 
se o njej ve zelo malo. Zvonik 
je prizidan nekoliko kasneje 
in je poznogotski ali tudi 
starejši. Ima še gotske line, 
eno smo pustili vidno, druga 
je skrita pod ometom. Tega 
pri obnovi nismo odstranje
vali, sicer bi verjetno naleteli

Žalski otroci v Ankaranu
Občinska zveza Društev prijateljev mladine Žalec je 

od 20. do 30. julija letos organizirala letovanje otrok iz 
Žalske občine v  Ankaranu prek turistične agencije 
Bemi iz Žalca.

Letovanja se je udeležilo 105 otrok, starih od osem 
do petnajst let, pod vodstvom devetih vzgojiteljev in 
pedagoškega vodja Franca Kralja. Namen letovanja je 
bil predvsem zagotoviti otrokom zdrave in prijetne 
počitnice na morju, saj je bil glavni kriterij za prijavo 
zdravstveno-socialno stanje otroka. Ne najvažnejši, 
a zelo pomemben cilj letovanja je bil neplavalce 
naučiti prvih osnov plavanja. Tako kot letovanje je 
tudi ta del dejavnosti v  celoti uspel. Vsi udeleženci šole 
plavanja so splavali, večina pa jih je tudi preplavala 25 
metrov.

Stroške letovanja so delno krili starši otrok, večji 
delež je pokrila Občinska zveza Društev prijateljev 
mladine Žalec (sredstva iz občinskega proračuna), 
z brezalkoholnimi napitki pa je akcijo podprla tudi 
IBP Žalec. Nekaj sredstev pričakujemo še od Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje Slovenije, območna enota 
Celje.

na še več gotskih ele
mentov«.

Savinjčan: Kaj pa župniš
če? Zakaj je pobarvano belo 
in rumeno?

Viktor Arh: Na župnišču je 
prav tako veliko gotskih ele
mentov. Del nekdanjega 
vhoda, ki je zelo obrabljen, 
smo pustili vidnega, okna so 
gotska, obnovili smo strelne 
line. Župnišče je bilo kot ne
kakšna trdnjava. Danes ima 
obliko črke L. Tisti del, ki je 
pobarvan belo, je poznogot
ski, rumeni del pa je bil pri
zidan pozneje. Vse to je spo
meniško zaščiteno in tudi 
obnova je potekala po navo
dilih Zavoda za zavarovanje 
naravne in kulturne dedišči
ne. Finančno sicer niso pri
spevali nič, so nam pa nare
dili načrte obnove in tudi 
barvo smo pripravili na os
novi rekonstrukcije. Gre za 
posnetek tistega, kar smo 
našli spodaj.«

Savinjčan: Kdaj se je pri
čela obnova cerkve in žup
nišča?

Viktor Arh: »Vsa leta po 
vojni je takratni župnik 
A lojz Pirš skrbel, da so bila 
opravljena najnujnejša po
pravila na cerkvi in župnišču 
in da objekta nista propada
la. Več pa ni mogel. Za njim 
je prišel pater Manes, ki je 
poskrbel, da je cerkev dobila 
bakrene žlebove in uredil 
notranjost župnišča. V kleti 
so se namreč pojavile razpo
ke in je bilo potrebno vezati 
zidove. Leta 75 sem postal 
župnik v  Žalcu in skupaj 
s patrom Jožetom sva začela 
z nadaljnjo obnovo. Najprej 
smo se lotili streh. Zvonik 
smo prekrili z bakreno stre
ho, potem je prišla na vrsto 
cerkev, za njo župnišče in 
nato veroučna stavba. Leta 
87 smo začeli obnavljati fa
sade. Na cerkvi smo jo po 
fazah obnavljali štiri leta, 
s tem da je bilo največ dela 
s pročeljem. Potem smo ob
novili streho in fasado na 
cerkvi svetega Kancijana na 
pokopališču. Predlani je bila 
na vrsti fasada župnišča, la
ni pa veroučne stavbe.«

Savinjčan: A li lahko oce
nite vrednost vseh teh del?

Viktor Arh: »Vsi izdatki so 
sicer skrbno zapisani, kljub 
temu pa bi bilo izredno težko 
oceniti to vrednost. Obnova 
je tekla več let, poleg tega pa 
smo vedno plačevali samo 
najnujnejše, to je delo obrt
nikov in material. Vsa pri
pravljalna dela, čiščenje, 
pleskanje, odvoze so ljudje 
opravili prostovoljno in 
brezplačno. Na primer, ko 
smo morali z zidov očistiti 
star omet. Organizirali smo 
akcijo, na katero je prišlo 30 
ljudi in v  enem dnevu smo 
imeli »golo« župnišče. Od
padni material so nam ljudje 
odvažali s svojimi traktorji. 
Vsa ta leta so nam pri pranju 
zidov brezplačno priskočili 
na pomoč žalski gasilci. Res 
bi težko rekel, koliko je to 
vredno v denarju.«

Savinjčan: A li je težko do
biti ljudi za tako delo?

Viktor Arh: »P ri nas to ni 
težko, pomembno pa je, kako 
ljudi privabiš. Sprva smo 
objavljali samo v cerkvi, da 
potrebujemo ljudi za določe
no delo. Odziv je bil bolj 
slab. Potem pa sva z Jožetom 
začela vabiti osebno. Zdaj že 
veva, kdo bi bil pripravljen 
pomagati in pravzaprav vsa 
ta leta prihajajo skoraj isti 
ljudje. Res sva morala potr
kati na veliko vrat, ampak 
prostovoljcev smo imeli ved
no dovolj in so tudi radi 
prišli.«

Savinjčan: Kako pa ste 
zbrali potreben denar?

Viktor Arh: »Večinoma
s prostovoljnimi prispevki, 
pobranimi v  cerkvi, pa tudi 
po domovih. Drugega denar
ja žal nismo nikjer dobili. 
Zato je obnova tudi trajala 
več let. Vedno smo preraču
nali, koliko lahko investira
mo. Za nekaj časa smo si de
nar tudi izposodili od neka
terih ljudi. Nazadnje smo 
tlakovali dvorišče. Z  Jože
tom sva pripravila predlog, 
da bi vsaka družina plačala 
en kvadratni meter tlaka, to 
je približno 3.500 tolarjev. 
Seveda neobvezno, kdor pač 
more, lahko več, lahko 
manj.«

Savinjčan: Kaj pa škofija?
Viktor Arh: »N jihovo

mnenje je, da je Savinjska 
dolina bogata. Res pa je, da 
so nam prvi dve leti posodili 
denar za fasado brez obresti, 
da smo lahko plačali avans. 
To je pomenilo veliko, saj 
smo lahko začeli delati in že 
malo videli, kakšen bo odziv 
ljudi.«

Savinjčan: Vidva z Jože
tom sta ves čas obnove tudi 
sama vihtela orodje.

Viktor Arh: »Jaz sem vajen 
takšnih del, pater Jože pa tu
di. Rad delam in šele pozneje 
sem videl, da je to vplivalo 
tudi na to, da so b ili ljudje 
bolj pripravljeni sodelovati. 
Marsikaj smo se sproti dogo
varjali z obrtniki in nena
zadnje mora pri akcijah nek
do skrbeti tudi za pijačo. 
Skratka, delovna obleka mo
ra biti.«

Savinjčan: Kaj vam pome
ni plaketa SO Žalec, ki jo je 
prejel vaš župnijski urad?

Viktor Arh: »Vesel sem in 
mislim, da bodo veseli tudi 
ljudje. Že večkrat so pripom
nili, da bi morala tudi župni
ja dobiti kakšno priznanje. 
To prav gotovo ni priznanje 
samo Jožetu in meni, ampak 
vsem faranom. Brez podpore 
ljudi vsega tega ne bi 
zmogli.«

K. Rozman

Učenci
raziskujejo

Kaj vse znajo ti osnovnošol
ci! Kaj zmorejo! Koliko idej! 
se čudimo na predstavitvah 
različnih projektov, ki so že 
nepogrešljiva oblika dela na 
vsaki osnovni šoli. Vse to velja 
tudi za raziskovalne naloge. 
Izdelave le-teh se že nekaj let 
lotevajo tudi osnovnošolci, ki 
se tako učijo raziskovalnega 
dela in iščejo odgovore na svo
ja radovedna vprašanja.

Sekretariat za družbeno
ekonomski razvoj že nekaj let 
pripravlja akcijo Mladi razi
skovalec. Na natečaj se lahko 
pripravijo posamezniki, sku
pine ah krožki osnovnih šol. 
Naloge je nato potrebno odda
ti do začetka maja, junija pa 
pripravijo predstavitev vseh 
nalog. O tem, kako naloge na
stajajo, kdo vse sodeluje pri 
njihovem nastanku in kaj po
meni za mentorja in učence 
poleg rednega šolskega dela še 
raziskovalno delo, bomo pisali 
v prihodnji številki, sedaj pa 
bi na kratko predstavila razi
skovalne naloge, ki so na os
novnih šolah občine Žalec na
stale v šolskem letu 1993/94.
V zadnjem šolskem letu so 
učenci pripravili 28 nalog: de
set je računalniških in te so 
učenci predstavili ločeno od 
ostalih na OŠ Prebold (letos so 
računalniške naloge pripravili 
le na OŠ Petrovče in Prebold).

Miha Novak je naredil pro
gram RIBIŠKA PALICA, Mar
ko Bobinac SEŠTEVANJE, 
Jernej Milenkovič program 
UGANI ME, Klemen Ferjan 
ODŠTEVANJE in Boštjan 
Štefančič DELJENJE. Vsi 
učenci so iz OŠ Petrovče, men
torica je bila Marija Sirk. Na 
OŠ Prebold -  mentorja Marjan 
Plavčak in Dejan Črnila -  so 
izdelali: Primož Muhovič pro
gram REDOVALNICA, Anže 
Zupanc KEMIJA ZA 7. RA
ZRED, Luka Lancner pro
gram KUHARSKI RECEPTI, 
Jernej Golič MATEMATIKA 
in Vanja Rajh OSEBNI TELE
FONSKI IMENIK.

Ostale raziskovalne naloge 
lahko razdelimo v več sklopov.
V prvi sklop lahko uvrstimo 
naloge s področja turizma -  ta 
tema je že kar tradicionalna in 
skoraj na vseh šolah so se 
učenci že lotih raziskovanja, 
kaj mikavnega in privlačnega 
lahko tujcu povedo o svojem 
kraju. Seveda so te naloge po
vezane tudi s spoznavanjem 
svojega kraja, za učence pouč
ne, zato so na šolah še bolj 
dobrodošle. Pogosto pa to te
mo razpišejo turistična dru-

- štva po Sloveniji, ki organizi
rajo posebne natečaje za naj
boljšo turistično nalogo.

Družboslovni krožek OŠ 
Braslovče z mentorico Bernar
do Predovnik je pripravil na
logo z naslovom BRASLOV- 
ČE-EVROPSKA VAS, nalogo 
pa dopolnjujeta prospekt in 
videokaseta. Učenci OS Griže 
z mentorico Sonjo Turnšek so 
raziskovali TURIZEM V NA
ŠEM KRAJU, TURIZEM
V PETROVČAH pa je naslov 
obsežne naloge petrovških šo
larjev in Slavice Vasle. Naloga

_ je bogato opremljena s foto
grafijami in razglednicami, 
učenka Anja Lesjak pa je pri
pravila tudi turistični vodnik 
po Petrovčah. Knjižničarski 
krožek z mentorico Valerijo 
Pukl na OŠ Polzela se je tokrat 
lotil razvoja turizma na Polze
li in nastala je obsežna ter te
meljito izdelana naloga. Prilo
žili so tudi turistični vodič (na 
žalost le v angleščini) in celo 
predlagali, kakšne naj bi bile 
nove polzelske razglednice. Za 
Prebold že vemo, da ima dobro 
športno ponudbo in uspešne 
športnike, štirje fantje pa so 
z mentorjem Marjanom Plav- 
čakom v nalogi ŠPORTNI TU
RIZEM V PREBOLDU poka
zali, da bi Prebold lahko pri
vabil turiste s športno ponud-

•  •  •

bo, le popraviti in izboljšati bi 
bilo potrebno še marsikaj.

V drugi sklop nalog lahko 
razvrstimo tiste, kjer učenci 
raziskujejo svoj domači kraj 
z različnih pogledov. Na OŠ 
Tabor so učenci 3. razreda ra
ziskovali cestni promet v KS 
Tabor in izdelali glasilo Pro- 
metko. Učencem je pomagala 
razredničarka Darja Savinek. 
Učenci iz Andraža z mentorico 
Martino Ograjenšek so dve leti 
raziskovali NAJ OBIČAJ NA
ŠEGA KRAJA, in sicer florja- 
novo ter ofiranje. Učenci so 
dobili prvo nagrado na turi
stičnem festivalu v Postojni.
V Vinski Gori so se lani lotih 
projekta Vinska Gora -  srečen 
svet in krajanom »podarili« 
raziskovalno nalogo o kraju, 
razglednico in obsežno glasilo. 
ZNAMENJA IN KAPELICE
V GRIŽAH Z OKOLICO so ra
ziskovali Grižani z mentorico 
Bredo Bračko. Žalčani pa ver
jetno veste, da so na OŠ Žalec 
lani pripravili projekt Žalec 
skozi čas. Zbrali so ogromno 
materiala, za katerega bi bilo 
škoda, da bi se znova izgubil. 
Nekatere skupine so zato svoje 
ugotovitve uredile in pripravi
le nalogo. Skupino z mentori
co Ireno Krajnc so zanimale 
stare in nove razglednice Žal
ca in v nalogi si lahko ogleda
mo (fotokopirane ah original
ne) razglednice, ki so jih uspeh 
najti.

GLASBENA DEJAVNOST
V ŽALCU je zanimala skupino 
učenk z mentorico Metko 
Hleb, člani zgodovinskega 
krožka z Ivanko Pakiž pa so 
proučili razvoj šolstva v Žalcu 
od začetkov do leta 1941. 
STARE HMELJSKE SUŠIL
NICE so odkrivali člani turi
stičnega krožka pod vodstvom 
Alenke Žnidar, LJUDSKI 
ODER v Žalcu pa je naslov 
naloge, v kateri so učenci 8. c. 
z Lidijo Koceh raziskovali 
razvoj amaterskega gledališča 
v Žalcu od začetkov (1913) do 
danes.

Nalog s področja naravo
slovja je še najmanj. Gorazd 
Bastašič in Veronika Hribar 
s Polzele sta z mentorico Moj
co Žnidarec odgovarjala na 
vprašanje ČEMU SE BOJIMO 
SONČNIH ŽARKOV. V Gri
žah pa je bila tema naravo
slovnega dne učencev 7. razre
dov OSKRBA S PITNO VODO
V GRIŽAH, na osnovi rezulta
tov pa je nastala tudi razisko
valna naloga.

Od naštetih se razlikujeta 
dve nalogi, ko so si učenci iz
brali temo in se posvetih le 
tistemu, kar je vzbudilo njiho
vo zanimanje. Tako je skupini
ca štirih Polzelanov z Olgo 
Hočevar ugotavljala, kaj je 
marcipan, kje ga izdelujejo in 
prodajajo, nekaj figuric iz 
marcipana pa so oblikovali tu
di sami. Laura Čremožnik pa 
svoj prosti čas posveča ko
njem, svojim ljubljencem, in 
znanje o njih je še dopolnila 
z raziskovalno nalogo, pri ka
teri ji je pomagala Zdenka Vi
rant.

Vse naštete naloge si lahko 
ogledate in sposodite v Občin
ski matični knjižnici Žalec, ki 
hrani tudi 98 nalog, nastalih 
v prejšnjih letih.,

M. Nahtigal

U A I H I A
LOKAL NAD LOKALI!

Telefon!fax: 063 713285



Iz
90 let GD Grajska vas

Gasilsko društvo je konec 
meseca julija praznovalo 90- 
letnico uspešnega delovanja. 
Jubilej so gasilci praznovali 
z novimi delovnimi uspehi. 
Popolnoma so obnovili gasil
ski dom, dobili novo orodno 
vozilo VW in na pročelju ob
novljenega doma odkrili fre
sko sv. Florjana, zaščitnika 
gasilcev. Ob tej priložnosti so 
pripravili dopoldne slavnost
no sejo, kjer je o devetdesetlet
nici govoril predsednik GD 
Grajska vas Ivan Strožar, nato 
pa so podelili več priznanj in 
odlikovanj, ki sta jih podelila 
poveljnik Občinske gasilske 
zveze Žalec Franci Naraks in 
Ivan Strožar. Državno odliko
vanje, plamenico I. stopnje, je 
prejelo GD Grajska vas, pla
menico III. stopnje Tone Cizej 
in Vinko ter Boris Topovšek. 
Popoldne je bila parada 
s prevzemom novega orodnega 
vozila, fresko na pročelju ob
novljenega gasilskega doma je 
odkril najstarejši krajan An
ton Jerneje, novo vozilo in ob
novljen dom pa je ob koncu 
blagoslovil taborski dekan Le
opold Selčan.

Visok jubilej gasilcev 
Ojstriške vasi-Tabor
Prvo soboto v  avgustu pa so 
slavili tudi gasilci GD Ojstri- 
ška vas -  Tabor. Tudi tukaj so 
proslavili 90-letnico, pokazali 
novo orodno vozilo TAM, za 
jubilej pa so obnovili tudi dvo
rano gasilskega doma. Slav
nostna seja je bila že v petek 
zvečer, kjer so med drugim po
delili več občinskih in držav
nih gasilskih odlikovanj. 
Osrednja slovesnost je bilo na
to v soboto popoldne s parado, 
prevzemom in blagoslovom 
novega vozila. Pokrovitelj je 
bila Kovinotehna leasing, pre
cej denarja za nabavo vozila 
pa je prispeval tudi izvršni 
svet občine Žalec ter številni 
botri in drugi.

70 let GD 
Zabukovica

Gasilci v Zabukovici pa so 
na isti dan kot v Ojstriški vasi 
praznovali 70-letnico in dobili 
novo orodno vozilo VW. Praz
novanje so pričeli že dopoldne 
s tradicionalnim hitrostnim 
tekmovanjem za pokal Zabu- 
kovice, popoldne pa je bila 
najprej slavnostna seja, na ka
teri je o jubileju govoril pred
sednik GD Zabukovica Janko

S prevzema orodnega vozila v Grajski vasi

Franci Naraks, poveljnik OGZ Žalec in predsednik GD Ojstri- 
ška vas -  Tabor Jože Bibič, pred novim vozilom TAM

S slovesnosti ob prevzemu orodnega vozila V\V v Zabukovici

Potočnik, podelili pa so tudi 
več priznanj. Seji je sledila ga
silska parada skozi vas ter 
zbor gasilskih enot pred gasil
skim domom. Na slovesnosti 
se je zbralo veliko ljudi, gasil
cev, najprej je govoril pred
sednik GD Zabukovica Janko 
Potočnik, nato predsednik IS 
občine Žalec Boris Kranjc in 
predsednik OGZ Žalec Franc

Oset, ki je nato podelil odliko
vanje Gasilske zveze Slovenije 
in Občinske gasilske zveze Ža
lec. Najvišje odlikovanje GZ 
Slovenije so prejeli Franc De
želak, Janko Potočnik, Valen
tin Oblak in GD Zabukovica. 
Sledil je prevzem novega vozi
la in blagoslov, ki ga je opravil 
župnik Jože Planinc iz Griž. 
Besedilo in slike: T. TAVČAR

L ib o js k ig a s i l c ^ ^ t a k ^ i i^ d r u g a č e ^

V Libojah do nedavnega 
nismo imeli prostovoljnega 
gasilskega društva. Svoje 
gasilsko poslanstvo so ljudje 
opravljali v  industrijskem 
gasilskem društvu bivše ke
ramične industrije in rud
nika.

Člani pred kratkim usta
novljenega prostovoljnega

društva pa sedaj vzdržujemo 
gasilsko orodje in se izobra
žujemo v prostem času. Da 
to zmoremo, prirejamo razne 
prireditve in družabna sre
čanja. Operativna desetina 
pa pridno vadi in se udeležu
je tekmovanj v  gasilskih 
športnih disciplinah, na ka
terih so že dosegali vidne

uspehe.
Člani pa nismo pozabili na 

humana dejanja. Pomagali 
smo ostarelim ljudem pri ob
novitvi strehe na najstarejši 
hiši v  Libojah, v skladu z ga
silskim sloganom: K jer je 
sloga, tam je moč -  v  službi 
ljudstva na pomoč!

T. M.

Dnevi slovenskih citer 
v Grižah 17. in 18. september

S o b o ta , 17. se p tem be r ob  16. u r i v  d v o ra n i D P D  S vo b o d a  G r iž e  

Finale 1. državnega prvenstva slovenskih citrarjev

N a sto p a  35 iin a lis to v  s  p o d ro č n ih  tekm ovan j, k i so  b ila  o rg a n iz ira n a  v  B re ž ic a h , 
H ra s tn ik u , L ju b n e m , O p lo tn ic i in  v  k ra n ju .
N a jb o ljš i p re jm e jo  b ronaste , s re b rn e  in  z la te  p la k e te , s k u p n i zm ag o va le c  p a  Z L A T O  
P L A K E T O  G R IZ
G o s t večera bo  zm a g o va le c  z la te  h a rm o n ike  iz  L ju b e čn e
D rž a v n o  p rv e n s tv o  o rg a n iz ira  D P D  S vobod a  G r iž e  v  so d e lo va n ju  z  Z K O  Ž a le c  in  
Z K O  S lo v e n ije .

N e d e lja , 18. sep tem be r ob  15. u r i v  le tn em  g le d a liš č u  L im b e rg  v G r iž a h  9. re v ija  
Z L A T E  C IT R E
R e v ijo  Z L A T E  C IT R E  o rg a n iz ira  D P D  S vobod a  G r iž e  v  so d e lo va n ju  z  Z v e zo  
k u ltu rn ih  o rg a n iz a c ij Ž a le c , Z v e zo  k u ltu rn ih  o rg a n iz a c ij S o ven ije , G la sb en o  n a ro 
d o p isn im  in š titu to m  Z R C  S A Z U  te r R ad io m  S lo v e n ije .

N a  r e v ij i so d e lu je jo :
a) lju d s k i g o d c i in  g o d c i z  o r ig in a ln im  p rog ram om  k i:
-  ig ra jo  na posebna , s ta ra  a li za  do lo čen e  k ra je  n a  S lo ven skem  zn a č iln a  g la sb ila ,
-  ig ra jo  spored , k i za jem a  g la sb o  iz  s lo ven skega  lju d sk e g a  iz r o č ila  ( iz v irn o  g la sb o  
za  c itr e  a li n jih o v e  p rire d b e ),

ig ra jo  v  s logu , k i o h ran ja  z n a č iln o s t i tra d ic io n a ln e g a  god če vstva , a li ig ra jo  la s tn e  
sk la d b e .

b) zm a g o v a lc i 1. d rža vn eg a  p rv e n s tv a  s lo v e n sk ih  c itra r je v

c) p r iz n a n i s lo v e n sk i c it r a r j i

P r iz n a n ja  in  n ag rade

V s i u d e le že n c i re v ije  p re jm e jo  p o seb n o  p is n o  p r iz n a n je , k i g a  za  so d e lo va n je  p o d e li 
o rg a n iz a to r p r ire d itv e .
P o le g  tega p re jm e jo  u d e le že n c i sk u p in e  -  lju d s k i g o d c i in  g o d c i z  o r ig in a ln im  
p rog ram om , p r iz n a n je  »Iščem o s lo ven skega  c itra rja « , k i ga  p o d e lita  o rg a n iz a to r in  
R a d io  S lo v e n ija . G odec, k i v  n a jv e č ji m e ri iz p o ln ju je  p re d p is a n e  pogo je , p re jm e  
n a s lo v  » M o js te r S lo v e n s k ih  c ite r«  in  m in ia tu rn e  z la te  c itre .

N a  p r ir e d itv i p r ič a k u je m o  vse  n a jb o ljše  s lo ve n ske  c itr a r je  in  iz d e lo v a lc e  c ite r  
O be p r ir e d itv i b o  p o v e zo v a l z n a n i v o d ite lj in  d o lg o le tn i so d e lavec re v ije  Jo že  
G ro b le r

Kultura na Vranskem ponovno 
oživela_______________________

DO OMIKE, s katerim so sep-Po nekajletnem zatišju je 
kultura na Vranskem zopet 
zaživela. Novo vodstvo kultur
nega društva si prizadeva, da 
bi bilo kulturno življenje na 
Vranskem zopet tako živahno 
in pestro, kot je bilo nekoč. 
Ljudje so začutili voljo in po
trebo in pričeli ustvarjalno de
lovati. Društvo je pripravilo 
v letošnjem prvem polletju 
proslavi za Prešernov in mate
rinski dan. Taborsko kulturno 
društvo je gostovalo z »Vdovo 
Rošlinko«. V juniju pa so bili 
trije zelo uspeli koncerti. Prvi 
je bil koncert mešanega ko
mornega zbora iz Celja, nato 
pa orgelski koncert Marte in 
Tomaža Močnika. Vrhunec pa 
je bil dosežen z nepozabnim 
koncertom Slovenskega okte
ta. Udeležba na vseh priredi
tvah je bila kar zadovoljiva. 
Krona vsega je bil seveda kon
cert Slovenskega okteta.
Treba je povedati, da so za ta
ke vrhunske koncerte potreb
ne odlične orgle in pa ambient. 
Vse to imamo. Hvala vsem, ki 
so nam te koncerte omogočili. 
Zanemarili nismo tudi lastne 
ustvarjalnosti. V okviru dru
štva deluje 5 zborov: otroški, 
dekliški, kvartet, mešani pev
ski zbor ter zbor starejših pev
cev, ki ga vodi g. Rado Kapus. 
Mešani pevski zbor je uspešno 
nastopil tudi na občinski reviji 
pevskih zborov. Vsi zbori se 
bodo javno predstavili na 
skupnem koncertu. Prav goto
vo je zelo razveseljivo, da se je 
v kulturno delo vključilo veli
ko mladih.
Za velike zasluge, ki jih ima g. 
Rado Kapus pri zborovskemu 
petju, mu je bilo podeljeno 
najvišje občinsko priznanje.

V društvo sta se vključila tu

di dva samostojna inštrumen- 
talna ansambla, in sicer Robi
ja Zupana in Roka Smerketa. 
Oba ansambla sta pripravlje
na imeti vsako leto samostojna 
koncerta, kar je in bo za Vran
sko gotovo velika popestritev. 
Društvo pripravlja oz. rešuje 
tudi staro željo Vranšanov, 
urediti muzej na Vranskem. 
Pogovarjamo se s Kmetijsko 
zadrugo za prostore nekdanjih 
garaž, ki bi se dale uspešno 
preurediti v muzej.

Tudi za drugo polletje, zlasti 
v jeseni, so predvidene dobre 
prireditve.

Ne smemo prezreti tudi šol
skega kulturnega društva, ki 
je uspešno sodelovalo pri ne
katerih prireditvah. Pripravili 
so tudi nekaj samostojnih pri
reditev. Posebej je treba ome
niti njihov pomembni kulturni 
projekt o Slomšku z naslovom: 
MATERNI JEZIK JE KLJUČ

tembra povabljeni na predsta
vitev v Rim. Želimo jim vso 
srečo in kar največji uspeh.

Za konec pa še tole. Morda 
se nekateri sprašujete, kaj dela 
Brišnik pri kulturi. Po svojih 
najboljših močeh, kolikor 
zmorem, pomagam. Takoj ko 
bomo našli človeka, ki se bo 
predano lotil dela in bo voljan 
prevzeti vodstvo društva, bo
mo preložili vodstvo na mlada 

- ramena. Prav dobro se zaveda
mo, da so mladi pogoj za kon
tinuirano delo in imajo kup 
svežih idej. Zato vabimo vse, 
ki vam je kultura pri srcu, da 
se nam pridružite. Imamo že 
veliko mladih, nadarjenih 
pevcev, glasbenikov, kulturni
kov nasploh. Pridite! Ne bo 
vam žal.

Ivan Brišnik 
Vransko

Vrnili življenje v kulturni dom
Kulturni dom na Vranskem 

je zaradi mrtvila v društvu na
čel zob časa. Ob koncu prete
klega leta ga je vzelo v najem 
podjetje Ceha, ki se poleg dru
gega ukvarja tudi z organizi
ranjem kultumo-zabavnih 
prireditev.

»Ko smo prevzeli kulturni 
dom, je bil ta v zelo slabem 
stanju. Najprej smo morah ob
noviti centralno ogrevanje, da 
smo lahko v dvorani pričeli 
predvajati filme. Kljub znani 
krizi v tej dejavnosti imamo na 
Vranskem vedno več obiska, 
kar dokazuje, da je kraj potre
boval kino. Prizadevamo si, da 
je program zanimiv in da ima

mo tudi najnovejše filme. Na
meravamo ustanoviti kino 
sekcijo in v njo vključiti vse 
zainteresirane za to dejavnost. 
Precej odmevna je bila razsta
va Vlada Novaka, pripravlja
mo pa še vrsto zanimivih raz
stav. Tudi koncert Adija Smo
larja je privabil precej obisko
valcev. Pripravili smo že več 
proslav in prireditev, posveče
nih raznim dogodkom. Dobro 
sodelujemo z osnovno šolo in 
prosvetnim društvom. S skup
nimi močmi bomo kulturnemu 
domu dali nov utrip, razdvoje
nost pa gotovo nikomur ne ko
risti,« pravi Samo Rančigaj.



Kako je nastala Planinska roža

Radovan Gobec

Ko je v  letu 1936 Sloven
ska klerikalna stranka zače
la množično premeščati in 
razseljevati napredno
usmerjeno učiteljstvo iz kul
turnih centrov v  hribovske 
vasi, sem bil med prvimi pre

meščen tudi jaz. Moral sem 
zapustiti Laško in oditi v  va
sico Henina pod goro Lisco 
nad Sevnico.

Šolo v  Henini so takrat 
obiskovali učenci iz treh za
selkov, bilo pa jih je le za dva 
razreda. V prostem času sem 
dnevno hodil na vrh Lisce, 
od koder je prekrasen raz
gled na vse strani in kjer je 
takrat stala skromna planin
ska koča. Ure in ure sem pre
sedel na Lisci in obujal spo
mine na gledališče, na pevski 
zbor in orkester, ki sem jih 
moral pustiti v  Laškem. 
Opazoval sem redke turiste, 
ki so kdaj pa kdaj prišli na 
Lisco.

Razmišljal sem, kako bi 
bilo lepo, če bi ta majhna

planinska koča nekoč posta
la velika koča, gostilna ali 
celo hotel. Turisti bi radi 
prihajali na Lisco in uživali 
ob pogledu na neprekinjen 
gorski venec na obzorju, ho
tel pa bi jim nudil postrežbo 
in zavetje. V  svoji domišljiji 
sem oživel že lik oskrbnice, 
ki se je odrekla mestnemu 
vrvežu, da bi izpolnila želje 
ljubiteljev planin. Osvajala 
bi njihova srca in ljudje bi 
bili srečni. Zato pa bi se mo
ral ta vrh imenovati »Srečni 
vrh«.

Prihajalo bi mnogo različ
nih ljudi, vsak s svojimi pro
blemi. V tem planinskem ra
ju bi se sklepala poznanstva, 
prijateljstva in ljubezen, 
skratka, vsak dan bi bilo

polno dogodkov, zapletov in 
zgodb.

Takšne misli, ki so se spro
ti rojevale, se množile, zaple
tale, so se sčasoma začele 
združevati v zgodbo o življe
nju na planini. Rojevale so se 
nove osebe, vzniknili so novi 
zapleti, zgodba pa se je mo
rala preseliti celo v dolino. 
Tako je vsebina naraščala in 
kmalu jo je bilo že za tri de
janja. Ž  vsebino pa je nasta
jal tudi že libreto ter besedi
lo pesmi, hkrati pa tudi glas
be. Ko sem se vračal domov 
v  šolo, me je čakala samo še 
naloga, da sem tako -  v  duhu 
izdelano igro -  samo še zapi
sal s črko in noto.

Rojstno leto Planinske ro
že -  1937, kraj -  koča na 
Lisci.

Ana Mikeln

Prva pevka Planinske rože
V mesecu, ki je pred nam i, 

tudi v žalski občini ne bo 
manjkalo kulturnih dogod
kov. Nedvomno zanim iv in 
nepozaben pa se obeta z vno
vično odrsko postavitvijo  
operete PLANINSKA ROŽA  
avtorja Radovana Gobca. 
N azadnje so v Žalcu nadvse  
uspešno predstavili to m oj
strsko delo omenjenega av
torja leta 1982 ob 800-letnici 
Žalca. Sicer pa so opereto 
Planinska roža do leta 1962 
v Žalcu uprizorili že dvain- 
tridesetkrat. Ne dolgo nazaj 
sm o z obiskom zm otili 88- 
letno Ano M ikeln iz Petrovč, 
za katero smo izvedeli, da je 
bila prva pevka te spevoigre, 
ki so jo zaigrali v  Žalcu. Ob 
tej priložnosti pa smo izve
deli še marsikaj drugega, ta 
ko da je nastal ta reportažni 
zapis, k i s spom ini naše so
govornice razkriva tudi del 
življenja njihove družine.

Bilo je sredi dopoldneva, 
ko sem potrkal na vrata veli
ke starejše družinske hiše 
v  Petrovčah. Odprla mi je 
priletna gospa, ki pa svojih 
88 let še zdaleč ne kaže. Pri
jazno me je povabila v  dnev
no sobo, v  kateri sem dobil 
občutek, kot da se je čas 
ustavil. Če bi ne bilo v  njej 
barvnega televizorja, bi mi
slil, da sem v sobi izpred pet
deset, sto ali več let. Čudovi
to stilno masivno pohištvo 
črne barve, stare družinske 
fotografije po stenah, zani
m iv in lep lestenec ter klavir 
naredijo na obiskovalca zelo 
prijeten vtis. Soba je kar ne
kakšen muzej v  malem, za 
Ano pa spomin na starše, 
njihovo in njeno družino ter 
na njeno mladost.

Planinska roža
Sedim za mizo in zapisu

jem Anino pripovedovanje, 
ki ga včasih prekine s pri
pombo, da bi raje videla, če 
tega pisanja sploh ne bi bilo.

S prepričevanjem le nekako 
uspevam krpati njeno živ
ljenjsko zgodbo. Še prej pa 
nameniva nekaj več časa 
Planinski roži, zaradi katere 
me je pot pravzaprav pripe
ljala v  to hišo. Ana deluje 
zelo skromno, v  ničemer no
če poveličevati svoje vloge. 
Kot pravi, je bila to lepa epi
zoda v  njenem življenju, če
ravno je že pred tem imela 
veliko podobnih nastopov in 
izkušenj. Morda je prav za
radi tega nekega dne na vra
ta njihove družinske hiše 
prineslo Franja Rizmala in 
Rudija Horvata, ki sta skr
bela za uprizoritev Gobčeve 
Planinske rože. »Sprva ni
sem bila za to, vendar je rav
no tisti čas prišel domov mož 
in tako pomagal »snubcema« 
doseči mojo privolitev. Po
tem so se začele vaje in po 
določenem času tudi pred
stave. Ljudem je bila ta spe
voigra nadvse všeč, tako da 
smo imeli veliko repriz 
v  Žalcu pa tudi v drugih kra
jih. Čeprav je bilo dokaj na
porno, se tistih predstav ra
da spominjam. Bili smo res
nično homogen, prijateljski 
kolektiv, ki je bil pod taktir
ko glasbenega mojstra Fra
nja Rizmala in dramaturško 
izostrenim očesom Rudija 
Horvata od predstave do

Gostišče P L E V Č A K
LATKOVA VAS, telefon: 701-030

O k u s i t e  č a r  m o r j a

v  G o s t i š č u  P l e v č a k !

Nudijo bogato izbiro:
*  o k u s n ih  m o rs k ih  je d i,
*  it a lija n s k ih  s la d o le d o v , 

d o b e r s v e č in s k i b e li p in o t,

Priporočajo se za obisk!

predstave zrelejši in bogatej
ši. Vesela sem, da ta čudovita 
opereta tudi danes nudi izziv 
glasbenikom in gledališčni
kom in da bo Planinska roža 
ponovno na žalskem odru,« 
je še pristavila Ana Mikeln.

Brata komponista
Ana Mihelčič, poročena 

Mikeln, je rojena Belokrajn- 
čanka. V Celje so starši prišli 
iz Metlike. Je hčerka znane
ga komponista A lojzija M i
helčiča, komponist pa _je bil 
tudi njen stric Slavko Mihel
čič. Njihova družina je bila 
kar številna, saj je bilo ob 
Ani še pet bratov in ena se
stra. Prav vsi so bili glasbeno 
nadarjeni. Oče A lojzij je ve
činoma komponiral cerkve
ne pesmi pa tudi narodne, 
stric Slavko pa narodne in 
umetne pesmi. Od očeta sta 
zlasti znani zbirki Nebo žari 
in Moje in narodne. Še po
sebno poznan pa je A lojzij 
Mihelčič po pesmi Polje, kdo 
bo tebe ljubil. Ljubezen do 
glasbe se prenaša iz roda 
v rod. Tudi Anini otroci, kar 
šest jih je -  pet sinov in hčer
ka -  radi sedejo za klavir in 
kaj zaigrajo, ko pridejo do
mov. Nič manj zagreti niso 
vnuki in tudi že pravnuki, da 
jih je skupno že prek petde
set. Dvakrat do trikat na le
to, zagotovo pa ob veliki no
či, je Ana, ki sicer živ i sama, 
deležna množičnega obiska, 
saj prihajajo iz Ljubljane, 
Pirana in Brestanice, eden 
od sinov pa živi v  Petrovčah.

Delaj, dokler lahko
Ana Mikeln se nad svojim 

zdravjem ne pritožuje. 
K  zdravniku redko zahaja, 
že njen videz in vitalnost pa 
nehote spodbudita človeka, 
da jo povpraša po receptu za 
dolgo in zdravo življenje. 
Nasmehnila se je in dejala: 
»Delaj, dokler lahko, lenariti 
ne smeš, prav tako pa ne ži
veti prebučno.« Vsekakor pa 
je Ana trdnih korenin, saj sta 
tako mati kot oče dočakala 
visoko starost (oče 92 let). 
Sicer pa danes Ana Mikeln 
živi vsakdanje življenje. Še 
vedno opravlja vsa gospo
dinjska dela, dela na vrtu in 
postori, kar je potrebno pri 
hiši. Rada tudi bere, gleda 
televizijo. Dnevno prebira 
časopise, tako da je na teko
čem o dogajanjih doma in po 
svetu. Vsekakor pa ji ni pre
tirano dolgčas, saj ji obiskov 
ne manjka. Uro in pol smo

bili z njo tudi mi in po pravi
ci povedano, je bilo srečanje 
s prvo pevko Planinske rože 
prijetno in zanimivo. Pa 
srečno, Ana in bodite tudi 
v  prihodnje dobrega zdravja.

D. Naraglav

Radovan Gobec

PLANINSKA ROŽA
op e re ta

re ž is e r :  Iz to k  V a lič  
d ir ig e n t :  F ra n c i R iz m a l 
Izvajalci
Katja Silvana, filmska igralka -  ANDREJA 
ZAKONJŠEK
Miran Svetlin, gledališki igralec -  JOŽE GROBLER 
Kazimir Kalan, gledališki ravnatelj -  DUŠAN BANKO 
Stanislav Dobrovik, dirigent in skladatelj -  ZDRAVKO 
LOKAN
Ervin Gabernik, režiser -  VOJKO RIZMAL 
Melita, njegova žena -  JOŽICA OCVIRK 
Izidor, gledališki sluga -  HENRIK ČUVAN 
dr. Pravnik, odvetnik -  NIKOLA ŽIVKOVlČ 
Oskrbnik planinske koče -  IZTOK BOŽIČEK 
Tone, kmečki fant -  JOŽE MEH 
Franc, kmečki fant -  MILAN VOGRINC

Sodeluje Mešani pevski zbor KUD SVOBODE 
ŽALEC, plesna skupina in 
CELJSKI GODALNI ORKESTER.

Opereta Planinska roža ima v Žalcu že kar domovin
sko pravico. Zadnja uprizoritev je b ila  leta 1982 in 
tako se tradicija nadaljuje. In ker je m ed obiskovalci 
vzbujala vedno veliko zanim anja, bo gotovo tako tudi 
tokrat. Več kot stočlanski ansam bel se že več mesecev 
pripravlja na premiero, ki bo 16. septembra ob 20. uri 
v dvorani Dom a H. slovenskega tabora v  Žalcu, število  
repriz pa bo odvisno od zanim anja obiskovalcev. 
Tokrat bodo s pomočjo turistične agencije organizirali 
obiske tudi iz drugih krajev S lovenije, saj jim za to 
priložnost želijo pokazati tudi zanim ivosti mesta. 
Povejmo še, da bo predprodaja vstopnic v Občinski 
m atični knjižnici, Turistični agenciji Potepuh, upravi 
Zavoda za kulturo in M ladinski knjigi.

Andreja Zakonjšek -

Letošnja Planinska roža
Ko je bila Planinska roža 

pred več kot desetimi leti na
zadnje uprizorjena na žal
skem odru, je bila Andreja 
Zakonjšek iz Žalca še osnov
nošolka. Kot dobro pevko 
sopranistko v  šolskem zboru 
so jo že takrat povabili k so
delovanju. In kot se vsaka 
kariera nekje mora začeti, bi 
morda lahko rekli, da se je 
Andrejina začela prav na 
odru takrat še stare žalske 
kinodvorane v  študentskem 
pevskem zboru, ki je takrat 
pel Planinsko rožo.

Po končani osnovni šoli in 
seveda nižji glasbeni šoli, 
kjer je igrala klavir, je obi
skovala celjsko gimnazijo. 
V  tretjem letniku se je vpisa- _ 
la še na srednjo glasbeno šo-

Prva kaseta 
Savinjskega okteta

Savinjski oktet iz Žalca, ki 
s svojim ubranim petjem že 
petnajst let razveseljuje lju
bitelje zborovskega petja in 
domače slovenske pesmi, je 
te dni izdal svojo prvo kase
to, ki nosi naslov Od Celja*do 
Žalca.

Na njej je trinajst pesmi. 
Umetniški vodja okteta je 
Milan Lesjak, tonski mojster 
pri snemanju kasete je bil 
Jože Škorjanc. Izdali so jo 
v  samozaložbi, izid  pa so 
omogočili Skupščina občine 
Žalec, Mestna skupnost Ža
lec, Turistično društvo Ža
lec, Foto Tonica Žalec in 
Glasbeni atelie Coda, Celje.

Savinjski oktet, v 
katerem prepevajo Milan 
Pintar, Boris Bomšek, 
Zdravko Lokan, Henrik Ču
van, Marjan Lebar, Karli 
Gojzdnikar, Dušan Banko in 
Leon Metelan, vodi umetniški 
vodja Milan Lesjak.

T. T.

lo v  Mariboru, smer solo pet
je pri profesorici Bredi Jan
ko. Da bi se čim manj odda

ljila  od petja, se je odločila 
za študij na mariborski pe
dagoški fakulteti, smer glas
bena pedagogika. In ker za
res rada poje, zdaj hkrati 
študira še na Glasbeni aka

demiji v  Gradcu, v  razredu 
profesorja Suttheimerja. Že 
dolgo ji je v  veliko pomoč 
tudi Dragica Kovačič, mez
zosopranistka v  mariborski 
Operi, ki jo je med drugim 
pripravljala za sprejemne iz
pite za glasbeno akademijo. 
Prvi samostojni koncert sa
mospevov in arij je imela 
Andreja Zakonjšek 10. maja 
letos v  Celju.

In zdaj bo prvič pela glav
no vlogo v  opereti. »V  Pla
ninski roži bom nastopila že 
drugič. Spomnim se, kako mi 
je bilo pred leti všeč, da sem 
lahko nastopala v opereti. 
Doma sem si ves čas prepe
vala arije in si predstavljala, 
kako bi bilo, ko bi lahko pela 
glavno vlogo. Bila sem vesela 
in počaščena, ko so mi letos 
to vlogo zares ponudili. 
Sploh ker prvič tudi igram, 
ne samo pojem, in je to zame 
odlična priložnost, da se po
leg vsega še nekaj naučim.« 
Kot mi je Andreja povedala 
v »neuradnem« delu najine
ga pogovora, bi rada v življe
nju postala predvsem dobra 
pevka. Rajši kot v  razredu pa 
bi stala na odru kakšne ope
re. In kako se počuti na va
jah: »Vaje so zelo zanimive, 
sproščene, dobro se razume
mo med sabo. Rada hodim 
na vaje, čeprav je tudi zelo 
naporno. Iztok Valič je sicer 
prvi režiser, s katerim de
lam, lahko pa rečem, da je 
zelo dober, saj res zna poka
zati, kaj želi od nas. Kot 
igralci smo namreč vsi ama
terji. Kljub temu upam, da 
bo opereta tudi v  tej postavi
tvi uspešnica ih da bomo 
imeli čim več predstav.«

K. R.

Robert Blatnik
63312 Prebold 
tel.: 063/726-053

v a s  p r i č a k u je  v  s v o je m  l o k a lu  v  P r e b o ld u  
z  b o g a t o  p o n u d b o  v s e h  v r s t  m e s n ih  in  s u h o -  
m e s n ih  iz d e lk o v .
O dprto  v s a k  dan  od  7. d o  18. ure, o b  sob o ta h  
d o  12. ure.
Z  d ob ro ta m i iz  n a š e  m e s n ic e  b o  v a š  dan 
s la jš i!



Korak v skupno prihodnost je lep in slovesen. Da bi b il še lepši, vam Dom ino, 
izposojevalnica poročnih oblek, nudi pestro izbiro ženskih in moških poročnih oblek. 
K  obleki seveda sodijo tudi modni okraski, ki jih lahko izberete skupaj z obleko. Izbira 
poročne obleke je za marsikoga precejšnja zadrega, zato vam lahko pomaga izposoje
valnica in trgovina Domino, ki je odprta vsak dan od 9. do 18. ure, v  soboto pa od 9. do 
12. ure. Pokličete jih lahko tudi po telefonu 857-379.

izposojevalnica  
poročnih oblek  

Janka U lriha 40 
Pesje pri Velenju

Še preden vsem ljubiteljem 
filmov predstavim septembr
ski program v kinu Žalec, naj 
vas obvestim, da 16., 17., 18. 9. 
ter 23., 24. in 25. 9. filmske 
predstave odpadejo zaradi 
premiere operete PLANIN
SKA ROŽA in ponovitev. Fil
me bomo predvajali med 
tednom.

2. in 4. 9. vas vabimo na 
ogled biografskega filma THE 
DOORS, kjer legendarnega Ji
ma Morrisona igra Val Kilmer.
3. 4. bomo vrteli alpinistični 
film K R K  STENE -  dva alpi
nista se borita za vrh skoraj 
neosvojljive gore Cerro Torre. 
Od 8. do 12. 9. gostujemo pri
ljubljene KREMENČKOVE, le 
da so tokrat po slavni risanki

posneli igrano komedijo, ki 
menda ne zaostaja dosti za ne
pozabno risanko. Od 20. do 22.
9. vas vabimo, da se nasmejete 
ob komediji STARE SABLJE, 
v kateri se za pozornost mlajše 
vdove potegujeta nepozabna 
komika, sedemdesetletna Jack 
Lemmon in Walther Matthau.

ACE VENTURA -  NORI 
DETEKTIV vas bo zabaval od 
30. 9. do 2. 10. Ta najboljši in 
najbistrejši detektiv vseh ča
sov je specialni detektiv za 
hišne ljubljenčke in le on ima 
pravi nos, da najde delfina 
Snežka in razreši še kup dru
gih težav. »Norega« detektiva 
je odigral odličen komik Jim 
Carrey. Vabljeni!

M. Nahtigal

Pinocchio na Polzeli
20. avgusta je dan, ko je Pionocchio zaživel tudi v  naših 

krajih in ne samo v  pravljici. Tega dne je bilo namreč 
odprtje nove trgovine na Bregu pri Polzeli. Lastnik je 
Božo Bašič, ki je glavni »krivec«, da ima trgovina magične 
cene, ugodne plačilne pogoje in kar je najvažnejše -  najra
zličnejšo izbiro moškega in ženskega tekstila. Ker je šola 
pred vrati, je otrokom namenil celo svoj oddelek. Tu lahko 
najdete vse, kar potrebujete za vaše malčke in še več. 
Obiščite Pinocchia, lahko pa tudi pokličete po telefonu: 
(063) 720-140. Pustite, naj Vam pravljica polepša življe
nje.

.  ee-tt

Umetniške fotografije Barbare 
Jakše

Tudi v  avgustu je Zavod za kulturo pripravil raz
stavo v  Savinovem likovnem salonu v  Žalcu. Tokrat je 
svoje umetniške fotografije razstavila članica DSLU 
Barbara Jakše iz Velenja.

Nekaj besed o njenem delu je na odprtju povedala 
umetnostna kritičarka Marlen Premškova, v  kratkem 
kulturnem programu pa sta nastopila violinistka 
Tanja Miklavc in kitarist Srečko Lavbič. Kljub času 
dopustov se je na otvoritvi zbralo precej ljubiteljev 
umetnosti, ki so si ogledali študijsko posnete fotogra
fije iz dveh ciklusov Barbare Jakše: Iluzija besed in 
Slike iz življenja.

K. R.

^ T h o y & u ÿ c t

\ (k b * ŽALEC,
$ Šlandrov *rg 33

L
J  C e n j e n im  s t r a n k a m  n u d im o  

|  b o g a t o  i z b i r o :

S  •  kozmetike,
J •  foto materiala,
J •  ročnih ur CASIO, Osco, Raimond,
J •  nedrčkov za močnejše prsi.

!1 Elektronsko napenjanje in servis tenis, badminton k 
% in scwaeh loparjev. k

i  S
k Obiščite nas ali pa nas J
“• pokličite p o  telefonu: 715-590

Na začetku še o zaključku šolskega leta
Čeprav je danes že prvi dan novega šolskega leta, se 

za hip spomnimo še zaključka lanskega. Na osnovni 
šoli Vransko so namreč učenci l.a  nekoliko drugače 
zaključili svoje prvo šolsko leto. Zadnji dan so v  šolo 
prišli skupaj s svojimi starši.

Razredničarka Damjana Lukman jim je s pomočjo 
knjižničarke Marije Završnik predstavila pouk kre
ativnega branja in pisanja, ki sta ga z učenci opravljali 
vse šolsko leto na temo Ostržka. Ta dan so učenci 
spoznali zadnje poglavje te knjige, nato pa starše sez
nanili tudi z obliko integriranega pouka. Med drugim 
so pripravili svoje razredno glasilo na isto temo. Na 
koncu je ravnatelj Branko Djordjevič razdelil pohvale 
in priznanja zaslužnim učencem, razredničarka pa 
spričevala. •

Učenci so b ili zadovoljni s takšnim poukom, starši 
pa prav tako, saj takšne oblike niso poznali iz svojih 
šolskih klopi. Želeli so, da bi tudi naslednje šolsko leto 
tako aktivno sodelovali kot z razredničarko Damjano 
Lukman, ki jih je poleg govorilnih ur in roditeljskih 
sestankov v  tem letu kar dvakrat povabila na odprte 
dneve v  svoj razred. Starši so izrazih priznanje tudi 
ravnatelju, ki omogoča svojim učiteljem, da se izobra
žujejo in svoje znanje prenašajo na najmlajše.

D . M.

Izšla dvojna številka Znamenja

Dvojna številka revije 
Znamenje, ki jo izdaja založ
ba iz Petrovč, prinaša pri
spevke Vekoslava Grmiča 
Politika in morala, Janka 
Bohaka Kaj je psihoterapija, 
Cvetke Toth Aktualnost me
tafizike. V  reviji je več pri
spevkov na temo reinkarna
cije: Izziv vzhoda, čas brez 
konca?, Reinkarnacija v  bu
dizmu, Reinkarnacija v hin
duizmu, Reinkarnacija in 
modema gnoza, Obujanje 
v  medtestamentni literaturi

Zeliščna drogerija Pur v Žalcu

in rabiski teologiji, Vstajenje 
in biblična apokalipsa itd. 
Članki so prevedeni iz revije 
Concilium. Med drugim Jože 
Rajhman piše o cerkveno- 
političnih razmerah v seve
rovzhodni Sloveniji v  19. 
stoletju, revija pa objavlja 
tudi pesmi Mače Jogan, 
Čang jo Suja in L i Zong Fi- 
uja ter intervju s francoskim 
teologom osvoboditve Ja- 
cquesom GaiUotom.

T. T.

Darja Pur, višji farma
cevtski tehnik, je na Mest
nem trgu v Žalcu odprla ze
liščno drogerijo in tako obo
gatila že sicer pestro ponud
bo novega poslovnega cen
tra.

Z bogatimi izkušnjami, 
ki jih je pridobila pri delu 
v  žalski lekarni, je poskrbe
la, da v  drogeriji lahko dobi
te zdravila brez recepta, iz
delke zelenih zdravil Krke in 
Lekove domače lekarne, bo
gato ponudbo pa dopolnuje- 
jo proizvodi drugih sloven
skih in znanih tujih proizva
jalcev. Otroška hrana in pri

pomočki za nego otrok, čaji 
in čajne mešanice, obvezilni 
in sanitetni material dopol- 
nujejo bogato izbiro, ob na
kupu pa je strokovni nasvet 
še kako dobrodošel. V  zelišč
ni drogeriji pa so poskrbeli 
tudi za športnike in rekre
ativce z mazili za prepreče
vanje poškodb in njihovo 
zdravljenje. Tudi veterinar
ska zdravila za živali vam 
nudijo, vse izdelke pa kupite 
brez recepta. Dodajmo še, da 
je Zeliščna drogerija Pur 
v  Žalcu odprta vsak dan od 
8.30 do 12. in od 14. do 19. 
ure, v  soboto pa od 8. do

12.30 ure, lahko pa tudi po
kličete po telefonu 715-691.

Še posebna zanimivost za 
upokojence, pri nakupu več
jem od 500 tolarjev imate 5% 
popust.

Materin jezik -  ključ 
do omike

17. septembra bodo učenci 
osnovne šole z Vranskega 
v slovenskem predstavništvu 
in Slovenikumu v Rimu 
predstavili projekt o Antonu 
Martinu Slomšku z naslo
vom Materin jezik je ključ do 
omike. Predstavitev organi
zira Humanitär iz Šentjurja.

V projektu sodeluje 35 
otrok, pet odraslih in sedem 
pedagoških delavcev. V Ri
mu želijo predstaviti zgodo
vinske začetke slovenske de
mokracije s Slomškovim po
svetnim delovanjem in vzgo
jo za spoštovanje maternega 
jezika. S tem naj bi med dru
gim podprli tudi Slomškovo 
benifikacijo in prispevali 
k čimprejšnjemu obisku pa
peža v  Sloveniji. Pripravili 
bodo kulturni program in 
razstavo o Slomšku. Ob tej 
priložnosti bo izšel spomin
ski bilten, ki bo -  preveden 
v  italijanščino -  izročen pa
pežu, kardinalski komisiji za 
Slomškovo benifikacijo, 
UNESCU v  Ženevi, Sloveni
kumu in študijskim knjižni
cam. V  njem bodo seveda 
imenovani tudi vsi pokrovi
telji, ki so prispevali k izved
bi projekta in njegovi pred- 
ctmritvi v  Rimu.

Oglejte si v kinu
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V  kraju pridnih in delavnih ljudi
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Med lipami, sadovnjaki, vinogradi se začenja naša zgodba

To je zgodba o pridnih in 
delovnih Andražanih, lju
deh, ki znajo ceniti svoje de
lo in se zahvaliti tistim , ki 
jim pomagajo pri razvoju 
kraja in  zaselkov, ki tvorijo

nenci in dolomiti z mnogimi 
pojavi zakrasevanja. Zlasti 
veliko je raznih vrtač in jam. 
Med največje pa sodi, s prek 
kilometer dolgimi hodniki, 
Tajna jama.

njihovo krajevno skupnost. 
Po pogovoru s predsednikom  
K S Antonom M ešičem, pred
sednikom  gasilskega društva 
Antonom  Rebernikom in 
predsednikom TVD Partizan  
Andražem Simonom Ogra- 
jenškom smo bili o tem  še 
bolj prepričani. Razpredali 
sm o o delu in  uspehih KS, 
njihovih problemih, željah, 
govorili o društvih in njiho
vem delu, še posebej pa o ga
silcih  in  športnikih, brez ka
terih Andraž prav gotovo ne 
bi bil to, kar je.

Andraški razgledi
Andraško pokrajino po

krivajo v  veliki meri gozdo
vi. Precej je tudi njiv, travni
kov, sadovnjakov in vino
gradov. N jive so pretežno 
v nižinskem svetu, ki ga pa 
ni veliko. Na prisojnih legah 
in terasah, kjer so zrasle tudi 
vasice in zaselki ter posa
mezne kmetije, je obilo sa
dovnjakov in vinogradov. 
Posebno znamenita so bila 
andraška jabolka, ki so jih 
prodajali po Sloveniji in tudi 
izven nje. Žal danes ni več 
tako, čeprav obstajajo mož
nosti za sadjarstavo. Raz- 
stresena slemenska vas An
draž (567 m nadmorske viši
ne) leži na prisojni legi na 
desni strani Ložnice med 
Sevčnikom in Goro Oljko. 
K  Andražu spadajo zaselki: 
Brezovec, Jajce, Hotunje, 
Lovce, Sevčnik, Podsevčnik, 
Topolovec in Dobrič, h kate
remu so prištevali še zaselka 
Grebence in Tajna. Sicer pa 
velja zapisati, da se območje 
krajevne skupnosti Andraž 
razprostira na 1700 hektar
jih površin, katere sestavlja
jo raztresena terciarna gri
čevja, ki prehajajo v hribovje 
z daleč naokrog vidno Goro 
Oljko (734 m nadmorske v i
šine), od koder je čudovit po
gled na Šaleško in Savinjsko 
dolino ter obrobne vzpetine 
in vršace Zasavskega hri
bovja, Pohorja in Kamniško- 
Savinjskih Alp. Vsekakor pa 
je to izrazito kraško območ
je, katerega pokrivajo ap

bile izglasovane nove občine. 
Ker pa so volitve pokazale 
drugače, so se marljivi An- 
dražani odločili, da organi
zirajo že prej načrtovani 
praznik. Z veliko vnemo so

Andraž nekoč...
Običajno se obstoj nekega 

kraja, s pogledom v zgodovi
no, začenja v pisanih virih 
župnijskih kronik. Andraška 
cerkev je prvič omenjena 
v neki listini že davnega leta 
1229. Pravzaprav o njej ni 
nobenih sledov, sledovi pa so . 
dobro prepoznavni in vidni 
iz cerkve, ki naj b i bila po
stavljena okoli leta 1400. Ta 
cerkev naj bi bila znatno 
nižja od današnje, z raznimi 
posegi od nastanka do danes 
pa se je spreminjala in dobi
la takšno podobo, kot jo ima 
danes. Sicer pa je andraška 
cerkev romanska arhitektur
na mojstrovina in sodi k ta
borskim utrdbam. Andraž je 
v  dobi fevdalizma spadal 
pod polzelsko gospoščino, 
katere središče je bil prvotno 
grad Šenek, po njegovem 
uničenju leta 1439 pa grad 
Komenda. Čas Marije Tere
zije in Avstro-ogrske monar
hije je prinesel veliko spre
memb, vendar so Andražani 
svojo občino dobili šele leta 
1882, pred tem je kraj uprav
no pripadal sosednjim obči
nam. Z  odločbo banske 
uprave je leta 1934 prišlo do 
združitve s Šentiljem v  novo 
občino Ložnica. Tako je bilo 
vse do II. svetovne vojne, ki 
ima za Andražane nikoli iz
brisan pečat, saj so tod živeli 
narodno zavedni ljudje, ki so 
vedeli, kje je njihovo mesto. 
O tem priča tudi spominska 
plošča z izpisanimi imeni žr
tev okupatorjevega nasilja. 
Leta 1952 je bil Andraž prik
ljučen k občini Polzela. Od 
leta 1965 je Andraž krajevna 
skupnost. Po referendum
skih območjih naj bi v  pri
hodnje, če bodo izglasovane 
nove občine, sodila k občini 
Polzela.

Andraž danes...
Praznika, ki ga v  teh dneh 

praznujejo Andražani in 
z njimi vsi občani žalske ob
čine, letos ne bi bilo, če bi

se lotili priprav, posodab
ljanj in dokončanja že zače
tih del pri infrastrukturi in 
na objektih, tako da tudi ta 
praznik ne bo minil brez no
vih in pomembnih pridobi
tev. Andraž danes, skupaj 
z zaselki, šteje okrog 830 
pridnih, skrbnih in delovnih 
ljudi. Veliko med njimi je 
dobrih pevcev, so zelo do- 
brovoljni in dobrosrčni.

Močno so razviti sosedski 
odnosi. Medsebojno si poma
gajo kot malokje in tudi to je 
nedvomno del zgodbe o nji

hovem uspehu pri delu in 
razvoju svojega kraja. Sicer 
pa prisluhnimo, kaj o tem 
pravi predsednik KS Andraž 
Anton Mešič.

»Po 19. letih v  naši krajev
ni skupnosti zopet praznuje
mo občinski praznik. Od ta
krat pa do danes se je v An
dražu in po zaselkih veliko 
spremenilo. Tudi to prazno

vanje ne bo brez novih pri
dobitev. Narejen naj bi bil 
vodovod Lovce, ki bo prine
sel vodo 45 domačijam, ki so 
imele prej svoje lokalne vo
dovode ali kapnico, v  sušnih 
obdobjih pa so imele velike 
težave. Do občinskega praz
nika naj bi nove telefonske 
priključke dobilo 80 novih 
naročnikov. Sicer pa imamo, 
kot pravijo, najbolj pokrito 
področje s telefonijo v žalski 
občini, saj sta kar dva zasel
ka, Lovce in Jajce, pokrita 
100%, ostali pa okrog 95%.

Ob telefoniji je treba ome
niti še asfaltiranje dveh od
sekov cest v dolžini 500 in 
250 metrov, in sicer prvi od
sek Andraž-Podsevčnik in 
drugi v  zaselku Topolovec. 
Odprli bomo tudi nov gasil
ski dom. Reševati smo začeli 
težave s pitno vodo v krajih 
Sevčnik in Dobrič. Narejena 
je že vrtina, ki daje 5 litrov 
vode na sekundo, kar naj bi 
zadoščalo za ta dva zaselka. 
Denar za to zagotavljata ob
čina in komunala, iz investi- 
acijskega dinarja bo za po
trebe vodooskrbe namenje
nih 10 milijonov to larjev...«

Ena redkih KS 
s samoprispevkom
KS Andraž je mnogo posto
rila z denarjem, zbranim 
z referendumskim samopri
spevkom. Danes je ena red
kih, če ne celo edina KS, ki 
še ima samoprispevek. Le-ta 
naj bi bil zaključen v letu 
1996, prav lahko pa se zgodi, 
da se bodo ponovno odločali 
o podaljšku, tako kot leta 
1992, ko so izglasovali seda
njega. Vse to pa bo odvisno 
od volje in potreb ljudi. S se
danjim samoprispevkom 
vsako leto zberejo približno
2,6 milijona tolarjev. Prven
stveno so denar namenili za 
gradnjo mrliške vežice, 
okrog 20% pa za posodobi
tev cest in cestnih odsekov. 
Posebna težava, ki bi jo

v prihodnje radi rešili, je nji
hova štirirazredna osnovna 
šola, ki ima že častitljivo sta
rost, saj je bila zgrajena leta 
1886. Res je, da je bila vmes 
večkrat posodobljena, na
zadnje leta 1974, vendar je 
zob časa neusmiljen in zato 
bo nova šola prej ko slej mo
rala zamenjati sedanjo. Kot 
je dejal Anton Mešič, jih ve
liko dela čaka tudi še pri po

sodobitvi in obnovi cest in 
cestnih odsekov. Teh je kar 
za okrog 60 km. Veliko je že 
asfaltiranih, vendar je bil 
prvi asfalt položen že pred 
19 leti, zato bo veliko cest 
potrebno preplastiti.

Obrt, trgovina, 
gostinstvo...

Andraška KS se nikakor 
ne more pohvaliti z razvojem 
obrti, trgovine, tudi gostin
stva, čeravno je nekaj gostiln 
(4) in še kakšen »pušel šank«. 
Ljudje se na delo odpravljajo 
proti Velenju, Polzeli in 
v  druge kraje. Obrtne dejav
nosti pravzaprav ni. Svetla 
izjema je le ena lesno-prede- 
lovalna obrt. Tako kot pov
sod poznajo tudi tu še kakš
no manjše šušmarjenje, ki 
vsaj deloma nadomestuje 
potrebe po storitvenih de
javnostih. Tudi trgovino 
imajo samo eno, in to v za
družnem domu, kjer je tudi 
sedež KS in večnamenska 
dvorana. Sicer pa je zadruž
ni dom poglavje zase in bi 
mu bilo potrebno nameniti 
več prostora. Vsekakor naj 
bi šlo za zgledno sodelovanje 
in razumevanje KZ  Polzela, 
ki je lastnik doma, in KS. 
Slednji sicer upajo, da bo K Z  
našla denar in dom primerno 
obnovila, kar še zlasti velja 
za trgovino.

Gasilstvo in šport
Šport ima v Andražu glo

boke korenine. Že pred voj
no je tu delovala orlovska 
organizacija. Že takrat so se 
Andražani navduševali nad 
smučanjem. Znani so postali 
kot navdušeni smučarski 
skakalci. Na njihovih tere
nih je zraslo kar 13 skakal
nic od 20 do 50 m. Smučar
sko društvo Oljka pa je tisto, 
ki je v kraju razvilo tudi dru
ge športe in pomagalo usta
noviti TVD Partizan, ki da

nes praznuje že 16 let aktiv
nega delovanja. Žal pa danes 
ni več andraških skakalcev, 
andraških skakalnic in ne 
Smučarskega kluba Oljka. 
Sicer pa prisluhnimo bese
dam Simona Ograjenška, 
predsednika Partizana An
draž: »Naša razvojna pot je 
bila drugačna kot pri večini 
drugih društev Partizana, 
saj smo izšli iz smučarskega

kluba, ki je bil v poletnih 
mesecih organizator raznih 
drugih športnih panog. Naše 
društvo je vključeno v ZTKO 
Žalec, nismo pa se pridružili 
slovenski športni uniji, saj je 
na tem področju še preveč 
nejasnosti, zlasti glede last
ninjenja. Vsekakor ne bi ra
di, da bi nekdo (država) vzel 
naše imetje, ki smo ga prido
bili s trdim delom. Priznati 
pa moram, da smo zelo po
nosni na svoje igrišče, ki 
nam ga mnogi morda tudi 
zavidajo, saj je eno najso
dobnejših v žalski občini. Za 
praznik smo tudi to nekoliko 
polepšali. Že lansko leto smo 
ga na novo preplastili, asfal
tirali smo dovozno pot, na
mestili nove mreže in posta
v ili 4 do 8 reflektorjev, koli
kor naj bi jih osvetljevalo 
igrišče. Članov je približno 
180, delujejo na raznih po
dročjih športa in rekreacije. 
Veliko zanimanje vlada za 
strelstvo, šah, planinarjenje, 
nogomet in tudi rokomet ter 
košarko. Zelo priljubljen je 
bil v  preteklosti rokomet...«

Tako Simon Ograjenšek 
o Partizanu in športu, o ga
silcih, ki so prav tako steber 
društvenega in družabnega 
življenja te KS, pa Anton  
Rebernik.

»Naše gasilsko društvo je 
sorazmerno mlado, saj praz
nujemo šele 22-letnico svoje
ga delovanja. Kljub temu 
smo v tem času precej nare
dili. Začeli smo v najemnih 
prostorih, letos pa bomo ga
silski dom dokončno uredili 
in ga ob dnevu gasilca, 4. 
septembra, tudi uradno od
prli. Ob tej priložnosti bomo 
razvili svoj društveni pra
por. Člani bomo s tem ures
ničili več svojih želja. Vseka
kor velika pridobitev je nov 
gasilski dom z dvema veliki
ma garažama, večjo sejno so
bo, pisarno in stanovanjem 
za hišnika. Pobožne želje so 
pridobitev novega gasilske
ga orodnega avtomobila, saj 
je sedanji star že 16 le t .. .«

S požari v  KS Andraž na 
srečo nimajo velikih proble
mov. V lanskem letu so gasili 
dokaj zahteven požar na 
gozdnatem pobočju Gore 
Oljke, letos pa podobnega 
pri Sevčniku. Posebno skrb 
posvečajo preventivi, tako so 
povsod tam, kjer se je gradil 
vodovod, namestili hidrante. 
Kot pravijo, se bodo sedaj, 
ko je dom zgrajen, ponovno 
bolj posvetili operativnemu 
delu in usposabljanju. Vsem, 
ki so jim pri domu in ob dru
gih priložnostih kakorkoli 
pomagali, se andraški gasilci 
iskreno zahvaljujejo.

Še o kulturi
Nosilec kulturnega življe

nja je Kultumo-prosvetno 
društvo Tone Tomšič. Sicer 
pa korenine kulturne dejav
nosti segajo v  leto 1910, ko je 
nastalo katoliško-prosvetno 
društvo. V sedanjem društvu 
vsako leto naštudirajo kakš
no . gledališko predstavo, 
v  društvu deluje manjši zbor, 
svoj delež pa redno prispe
vajo tudi člani šolskega kul
turnega društva, ki zlasti so
delujejo na raznih prosla
vah. Med najpomembnejšimi 
kulturnimi prireditvami 
v  Andražu je nedvomno že 
zelo uveljavljeno tradici
onalno srečanje pevskih dru
žin Družina poje. Svoj pri
spevek k dogajanju v kraju 
dajejo tudi člani društva 
upokojencev, pa župnišče 
z župnikom Nikom Kranj
cem, ki ima veliko zaslug za 
ohranjanje kulturne dedišči
ne, in še kdo. In za konec še 
povabilo predsednika KS 
Andraž Antona Mešiča: 
»Pridite med nas, z vami bo 
praznovanje prijetnejše.«

Darko Naraglav
Z '/ Z Z 'Z ’ V,

Leta 1964 je v  Žalcu živelo 
nekaj več kot 2000 ljudi. 
Rast prebivalstva je bila med 
najvišjimi v  Sloveniji, ob 
tem pa se je delež kmečkega 
prebivalstva zmanjševal, de
lež zaposlenih v industriji, 
gradbeništvu, trgovini, 
zdravstvu in prosveti pa se je 
večal. Ob številnih nekda
njih trgov v  celjski kotlini je 
prav Žalec poleg Celja naj
bolj razvil značilnosti prave
ga mesta. Formalno-pravno 
mu je bil tak značaj in naslov 
priznan 29. septembra, ko je 
republiška skupščina Žalec 
razglasila za mesto.

In kako je trideset let poz
neje? Zdaj živi v  Žalcu več 
kot 7000 ljudi. Rast števila 
prebivalcev se je umirila, saj 
so tudi časi intenzivne grad
nje blokov minili. Še vedno 
je večina njih zaposlena 
v večjih, včasih družbenih 
podjetjih. Prav zaradi pre
strukturiranja gospodarstva 
pa hitro narašča število 
manjših zasebnih podjetij. 
Le-ta se ukvarjajo predvsem 
s trgovskimi, gostinskimi in 
storitvenimi dejavnostmi, 
medtem ko število podjetij, 
ki se ukvarjajo s proizvod
njo, celo upada. To pa ima

tudi svojo dobro stran, saj 
takšen razvoj mnogo manj 
obremenjuje okolje, kar je 
bil v  preteklih letih precej
šen problem.

V zvezi z izboljšanjem si
cer precej onesnaženega zra
ka v  Žalcu je potrebno ome
niti pomembno investicijo, 
ki je pred Žalčani, to je grad
nja plinovoda. Dela se bodo 
pričela naslednje leto hkrati 
s prenovo starega mestnega 
jedra, ki bo ena najzahtev
nejših investicij v mestu. 
Z njo naj bi mestno jedro do
bilo lepšo in prvobitnejšo 
podobo. Sploh pa bo občin-

Žalec najlepše slovensko mesto
Žalsko turistično društvo 

je eno najstarejših na Slo
venskem. Na praznovanje 
stoletnega jubileja so se pri
pravljali več let. Najprej so 
se lotili prenove pročelij sta
rega mestnega jedra, ureja
nja zelenic in parkov, obnove 
športnega centra, z razvojem 
podjetništva pa se je vrnilo 
življenje v sicer opuščene hi
še.

Nove trgovine, gostišča in 
storitvene dejavnosti rastejo 
kot gobe po dežju in danes 
ima mesto bogato izbiro, ki 
privablja Savinjčane in pre
bivalce sosednjih občin, ved
no več pa je obiskovalcev iz

vse Slovenije. Nemalo avto
busov in osebnih vozil ima 
tudi tujo registracijo. In kaj 
je zanimivega v Žalcu? Poleg 
naravnih in kulturnih zani
mivosti je za obiskovalce za
nimiva pestra in kakovostna 
trgovska, gostinska, poslov
na, kongresna in športno-re- 
kreativna ponudba. Kljub 
povečanemu obisku mesta 
pa s stanjem še zdaleč niso 
zadovoljni. Kako zaustaviti 
reko turistov in poslovnih 
ljudi, ki vsak dan drvijo po 
magistralni cesti mimo Žal
ca, je tudi pomembno vpra
šanje, ki so si ga postavili in 
mu namenili posebno pozor

nost. S promocijo v sredstvih 
javnega obveščanja in posta
vitvijo reklamnih tabel, 
predvsem pa z dobrim gla
som, ki ga širijo obiskovalci, 
se je obisk precej povečal. 
Tudi priznanja, ki jih je me
sto dobilo zadnja leta za naj
bolj urejen tranzitni kraj, so 
precej prispevala k promoci
ji, najvišjega pa si zopet obe
tajo.

Visok jubilej bodo v sep
tembru počastili s postavi
tvijo mestnega vodnjaka na 
ploščadi na Mestnem trgu in 
uprizoritvijo znane operete 
Radovana Gobca Planinska 
roža.

ska skupščina še v  letošnjem 
letu sprejela nov urbanistič
ni načrt Žalca, ki ga sicer 
pripravljajo že več let. Ta 
dokument bo urejal razvoj 
mesta v naslednjem desetlet
ju, z njim pa naj bi bolj smo
trno uporabili še razpolož
ljiv prostor. Dosedanji sti
hijski razvoj mesta namreč 
povzroča vrsto težav, s kate
rimi se srečujejo Žalčani in 
drugi obiskovalci mesta. Ena 
od teh je pomanjkanje parki
rišč in tudi drugih infra
strukturnih pogojev. Zlasti 
je pereč problem promet, ka
terega rešitve naj bi nakazal 
prav nov urbanistični načrt.

Pred leti je bilo v  Žalcu 
zelo težko dobiti telefonski 
priključek. Z gradnjo nove 
telefonske centrale je ta pro
blem začasno rešen. Mesto 
ima tudi svoje omrežje za 
kabelsko televizijo, na kate
rega je po letu delovanja 
priključenih že prek tisoč 
gospodinjstev. Še letos naj bi 
pričel pripravljati interni te
levizijski program studio 
mestne skupnosti.

Večina Zalčanov stavbo 
osnovne šole še vedno ime
nuje kar nova šola. Resnici 
na ljubo pa je ta že dolgo 
premajhna, saj jo obiskuje 
okoli tisoč otrok. Tako je kar 
enajst razredov nižje stopnje 
imelo v  lanskem solskem le
tu pouk v tisti »stari« šoli, 
kjer je sedaj ljudska univer
za. Vodstvo osnovne šole si 
prizadeva, da bi podružnič
na šola v  Gotovi j ah postala

osemletna. Medtem ko je bil 
pred leti velik problem pre
zasedenost vrtcev, pa je za
radi spremenjenih razmer in 
novega vrtca prostora do
volj.

Vedno večji pomen v živ
ljenju Žalčanov imata tudi 
šport in kultura. Z gradnjo 
Doma II. slovenskega tabo
ra, obnovo Savinove hiše in 
likovnega salona je mesto 
dobilo primerne prostore, 
v katerih se odvija ljubitelj
ska in profesionalna kultura. 
Mesto pridobiva sloves kul

turnega središča, ki privab
lja obiskovalce tudi iz dru
gih krajev občine in Sloveni
je. Zato ni naključje, da je 
prav v Žalcu doslej edina ga
lerija priznanega slovenske
ga oblikovalca Oskarja Ko- 
goja.

In še po nečem slovi Žalec. 
To je Športni center, ki s šte
vilnimi lepo urejenimi igrišči 
privablja ne samo rekreativ
ce, ampak tudi športne sku
pine na priprave in tekmo
vanja.

K. Rozman

Mestna skupnost 
Žalec

v a b i  n a  p r i r e d i t v e ,  
p o s v e č e n e  3 0 - l e t n i c i  m e s t a  
i n  1 0 0 - l e t n i c i  t u r i s t i č n e g a  
d r u š t v a .

Za praznik iskrene 
čestitke
in hvala za sodelovanje.

V mestnem parku, ki je priljubljeno sprehajališče dom ačinov, je Mestna skupnost uredila 
cvetlično gredo, ki označuje 100-letnico turističnega društva in 30-letn ico mesta.



Območnemu odboru SDSS Žalec v premislek
Nekaj misli na članek Ob

močnega odbora socialde
mokratov, čeprav z enome
sečno zamudo, ki pa ne zago
varjajo Zdmžene liste, ker 
tudi nisem njen član. Motijo 
me le očitki, da je tudi nekaj 
upokojencev poleg privilegi
ranih Neslovencev pribežni- 
kov Združene liste. Ne vem, 
zakaj moti gospode stran
karska opredelitev posamez
nikov. Očitno je za njih vsak 
komunist, če ne trobi v nji
hov rog. Pozabljajo pa, da je 
prav v  njihovih vrstah naj
več političnih pokvarjencev, 
bivših članov Zveze komuni
stov, ki so v  prejšnjem reži
mu izkoriščah strankarsko 
pripadnost za privilegirane 
položaje, danes pa privilegi
je iščejo po vseh strankah. 
N iso pa ti očitki socialdemo
kratov nobeno presenečenje, 
saj so tipično janševski.

Ce gospodje iz  socialde
mokratske stranke (ki ni 
prav nič socialna) mislijo, da 
si bodo na tak način splet-' 
karjenja pridobili simpatije 
volivcev, so v  veliki zmoti. 
Marsikje smo upokojenci trn 
v  peti SDSS, ker se v  večini 
ne strinjamo z njihovo poli
tiko, zato bi nas radi izločili 
iz javnega življenja, da bi 
lažje manipulirali z mladimi. 
Tudi sredstev ne izbirajo, ko 
gre za uveljavljanje njihovih 
političnih ciljev, pa četudi 
gre za večjo družbeno škodo.

Navidezno zavzemanje za 
demokratično, humano, 
pravno in socialno družbo je 
samo mazanje oči javnosti. 
Skrajni čas je, da gospodje 
SDSS prenehajo z afera- 
štvom, ki že rakasto načenja 
slovensko družbo, in svojo 
energijo raje usmerijo v  bolj

koristne namene, za katere 
se tako močno zavzemajo. 
Strašenje z udbomafijo je 
brez osnove, to je samo 
umetna tvorba slovenske 
desnice. Resnično se je bati 
oživljanja kleromafije, ki ni 
nič manj nevarna od boljše
vizma, na to nas opominjajo 
zgodovinska dejstva.

Če se kdo, se upokojenci 
ne moremo strinjati s politi
ko socialdemokratov, ker je 
njihov odnos do upokojenske 
populacije vse prej kot pozi
tiven. Njihovi poslanci v  re
publiškem parlamentu ved -- 
no obrnejo hrbet, kadar se 
odloča o pravicah upokojen
cev. Ob koncu lanskega leta 
so z drugimi strankami des
nice glasovali proti ukinitvi 
interventnega zakona, ki je 
omejeval redno usklajevanje 
pokojnin na podlagi osebnih 
dohodkov zaposlenih. V  za
dovoljstvo upokojencev jih 
je preglasovala napredno so
cialno usmerjena stran. 
V  mesecu juliju t.l. pa so na 
prvi obravnavi v  parlamentu 
ponovno obrnili hrbet in gla
sovali za spremembo pokoj
ninskega zakona, ki določa 
le trimesečno usklajevanje 
pokojnin na podlagi rasti 
cen nad tri odstotke. Če bo 
v  jeseni ta zakon sprejet, bo 
realna vrednost pokojnin 
znašala le še okrog 60%. Ta
ko socialdemokratska stran
ka s figo v  žepu rešuje tegobe 
malih in navadnih ljudi. Za
to bomo upokojenci podprli 
tisto stranko in tistega, k i se 
bo v  resnici zavzemal in bra
nil tudi interese upoko
jencev.

Očitno se politika SDSS 
tudi vedno bolj oddaljuje od 
realnega ocenjevanja prete

klosti in omalovažuje pri
spevek stare generacije 
v  osvobodilni vojni in v  po
vojni obnovi. Vedno bolj 
spoznavamo, da tu nc gre za 
naivnost, ampak za odkrite 
naklonjenost in podporo no
silcem glavne krivde za žrtve 
in trpljenje v  drugi svetovni 

vojni.
Trditev, da je le njihova 

stranka socialna, je velik 
spodrsljaj. Treba je poveda
ti, da stranke socialdemo
kratov v  svetu nekaj pome

nijo, predvsem v zahodnih 
deželah. Njihova politika se 
odraža v  konkretnem zavze
manju za delovne in socialne 
pravice državljanov. Vod
stvo SDSS pa je že od same
ga začetka zgrešilo svoj na
men. Njihovo poslanstvo je: 
obračun s preteklostjo, po
tvarjanje zgodovinskih dej
stev, aferaštvo, intrigantstvo 
in še nekatera negativna dej
stva, ki žal dajejo po sodbi 
mnogih SDSS pečat (Stran
ka desnih skrajnežev Slove
nije).

Lojze Kotar 
Kasaze 107/b  

Petrovče

Nekaj narobe s telefonijo
V  časopisih in tudi v  Savinjčanu sem večkrat zasledil- 

vest o posodobitvi in širitvi telefonskih central, tudi 
v  Žalcu. Bile so le pohvalne. Savinjčanu predlagam, da 
morda z anketo preveri in ugotovi resnično stanje 
problematike telefoniranja v  Žalcu. Mislim, da je na 
tem področju nekaj narobe.

Na primer: prek dneva se večkrat primeri, da dvig
nem slušalko, pa je telefon »gluh« tudi po pol ure in 
več. Ko me kličejo iz drugih krajev, Celja, Kranja, pa 
tudi iz Vrbja ali Žalca, klicatelj dobi signal »zasedeno« 
ah pa klicani ne dvigne slušalke, ker pri njem telefon 
sploh ne zvoni. To se dogaja tudi v  nočnem času ali ob 
nedeljah, ko so centrale manj zasedene. Čeprav sem 
doma, ne dobim klicnega signala -  telefon ne zvoni. 
Zaradi tega sem že zamenjal telefonski aparat, toda 
pojavljajo se neke motnje. O teh motnjah sem že nekaj
krat obvestil pristojno službo PTT. Monterji PTT pa 
imajo kopico že standardnih izgovorov in vprašanj, 
motnje ostajajo, pritožba je neuspešna.

Ne vem, ali imajo drugi telefonski naročniki 
podobne težave. Če jih imajo, potem hvala za takšne 
telefonske zveze. S posodobitvami potem mečemo 
denar proč. Zamenjati bi bilo treba še kaj drugega.

Zaradi motenj se ne bom več pritoževal, saj ne dose
žem ničesar. Bom pač živel ob pohabljenem telefonu in 
loteriji: bo, ne bo?_______________  Ciril Prezelj, Žalec

Savinja, reka žalosti in smrti
Savinja, v  bistvu še ne

dolžna. Ne morem ti poma
gati, ko prehitro prideš

SAVINJSKA trgovsko družbo d.o.o. Žalec

SUPER KREDITI SUPER KREDITI SUPER KREDITI SUPER

KREDITI NA  12 ALI 24 O B R O K O V  S  S A M O  
8 %  R E A L N O  O B R E S T N O  M E R O

ali

KREDITI NA  12 O B R O K O V  S  F IK S N O  
O B R E S T N O  M E R O

SUPER KREDITI SUPER KREDITI SUPER KREDITI SUPER
. . . .  j - . - - |

S temi pogoji vam nudimo vse blago iz naše ponudbe, razen živil!

Preden se odločite za nakup, vas vabimo, da se o ponudbi 
prepričate tudi pri nas!

SEZNAM POSLOVNIH ENOT
1. Blagovnica Savinjka Žalec 771-307

711-331
13. Blagovnica Šempeter 701-185

701428
2. SP Žalec 2 711-216 14. Blagovnica Prebold 723-611! .
3. Žalec 3 712-126 723-207
4. Žalec 4 711-178 15. Blagovnica Polzela 720-251
5. Manufaktura Žalec 711-178 720-067
6. Tehnična Žalec 713-124 16. SP Polzela 721-104
7. SP Cankarjeva Žalec 712-156 17. SP Letuš 885-207
8. SP Uboje 707-249 18. SP Vransko 725-029
9. SP Griže 711-158 19. Dom Vransko 725-028

10. SP Zabukovica 711-274 20. SP Tabor 726-207
^ 1 1 . SP Vrbje 711-388 21. PE Mozirje 832-825 m
%J12. SP Pirešica 728-036 22. ŠPORT SHOP Žalec 715-184 f

"S 23. ŠPORT SHOP Celje 442-335 *<Wi

í , *Ki«K2S2¡¡

Odgovor na pismo bralca 
g» Cirila Prezlja

Telekomunikacijski promet je bil do vključitve digitalnega 
dela telefonske centrale v Žalcu dejansko zelo oviran. Z veli
kimi napori PTT-podjetja Slovenije in organov občine Žalec 
nam je v lanskem letu uspelo zagotoviti sredstva za ta projekt, 
ki je poleg posodobitve telefonske centrale v Žalcu obsegal še 
posodobitev nadrejene telefonske centrale v Šempetru ter konč
nih telefonskih central na Polzeli, v Braslovčah, Petrovčah in 
Pirešici. Celotni projekt je vreden več kot 3,6 milijona nemških 
mark in je bil zaključen v predvidenem roku. V Žalcu smo tako 
zagotovili dodatnih 858 telefonskih priključkov v najsodobnejši 
digitalni tehnologiji. To seveda ne omogoča vključitev vseh 
obstoječih telefonskih naročnikov na novo centralo, saj je 
v Žalcu sedaj vključenih skoraj 3100 telefonskih naročnikov. Na 
novo telefonsko centralo pa smo preusmerili veliko večino tele
fonskih naročnikov, ki so imeli v preteklosti velik telefonski 
promet. S tem smo bistveno razbremenili tudi obstoječo telefon
sko centralo, tako da meritve telefonskega prometa ne kažejo 
izgub. Seveda se zaradi zastarelosti opreme občasno pojavljajo 
težave, ki pa jih naši vzdrževalci vestno in sproti odstranjujejo. 
Na telefonskem priključku g. Prezlja v letošnjem letu ni bila 
prijavljena nobena napaka. Ponovno smo preverili vse naprave, 
ki so vezane na ta telefonski priključek, in nismo ugotovili 
nobenh posebnosti, razen tega, da je telefonski aparat pri 
naročniku zelo star, prav tako pa obstaja sum, da ima vključen 
še neatestiran brezvrvični aparat. To je vsekakor lahko še 
dodatni vir težav, ki jih ima g. Prezelj.
Vsekakor se bomo trudili, da kar najhitreje zamenjamo preo
stale kapacitete telefonske centrale v analogni tehnologiji 
z digitalnimi. Zaradi velikih potrebnih finančnih sredstev v  ta 
namen nam bo to lahko uspelo v nekaj prihodnjih letih. Do 
takrat se bomo maksimalno trudili, da zagotovimo vsem tele
fonskim naročnikom čim kakovostnejše storitve. Od naših tele
fonskih naročnikov pa pričakujemo, da bodo s korektnim vklju
čevanjem aparatov tudi prispevali k temu.

PTT PODJETJE SLOVENIJE 
POSLOVNA ENOTA CELJE

v  svet neposlušnih ljudi, ki te 
namenoma bogatijo s fekali
jami. Kratek čas žuboriš in 
se veseliš tistega, kar boš v i
dela naprej v  svojem toku? 
Toda zlobneži ti podarjajo 
vse, od mrtvih živali do naj
bolj strupenih snovi v  lepi 
naši dolini. Bolj ali manj ve
mo, kaj pobereš s seboj 
v  zgornjem toku.

Presenečenje te čaka v Pe
trovčah pri čistilni napravi. 
Tam dobiš porcijo, zaradi 
katere smrdiš vsaj 30 kilo
metrov ob svojem toku. Kaj 
je s čistilno napravo, ki nima 
pravega imena, saj bi v  Pe
trovčah in naprej ob Savinji 
moral nositi zaščitne maske. 
Ubogi ljudje, ki se ne morejo 
skriti pred smradom, katere
ga oddajaš. Kaj pa mi ribiči, 
ki te toliko ljubimo in živimo 
ob tvojih lepotah, katere smo 
nekoč uživali?

Sedaj si smetišče za tekoče 
stvari. Savinjčani pa tvoji 
soimenjaki, pa tako grdo 
s teboj. Kaj moramo biti ri
biči iz Celjske družine res žr
tve tega dogajanja? Verjetno 
bomo ribiči Celjske družine 
morali kaj storiti, tudi ne po
zabljamo na Zelene iz žalske 
in celjske občine, združimo 
se in storimo nekaj.

Pocrkali bomo od tega 
smradu in več kot 10 metrov 
zastrupljenih talnih voda, ki 
so onesnažene s strupi, ki jih 
škropijo na zeleno zlato. Tal
ne vode in vodni viri kmalu 
dobijo potencialnega kandi
data, ki jih bo onesnaževal, 
to je avtocesta. Ta ne bo šči
tila pred razlitjem bencina 
in drugih strupenih snovi.

Vodstvo in ribiči Celjske ri
biške družine, organizirajmo 
enodnevni ribolov v  zgor
njem toku Savinje v  protest 
vsem nedobrim ljudem. Ve
mo pa, da so ribe odšle 
v  zgornji tok, kjer je čistejša 
voda. V  Savinji v  celjskem 
revirju ni več podusti in 
boljših rib. Vse je odšlo, ostal 
je le drek.

Žive meje
K  pisanju me je spodbudil dogodek v Gotovljah, kjer je 

nekdo uničil 25 let staro živo mejo kaline, posajeno ob cesti 
pri stanovanjski hiši. Živa meja se je v celoti posušila, kot 
kaže zaradi politega herbicida. Zaradi svoje lege nikogar ni 
motila in ovirala. Znašanju nad rastlinjem, naravo je lahko 
krivo samo človeško neznanje in agresivnost.

Žive meje so zares žive in potrebne. Med cesto in vrtom, 
okolico hiše, utvarjajo prijetno zaščito pred prahom, izpuš
nimi plini in radovednimi pogledi.

Poznamo tudi naravne žive meje med polji, travniki, ob 
rekah. Tu dajejo dom mnogim živalim (tudi takšnim, ki so 
naravni uničevalci škodljivcev na poljih), so naraven vetro
bran, želeni filter in so pomemben člen v ravnotežju določe
nega ekosistema.

Na žalost takšne naravne žive meje danes uničujejo, ker 
menijo, da so nepotrebne vsiljivke. Prostor, ki se odmerja vse 
obsežnejšim hmeljiščem, se tako zelo izkorišča, da se ne pazi 
niti na zaradi škropljenja nujno razdaljo med hmeljiščem in 
njivo, vrtom (primeri so povsod po Savinjski dolini) ali celo 
stanovanjsko hišo (npr. Cesta na Lavo). Kdo bo ob takšni 
situaciji pazil še na kakšno živo mejo?! Zakonsko je potrebno 
urediti odnos med hmeljišči in ostalimi kmetijskimi površi
nami, saj bi jih morah obravnavati ločeno. Hmeljišča imajo 
zelo agresiven vpliv na okolje zaradi obilnega škropljenja in 
gnojenja, saj se kemično onesnažujejo zrak in zemlja ter 
pridelki na bližnjih sosednjih površinah.

Nujno potrebne so tudi žive meje ob večjih cestah, kjer 
varujejo naselja pred izpušnimi plini in so delna zaščita pred 
hrupom. So pravi zeleni obrambni zid, ki bo nujno potreben 
ob bodoči avtocesti skozi Savinjsko dolino.

Da povzamem. Pozorni moramo biti na varovanje v naravi 
obstoječih živih mej in skrbeti za svoje male žive meje -  filtre 
med cesto in bivališčem, ter nasajati nove tam, kjer je to 
potrebno (npr. ob cestah) in kjer so jih že zaradi domnevne 
nekoristnosti iztrebili. Nataša Jan
______________ (za Zelene Sp. Sav. doline)

fj1 IMMKCTMG d .o .o .

Polzela 38, te le fon : 063/721-052

Suzuki Fiat
UGODNI KREDITI, 1-4 LET, 
30% POLOG, DEVIZNA KLAV
ZULA

gotovinska cena
SWIFT 1.0G L5D 18.311 DEM
30% polog -5 .782  DEM, 48 x  348 DEM 
SWIFT 1,3 GL 3D 19.261 DEM 
30% polog-6.082 DEM, 48 X 366 DEM 
SWIFT SEDAN 1,3 GL 4D servo

20.631 DEM
30% polog -6 .515  DEM, 48 x  392 DEM 
SAMURAI LX 24.089 DEM
30% polog -7 .6 07  DEM, 48 x  458 DEM 
VITARALX 34.025 DEM
30% polog -  10.744 DEM, 48 x  647 
DEM

cena do le g is t  
PANDA 1000 l.e„ 1.93 11.490 DEM
PUNTO-55s 18.250 DEM
T IP 0 1,4 i.e .S  20.210 DEM
TIPO SCIONER11,6 i.e. SX

22.790 DEM
TE M P R A2,0S X4x4S W , 1.92

28,990 DEM

Daihatsu
ZNIŽANJE CEN
HUET PICK-UP 
HUET KOMBI 
FEROZA EL II

PLAČLJIVO V SIT PO PRODAJNEM TEČAJU LJUBLJAN
SKE BANKE D.D. ZA PRILIVE IN ODLIVE.

T. kK., Levec



Mag. sc. Franjo Velikanje, dr. med.

Pouk in trdo delo spet 
pred durmi

Ob koncu avgusta vsako leto 
večina šolarjev ugotavlja, ka
ko prijetno je preživela počit
nice, dela načrte za novo šol
sko sezono; tisti, ki so končali 
šolanje, so začeli delati v prvi 
službi, če so službo, srečneži, 
kje dobili. Večina že zaposle
nih pa je v poletnih mesecih 
porabila večino letnega dopu
sta. Pred nami so za vse, šolar
je in zaposlene, spet meseci tr
dega učenja in dela.

Pogosto slišimo starše, ko 
pravijo otroku: »Če se ne boš 
učil, boš šel v fabriko delat!« 
Take pretnje niso primerne iz 
več razlogov: Prvič, vsako delo 
je častno, tudi fizično delo 
v »fabriki«; drugič, če kdo 
konča kakšno šolo, to ne po
meni, da mu ne bo treba delati

in tretjič, neprimerno je otro
ku groziti, da bo moral delati. 
Delo moramo prikazati kot 
nekaj normalnega, kar je se
stavni del človekovega življe
nja. Ne glede na tegobe prene- 
katerega v današnjem času pa 
le moramo priznati, da delo 
danes fizično ni več tako težko 
kot nekdaj in tudi to, da otro
kom danes ni treba tako gara
ti, kot so nekoč.

Zanimivo je opisano življe
nje in delo otroka v pesmi, ki 
mi je prišla pod roke pred ne
kaj meseci, napisal pa jo je 
davnega leta 1846 vsem znani 
škof Anton Martin Slomšek, ki 
jo je namenil ubogim otrokom, 
ki so morah delati v Tekstilni 
tovarni v Preboldu.

Če se vživimo v tak način 
življenja in dela v prejšnjem

stoletju, smo lahko kar veseli, 
da živimo in delamo danes.

Današnji čas pa s svojim 
tempom prinaša seveda tudi 
svoje slabosti in nevarnosti. 
Šolarje vsako leto znova opo
zarjajo na nevarnosti na poti 
v šolo, zato bi to prepustil 
ustreznim inštitucijam, kot 
medicinec dela pa bi rad izko
ristil priložnost in opozoril 
odrasle, ki po dopustih, ko so 
malo »iz forme«, radi pozab
ljajo na prenekatere nevarno
sti pri delu.

LITOŽELEZNE CEVI 
ZA
CENTRALNO OGREVANJE,
Z A N E S L J I V E  IN  T R A J N E , G A R A N C I J A  2 0  L E T

Na MEDNARODNEM OBRTNEM 
SEJMU
v Celju vam predstavljamo: 

l f l A D R U S  U - 2 2
kom bin iran i litože lezn i ko tli za  ce n tra ln o  og revan je  
na  prem og, d rva , o lje  in  p lin  od  17  d o  58  kW

V I A D R U S  G - 2 3
spec ia ln i p linsk i litože lezn i ko tli z  a tm osfe rsk im  
p linsk im  goriln ikom  m oči od  12 d o  44  kW

V I A D R U S  G - 1 0 0
spec ia ln i p linsk i litože lezn i ko tli z  a tm osfe rsk im  
p linsk im  goriln ikom  m oči od  60  d o  120 kW

V I A D R U S  L - 3
lo ka ln i p linsk i g re ln ik i m oč i 2 ,5  in  4 ,5  kW

T E R M O ,  K A L O R
litože lezn i č lenkasti ra d ia to rji v iš ine  350 , 500  in 900  
m m

Vabimo vas, da nas obiščete na sejemskem razstavišču v h a li  
I  n a  p ro s to r u  š t. 2 .
V času sejma lahko zgoraj naštete izdelke kupite z  ugodnim  
sejemskim popustom.

G E N E R ALN I Z A S T O P N IK  
Z A  SLO VEN IJO : E T I K S  d .O .O .

P ro ž in s k a  va s  15, Š to re  
te l./fa x : 0 6 3 /7 7 1 -0 7 7  
te l.0 6 0 9 /6 1 9 -5 6 9

VbogLdtrofc v’, faberltali

Jaz previto«» revno srotle 
Sim v' dvanajstim teti /.c,

Ta sim slnito in revevno,
Bledo mojo lite je.

Osem let še nisem taelo,
Bali so me starih,

De vreteno tu obračam,
I d o  predem cele dni.

Toplo zunaj sonce sije, 
ra na sonce jit ne smem, 

Kcdar rožice cvetijo,
Srotle jez za nje ne vem. 

Kedar mlade, bele ovčke 
Po ledinci skačete,

Morem per vratenu stati,
Ilc otekle ’¡nam noge.

Ljube ptičice veselo 
Ve po drevji pijete,

Jez pa revno, vbogo revše 
Per vraten! jokam sc.

Ob, kak srečno ljuba Kvinta 
Po planinah tam ¿iti,

Srečni so pastirji mladi,
Vsi rudeči, kakor kri.

Jez pa v' tej veliki hiši 
Mlndo srotle zdaj medlim, 

Nimam nnvks, ne veselja,
Bcvšc bom, doktor živini.

V* faberko mc oče dajo, 
lito grejo žganja pit;

Knvo kuhajo si mali,
Jez pa moram tukaj bit!

Kar z* vnalčnam jez zaslužim, 
Stariši zapijejo;

Srotle sim, mo ostanem,
Dokler sraert uie vzela bo.

Koljko revnih, zapušenib 
Je po faberkab otrok 1 

Kjer ni vere, m ljubezni,
Tam Jc samo dnar njih bog.

mo s stroji, ki so med našim 
dopustom mirovali, je nujen 
natančen pregled, če je še vse 
na svojem mestu, da ne bo pri
šlo do nezode. Enako priporo
čam kmetom, da skrbno pre
gledajo stroje pred jesenskimi 
opravili. Nič ne bo škodovalo, 
če po dopustu pogledamo pra
vila o varstvu pri delu, ki so 
pomembna za naše delovno 
mesto.

Pri delu s kakršnim koli oro
djem se moramo držati zlatih 
treh pravil. Za delo uporab
ljajmo samo primemo orodje, 
npr. za zabijanje žebljev je po
trebno kladivo, ne zabijajmo 
s kleščami. Orodje uporabljaj
mo na pravilen način, npr. že
belj zabijamo s tistim delom 
kladiva, ki je temu namenjen. 
Ne uporabljajmo poškodova
nega orodja, npr. kladiva s po
čenim čelom -  pri naslednjem 
udarcu se lahko odkrhne in 
nas močno poškoduje. Kršitev 
teh pravil, nazorno prikazanih 
na primeru kladiva, vendar 
veljajo za vsa dela, pogosto 
pripeljejo do hudih poškodb.

Na poti domov spoštujmo 
prometne predpise in bodimo 
tolerantni do drugih udeležen- ■ 
cev v prometu. Ob koncu de
lovnega časa je prometna ko
nica in omogočimo vključeva
nje drugih na prednostno ce
sto, če smo mi na njej. Ne kaži
mo drugim samo svojih pravic. 
Bolj zadovoljni in varneje bo
mo prispeli domov.

Č rn a  k ro n ika  res črn a
Policisti smo na območju 

občine Žalec v  prvih sedmih 
mesecih letošnjega leta 
obravnavali kar 650 promet
nih nezgod, in sicer 12 
s smrtnim izzidom, 109 s te
lesnimi poškodbami in 529 
z materialno škodo. Posledi
ce so tragične, saj je kar 16 
oseb izgubilo življenje, hudo 
telesno poškodovanih je bilo 
44 oseb, lahko pa 113. Veči
na prometnih nezgod s hujši
mi posledicami se je zgodila 
na magistralni cesti M 10, iz 
smeri Ljubljane proti Arji 
vasi, in na regionalni cesti 
R 340, med Parižljami in Le- 
tušom. Na R 340 je izgubilo 
življenje 5 oseb, prav tako 
jih je bilo 5 hudo telesno po
škodovanih. V  primerjavi 
z lanskim letom, ko na tej 
cesti ni izgubila življenja no
bena oseba, je podatek zelo 
tragičen. Na M  10 se je zgo
dilo kar 232 prometnih nez
god, v  katerih je 6 ljudi izgu
bilo življenje, hudo telesno

poškodovanih je bilo 16 
oseb, lahko pa kar 45.
. Na prvem mestu primar

nih vzrokov vseh teh nezgod 
je neprilagojena hitrost, in 
sicer v  196 primerih, na dru
gem mestu je neupoštevanje 
pravil prednosti, nato neu
strezna varnostna razdalja, 
nepravilna stran in smer 
vožnje, razni premiki z vozi
l i , ... Pomembno je poudari
ti, da vozniki premalo upo
števajo stanje naših cest ozi
roma ne prilagodijo hitrosti 
prometnim razmeram in 
v  večini primerov so posledi
ce zaradi tega še hujše. Zato 
voznikom priporočamo 
umirjenost in strpnost v  pro
metu, saj trenutne razmere 
na naših cestah niso najbolj
še, zaradi česar vsaka preko
račitev omejene hitrosti 
ogroža ostale udeležence 
v  prometu, še posebej ob 
zmanjšani vidljivosti oziro
ma ob slabih vremenskih po
gojih.

Preprečimo nezgode 
pri delu

Delovni dan se začne že se
veda doma, ko se pripravljamo 
na pot na delo. Zavedajmo se, 
da je v jeseni promet povečan, 
zato vstanimo bolj zgodaj, da 
v službo ne bomo nervozno 
divjali, neprimerno prehiteva
li ali vozili skozi rdečo luč. Da 
lahko vstanemo ob primerni 
uri, hodimo tudi spat ob pri
mernem času, da bomo zjutraj 
vstali spočiti. Tako bomo 
umirjeni in ne preutrujeni in 
nervozni pričeli delo. Če dela-

L E S N A
IN D U STR IJA
d .o .o .
G O M IL S K O  
š m a te v ž  2 6  
6 3 3 0 3  G O M IL S K O

O B J A V L J A  P R O S T O  
D E LO V N O  M E STO  
V Z D R Ž E V A L C A

D e lo v n o  m e s to  ra z p is u je m o  
z a  n e d o lo č e n  č a s , s  p o ln im  
d e lo v n im  č a s o m .

P O G O J I:
-  U s tre z n a  iz o b ra z b a  

e le k tro  s m e ri s  p r iu č e n im  
z n a n je m  k o v in a rs k ih  d e l

-  D v e  leti d e lo v n ih  
izk u š e n j

N a s to p  d e la  ta k o j.

K a n d id a te , ki s e  b o d o  
prijav ili b o m o  o  izb iri 
o b v e s tili v  roku  1 5  dn i p o  
o b ja v i ra z p is a .

vozna R E N A U L T
vaše zadovoljstvo

R e n a u lt  5 , C lio , T w in g o ,  
R e n a u lt  19 , L a g u n a , S a fr a n e  
T ra f ic

•  pestra izbira
•  takojšnja dobava

U g o d e n  n a k u p  v a m  o m o g o č a

d. o. o.
Levec 54, Petrovče 
prodajni salon

tel. 063 28-515 
063 441-867

RENAULT priporoča elf

RENAULT
A V T O

ŽIVLJENJA

KMEČKA t ?  DRUŽBA KMEČKA t t  DRUŽBA
f  ^

KM E t l i  J  T  DRUŽBA

Kaj? Zakaj? Kje i n  kdaj?

Svoj certifikat lahko zaupate Kmečki družbi.

V  Kmečki družbi bomo s tako zbranimi 
certifikati premišljeno in gospodarno 

kupovali delnice perspektivnih in strateško 
pomembnih podjetij iz vse Slovenije, s 

čimer bomo zagotovili, da bo vaš certifikat 
varno in donosno naložen.

Privatni dekliški kapital več kot 
500 oseb iz vse Slovenije.

Premišljena investicijska politika.

Strateške povezave z znanostjo.

Široko zaledje na terenu.

Vseslovenska poslovna strategija.

Po vsej Sloveniji od 1. avgusta dalje v 
poslovalnicah Slovenske zadružne kmetijske 

banke, Hranilno kreditnih služb, PM&A  
ter v vseh poštah.

V  vaši Hranilno kreditni službi pa nam 
certifikat lahko zaupate tudi na 

izplačilni dan za mleko.

V a š a  K m e č k a  d ru žb a . V a š a  K m e č k a  d ru žb a . V a š a  K m e č k a  d ru žb a .

Kmečka družba za upravljanje investicijskih skladov d.d.,
N. Miklošičeva 4, Ljubljana, tel.: 061/ 132 60 47. /

Kmečka družba za upravljanje investicijskih skladov d.d.,
L  Miklošičeva 4, Ljubljana, tel.: 061/ 132 60 47. )

Kmečka družba za upravljanje investicijskih skladov d.d.,
L  Miklošičeva 4, Ljubljana, tel.: 061/ 132 60 47. )

V ___ C E R T I F I K A T I  _ y / V ___ C E R T I F I K A T I \ v _  C E R T I F I K A T I___ / /



Pomoč Centra za socialno delo Žalec

»Moje življenje je 
ena sama bolečina«

Gora mi je dovolila, da
Mirko Lebar postaja vse - 

bolj znan Žalčan. Pa ne zato, 
ker je pri sedemnajstih v že
lezniški nesreči izgubil obe 
nogi, ampak zato, ker se je 
pri devetintridesetih po Tri
glavu in Grossglocknerju 
sam povzpel še na Mont 
Blanc. Po dosedanjih podat
kih je edini alpinist brez nog 
na svetu, ki mu je to uspelo.
V Sloveniji pa je prav gotovo 
edini.

Rodil se je v  Hajdini na 
Ptuju. V  šolskih letih se je 
ukvarjal z gimnastiko in bil 
celo rezerva mladinske re
prezentance, v  kateri je bil 
na primer tudi Miro Cerar. 
Po osnovni je obiskoval ru
darsko šolo, potem je prišla 
vojaščina. In tisti dan, ko mu 
je spodrsnilo in je padel pod 
vlak. Postal je invalid, a ven
darle ni obupal. Čez dve leti 
se je poročil in z družino ži
vel v  Ljubljlani. V Žalcu živi 
že več kot deset let. Večji del 
svojega časa se ukvarja z ob
navljanjem stare domačije. 
Njegova želja nikoli ni bila,

se vzpnem nanjo.
da bi sebi in svetu dokazo
val, da lahko kljub invalid
nosti postane alpinist in 
osvaja najvišje gore sveta.

Pravzaprav je postal hri
bolazec zaradi svoje želje, 
priti na Triglav: »Triglav 
ima dva pomena, je simbol 
slovenstva in najvišji vrh dr
žave. Jaz sem se želel povz
peti nanj zaradi prvega. Po
vsem po naključju sem pred 
dvema letoma na neki zabavi 
vprašal Mirana Cesarja iz 
mozirskega alpinističnega 
kluba, ali je to možno. Odgo
voril mi je, da velja poskusiti 
in da če pridem na Ojstrico, 
Triglav sploh ni več vpraša
nje.« Mirko Lebar priznava, 
da je bil prvi pohod na Oj
strico precej mučen, je pa že 
deset dni zatem stal na Tri
glavu. In tam sklenil, da sku
ša čez eno leto osvojiti 
Grossglockner. Tam pa, da 
bo letos šel na Mont Blanc: 
»To  je naša posebnost. Ko 
smo na vrhu, se že odločimo, 
kam bomo šli naslednje leto. 
Na Mont Blancu smo skleni

S prijateljem Miranom Cesarjem, ki ga spremlja na vsaki 
odpravi.

Če je šlo  na O jstrico,.

li, da bomo poskusili nasled
nje leto odpotovati v  Južno 
Ameriko in preplezati kak
šen vrh v Andih. Seveda pa 
že sedaj razmišljamo, kje bo
mo dobili sredstva za odpra
vo, ki bo občutno dražja kot 
na Mont Blanc. Tu je le bliže 
in večino hrane smo si nesli 
s seboj. Že samo letalski pre- 

nas bo stal veliko.«
Mirko Lebar sam skrbi za 

organiziranje teh odprav in 
sam tudi zbira denarna sred
stva in pokrovitelje. To mu 
vzame veliko časa, pa tudi 
marsikatero uro in dan tre
ninga. Kondicijsko se pri
pravlja na Bukovici. Pred 
odhodom na Mont Blanc je 
tja hodil večkrat na teden. 
Pa ne tako, po planinsko-tu- 
ristično, ampak s štoparico. 
V  petinštiridesetih minutah 
je na vrhu, v petnajstih spet 
v  dolini. Predvsem si mora 
razgibavati in krepiti roke: 
»N oge so zato, da nosijo telo, 
in roke nikoli ne morejo 
prevzeti te funkcije.

Jaz se povsem' za
vedam, da sem težavnostne 
stopnje. Mene bolj veseli 
osvajanje gora.«

V  teh dnevih je Mirko Le
bar šele začel prav razmi
šljati o svojem zadnjem 
uspehu. Odprava na Mont

Blanc je štela devet članov, 
med njimi je bila tudi njego
va žena, Francozinja po ‘ro
du. Ona mu je bila v  veliko 
pomoč pri komuniciranju 
z domačini in novinarji. Štiri 
dneve so se vzpenjali, v  enem 
popoldnevu pa so se z vrha 
že spustili do zgornje postaje 
zobate železnice. »B ilo je ne-, 
pojmljivo. Kakšni so občutki 
na vrhu, se pravzaprav sploh 
ne da opisati, to je potrebno 
doživeti. In potem spust, 
sneg mi je škropil po glavi, 
bilo je krasno.« V  baznem ta
boru so ga pričakali novi
narji in v  roke je že dobil 
časopis z vestjo o svojem 
uspehu, pozneje pa še poseb
no priznanje. Francozi so 
pač zaljubljeni v  svojo goro 
in pozorno spremljajo, kaj se 
dogaja na njej.

Podobnega novinarskega 
navdušenja kot v  Franciji 
doma sicer ni doživel, je pa 
prejel tudi čestitko predsed
nika Kučana, ki mu je med 
drugim zaželel še veliko po
dobnih uspehov. M irko Le
bar že načrtuje naslednjega. 
Drugo poletje se bo odpravil 
v  Ande. In tam se bo odločil, 
kam naslednje leto. Nekam 
prav gotovo, pravi.

K. Rozman  
foto: E. Masnec
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GOTOVLJE 147, TEL.:063 712-330
Gotovlje postaja znano 

konjeniško središče. Konje
niškemu klubu, ki se sedaj 
ukvarja predvsem s tekmo
valnim športom, se je pri
družil še konjeniški klub 
Saghar, ta pa ima predvsem 
namen obogatiti turistično 
ponudbo v kraju in občini. 
Lastnik kluba, Jani Brino
vec, znani žalski podjetnik, 
se je odločil, da v Zalogu na 
kmetiji Marka Gojzdnikarja 
ustanovi konjeniški klub za 
turistično in rekreativno ja
hanje.

Če vas je pot kdaj zanesla 
mimo Gotovelj v  zaselek Za

log, ste gotovo na bližnji jasi 
opazili konje. Na kmetiji 
Marka Gojzdnikarja so konji 
najbolj priljubljena žival, 
imajo jih že od nekdaj in jih 
tudi čas (industri alizacije ni 
pregnal. Ljubezen do konj je 
dolgo tlela tudi v  Janiju Bri
novcu, saj je bil v mladosti 
član konjeniškega kluba 
v Celju. Ko pa je bil lani 

•j. družino na dopustu v L ip i
ci, je bila iskrica usodna za 
odločitev, da ustanovi svoj 
klub. Zanimiv splet idej, na
črtov in prvih korakov kluba 
nam je ob obisku razgrnil 
lastnik, ki se je z veliko voljo

lotil zahtevnega dela.
»Z  gospodarjem sva se 

najprej lotila preureditve 
gospodarskega poslopja, 
v  katerem je prostor za štiri
najst konj, zasedenih pa 
imamo že dvanajst privezov. 
K er imamo še prostor, lahko 
interesenti najamejo boks, 
nudimo pa tudi oskrbo konj. 
Zanje skrbi Edo, tako so ko
nji v  dobrih rokah. Postavili 
smo tudi kozolec, v  katerem 
bomo uredili klubske pro
store, obiskovalcem pa bomo 
ponudili marsikaj zanimive
ga. Tudi za rekreativno in 
športno jahanje je potrebno 
znanie. ki si ga interesenti

lahko pridobijo v  začetnem 
tečaju. Tečaje vodi Aleš Pe
vec, znani tekmovalec, ki 
svoje bogate izkušnje prena
ša tečajnikom. Zanimanje 
zanje je precejšnje, zato 
sprejemamo prijave na tele
fon 712-330 in 715-725. za 
otroke do 12. leta starosti 
imamo konja, ki ga vodi iz
kušen jahač, sicer pa je sa
mostojno jahanje tudi potre
ben tečaj. V  spremstvu naših 
vodičev organiziramo zani
mive izlete po prelepi okolici 
Zaloga, Podloga in Gotovelj. 
Kako zanimiv je takšen izlet, 
je težko opisati, zato ga je 
treba doživeti. Mnogi so se 
že prepričali in so navduše
ni. Takšni izleti so gotovo 
zanimiva turistična ponud
ba, zato se bomo povezali 
s sosednjimi turističnimi 
društvi, turističnimi agenci
jami in žalskim hotelom. 
Obiskali bomo tudi osnovne 
šole in jim ponudili organi
zacijo športnih dni in izle
tov,« nam je povedal Jani 
Brinovec, ki ima s klubom še 
mnogo zanimivih načrtov, 
med katerimi naj omenimo 
le gradnjo galopske steze.

Čeprav je bil naš obisk 
kratek, smo spoznali marsi
kaj zanimivega in vrednega 
ogleda. Da je prošti čas na 
konjskem hrbtu med spreho
dom po naravi prava sprosti
tev, boste spoznali, če boste 
obiskali klub Saghar. j.k.

Pred kratkim je Marjeta 
Ramšak iz Trnave praznova
la svoj 86. rojstni dan. Ob 
sinovih, vnukih in  pravnu
kih, ki so jo v teh dneh obi
skali, smo skupaj s socialno  
delavko iz žalskega Centra 
za socialno delo, Tatjano Po
gorelčnik, in  Marijo Korez, 
ki kot javna delavka centra 
skrbi za Marjeto, prišli v  go
ste tudi iz našega uredništva. 
Ob tem  je nastal ta  zapis, 
s katerim razkrivam o težko 
Marjetino življenje, hkrati 
pa govorimo tudi o  vlogi 
Centra za socialno delo pri 
skrbi za bolne in  ostarele.

Za obisk pri Marjeti Ram
šak smo se dogovorili s Cen
trom za socialno delo. Obi
skati smo jo želeli prav na 
njen rojstni dan ter jo tako 
želeli presenetiti in vsaj ma
lo razveseliti. Mislimo, da 
nam je oboje vsaj delno 
uspelo, čeprav je bil pogovor 
precej pesimističen.

prababica. Od časa do časa 
jo obiščejo, in to so trenutki, 
ko si dopoveduje, da je bilo 
vredno živeti. Sicer pa nanjo 
sinova in hčerka ne pozab
ljajo. Eden od sinov je pri 
njej enkrat tedensko, drugi 
pa dvakrat tedensko. Zelo 
veliko kot pravi, ji pomenijo 
obiski Marije Korez, ki ji po
maga preganjati osamlje
nost, ji pospravi, nabavlja 
hrano in naredi takorekoč 
vse, da je njeno življenje 
znosno. In kaj na vse to pravi 
Marija Korez, javna delavka 
za pomoč bolnim in ostare
lim iz Centra za socialno de
lo Ža le c ? ___

»Z  Marjeto in tudi z ostali
mi, ki jih obiskujem in jim 
pomagam, se zelo dobro ra
zumem. Vsekakor rada 
opravljam to delo, saj vem, 
da jim moja pomoč resnično 
veliko pomeni. Sicer pa je 
delo zelo razgibano. Sem či
stilka, kuharica, nakupoval-

Marjetina življenjska pot 
se je začela na Polzeli. Svoje 
otroštvo je v  glavnem preživ
ljala pri stari mami. Že kot 
otrok je bila dokaj šibkega 
zdravja. Težave z zdravjem 
pa jo spremljajo že vse živ
ljenje. Bila je tekstilna de
lavka v  preboldski tovarni, 
nekaj časa je delala v  Zagre
bu, zaradi bolezni pa se je 
zopet vrnila domov, nato je 
živela pri mami v  Šeščah, 
potem pa se je zaradi bolezni 
spet preselila k stari mami 
na Polzelo. Prišel je čas mo
žitve in Marjeta si je našla 
zakonskega tovariša, imela 
z njim tri otroke, dva sina in 
hčerko, sedaj pa je že 27 let 
vdova. »Življenje je bilo tež
ko, mož je malo zaslužil, 
a kljub temu sva uspela 
zgraditi majhno hiško, ki 
nam je nudila streho nad 
glavo. V  njej (v Zabukovici) 
sedaj živi z družino eden od 
sinov, eden je v  Žalcu, hčer
ka pa je v Ljubljan i...,« nam 
je razložila naša sogovornica 
Marjeta Ramšak.

Po smrti moža, ki je kar 
pet let bolehal in nazadnje 
tudi umrl za tuberkuloznim 
meningitisom, je Marjeta po 
treh letih vdovstva nekaj ča
sa živela pri hčerki v  Ljub
ljani in ji pomagala pri vzgo
ji in varstvu otrok, saj je tudi 
hčerka ovdovela. V  Trnavo, 
kjer je sedaj, je prišla na po
vabilo lastnice hiše. Lastnica 
je že pred leti umrla, Marjeta 
pa ima glede na to, da je po
magala pri hiši, izgovorjeno 
dosmrtno stanovanjsko pra
vico. Besedi bolezen in smrt 
sta nekako nenehni življenj
ski sopotnici Marjete Ram
šak in ko smo jo vprašali, kaj 
si najbolj želi, je bil odgovor 
v  neposredni zvezi s tema 
dvema besedama.

Pogovor skušamo usmeriti 
še v  drugo, bolj veselo smer. 
Povedala nam je, da je osem
krat babica in dvanajstkrat

ka, posrednica, negovalka, 
svetovalka... predvsem pa 
prijateljica, s katero se lahko 
pogovorijo o vseh svojih te
gobah in problemih. Žal so 
moji obiski časovno omejeni, 
saj bi me sicer drugi predol
go čakali. Nedvomno pa ve
lja reči, da bi bilo takšno 
javno delo potrebno še razši
riti, saj je potreb po pomoči 
več kot možnosti. . . «

O tem, kako je s to pomoč
jo nasploh v občini Žalec, je 
več povedala socialna delav
ka Tatjana Pogorelčnik.

»V  občini Žalec je že nekaj 
časa v okviru javnih del, or
ganizirana pomoč na domu 
bolnim in starejšim obča
nom. Še zlasti tistim, ki ni
majo svojcev, ki bi skrbeli za 
njih. Potreb po tem delu je 
zelo veliko. Vsekakor so več
je potrebe od možnosti, ki jih 
ima naš Center za socialno 
delo. Na žalost smo odvisni 
od finančnih sredstev, ki jih 
dobivamo v ta namen. Če bi 
bilo teh več, bi lahko zapo
slili več ljudi; Vsekakor pa 
lahko rečem, da so vsi, ki so 
trenutno deležni‘pomoči, ze
lo zadovoljni in si sedaj brez 
tega skorajda ne znajo pred
stavljati svojega življenja. 
Mislim, da je velika prednost 
pomoči zlasti v  tem, da dolo
čenemu procentu ostarelih 
ni potrebno iti v  dom. Če jim 
to z našim delom lahko omo
gočimo, je zadovoljstvo obo
jestransko. Marjeta ima sicer 
otroke, ki jo obiskujejo in tu
di pomagajo, vendar so tudi 
oni že v  letih in imajo svoje 
težave, zato ji naša pomoč 
zelo veliko pom eni...«

Tako o Marjeti in temu 
hvalevrednemu delu Centra 
za socialno delo Žalec. Mar
jeti ob njenem življenjskem 
prazniku pa naše iskrene če
stitke z željo, da bi bile njene 
zdravstvene težave čim
manjše.

Darko Naraglav



Zlatarstvo Meta Vrtačnik Prebold

Izkušnje -  garancija kakovosti
Prebold je te dni dobil še en zanimiv prodajni lokal. V  prostorih stare, arhitekturno 

nadvse zanimive zgradbe v  centru Prebolda, ob blagovnici Savinjske trgovske družbe 
Žalec, je zlatarka, domačinka Meta Vrtačnik uredila prodajalno zlatega in srebrnega nakita 
ter ročnih in stenskih ur. Poleg je tudi delavnica, kjer ustvarja in snuje nove unikatne 
podobe iz zlata in srebra. Za sabo ima že 17 let dela v  celjski Zlatami, zato ji znanja in 
izkušenj resnično ne manjka. Vsekakor pa je to tudi pomemben razlog za zaupanje in 
kakovost. Sicer pa se velja o tem prepričati. Pa tudi o tem, da boste v  Zlatarstvu Vrtačnik za 
rabljeno zlato, ki ga boste prinesli, dobili nov izdelek za 20 odstotkov ceneje. Z veseljem 
vam bodo tudi popravili pokvarjene verižice, uhane, prstane... ah pa po vaših željah 
naredili nov nakit. Pričakujejo vas vsak dan od 8. do 12. in od 16. do 19. ure, ob sobotah pa 
od 8. do 12. ure.

Prodajalna M AJA  na Vranskem
V središču Vranskega je pred nekaj meseci podjetje GREDELJ d.o.o. iz Cerkelj odprlo 

prodajalno MAJA. V  lepo urejenem lokalu kupcem nudijo veliko izbiro moških, ženskih in 
otroških čevljev. Poleg tega v  prodajalni najdete tudi ženske torbice ter v  tem času zelo 
iskane šolske torbe. Občasno pa prodajalna svojo ponudbo obogati tudi s konfekcijskimi 
izdelki, ki jih seveda prilagodi modnim trendom in letnemu času. Ves čas pa vam nudijo 
bogato izbiro trenirk vseh vrst. Prodajalna M AJA na Vranskem je odprta vsak delovnik od 
8. do 16. ure ter ob sobotah od 8. do 13. ure, pokličite pa jih lahko tudi po telefonu in sicer 
na številko: 725-380.

Gostišče pri Lenči

Tradicija dobre domače kuhinje

Z M L m N  S  A  t e h n i č n a  t r g o v i n a

# -\\  *— *-**= ■  * ^ -  U l  f \\_ Šempeter 13/a, tel. 063/701 -888

VAM V SODELOVANJU Z gorenjec 
P O N U J A  G O S P O D I N J S K E  A P A R A T E  

G O R E N J E  D O  3 0 %  C E N E J E

n.c. 68.024,80

* zmrzovalna skrinja 130 I
s.cjJČU+eiff n.c. 31.014,60

* štedilnik s steklokeramično ploščo 60 cm
s_c_110J89^r n.c. 90.493,20

* dvovratna zmrzovalna omara 300 I
j ;  njaHMTTgr n.c. 64.026,70

* kombinirani hladilnik/zmrzovalnik 330 I

* pralni stroj WA 609 X

Možnost nakupa na 5 obrokov brez obresti, za gotovino 5% popust. Za ostale modele bele tehnike 
Gorenje možnost nakupa na 9 obrokov

n.c. 63.398,40

n o v o *  n o v o  *  n o v o  *

‘ REZERVNI DELI ZA PRALNE STROJE
Tesnilni meh (guma vrat) samo 748,40 SIT -  za serviserje dodatne ugodnosti.
* SATELITSKE ANTENE že od 29.700 SIT dalje. Na zalogi ves antenski 
m aterial za sprejem  Kanala A  in VTV Velenje.

Od 1.9. nov delovni čas: non-stop od 8. do 19. ore.

V

Trgovina SIK v novih prostorih
Številni kupci trgovino Š IK  iz Šempetra že dolgo poznajo. K er na stari lokaciji ni bilo več 

prostora za širši izbor blaga, sta se zakonca Jevnikar, lastnika trgovine, odločila, da 
poiščeta novo. Našla sta jo v  prostorih ob magistralni cesti v Šempetru, kjer je bila že nekoč 
znana prodajalna metrskega blaga. Z  gotovostjo lahko trdimo, da tradicijo dobre trgovine 
ne le nadaljujeta, temveč da v  svoji lepo urejeni trgovini nudita kupcem še boljši izbor 
izdelkov. Tako lahko v trgovini, poleg metrskega blaga, kupite volno, pozamenterijo 
(gumbe, elastike, zadrge...), žensko, moško in otroško konfekcijo ter perilo, pri čemer vas 
posebej opozarjamo na perilo firme MIROTEKS. v  prodajalni lahko kupite tudi izdelke 
znane blagovne znamke FRUIT OF THE LOOK. Za prihajajočo zimo pripravljajo veliko 
izbiro ženskih pletenin. Trgovina Š IK  vas bo zadovoljila tudi s plačilnimi pogoji, saj vam 
omogočijo nakup na več čekov. Trgovina je odprta vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah pa
r» H  S  H r »  1 9  u r o  D K i č n i + o  i i F  n o  K n c t o  r a v n n o r o n i

Ob magistralni cesti Ljubljana-Celje na Gomilskem že dolgo stoji znano gostišče Banko- 
vih, Fondovih po domače. Minilo je že trideset let od začetka obratovanja na tej lokaciji. 
Zadnjih devet let ga vodi hčerka Milena Banko, ki si je poleg dela v  domačem gostišču 
nabirala znanje in izkušnje tudi v  ljubljanskem hotelu Slon. Gostišče je lepo urejeno in vse 
v  cvetju in zelenju, za kar velja Mileni izreči vse priznanje. Nedvomno pa so zadovoljni tudi 
gostje, saj Lenčina kuhinja nudi zlasti domačo hrano, h kateri se priležejo izbrane vrste vin. 
Gostišče ima tudi to prednost, da je zelo prostorno in omogoča hkrati postrežbo 120 gostom 
v notranjosti in še 100 gostom na terasi. To pa nedvomno ustreza večjim skupinam, 
izletnikom in tistim, ki bi radi preživeli prijetne urice v  zaključeni družbi. Vsekakor pa se 
ob takšnih priložnostih velja najprej pozanimati o prostih terminih. Naročila in informacije 
sprejemajo po telefonu (063) 726-248. Enako številko ima tudi fax. Da bo informacija 
popolnejša, povejmo še, da je gostišče odprto vsak dan od 9. do 23. ure, razen ob torkih, ko 
je zaprto. Ep-da

Trgovina na Škafarjevem hribu
Čeprav je trgovina BOST na Škafarjevem hribu pri Žalcu odprta že nekaj časa, vas kljub 
temu želimo opozoriti nanjo. Po zelo ugodnih cenah vam nudijo živila, pri čemer vas 
posebej opozarjamo na dnevno sveže meso, čistila, kozmetiko ter tekstil. Še posebej ugodne 
so cene vseh vrst perila. Zaboj laškega piva lahko kupite za samo 1650 tolarjev. Posebnost 
trgovine BOST je brezplačna dostava kupljenega blaga. Trgovina BOST je odprta vsak dan, 
vključno s soboto, od 9. do 21. ure, ob nedeljah pa od 9. do 13. ure, po telefonu jih lahko 
pokličete na številko 714-694.
Za obisk in nakup se priporoča trgovina BOST na Škafarjevem hribu pri Žalcu.



l
Zaposlimo

R A Č U N O V O D J O
Z A  V O D E N J E

K N J I G O V O D S K E G A  S E R V I S A ,

zaželena izobrazba VI. stopnje. 
In fo rm a c ije  - p rija ve :
IZ V IR  d.o.o. Ž a le c, tel.: 712-181

PODJETJE S TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITVE X S H ä i

Jezikovna šola
A le n k a  K o v a č ,  Š e m p e te r  3 4 , 
te le fo n :  7 0 1 -7 9 5 , 7 1 3 -5 7 8

Vabimo vas k vpisu v tečaje 
tujih jezikov.

Vpis bo potekal do 20. 9.1994, 
tečaji pa se bodo pričeli 
v začetku oktobra.

Prijavite se pismeno ali po telefonu.
Ni potrebno hoditi k nam, mi se potrudimo do vas.
Za pridobljeno znanje skrbimo tudi po opravljenem tečaju.

T o lik o  v e lja š , k o l ik o r  z n a š !
S-âJ-ÏJLiLJLOJiJtJULfiJULiULjUUUUUULiLJLilJUUUUULSUULÎJLÎ.

C
C

— P a t i & y e  i ,  B r a s lo v č e  
N O V E  T B IE J F O N S K E  Š T H V X t K ®  T m .  0 E 3 / 7 2 0 - 1 S I  

T E L .  I N  F A X  0 6 3 / 7 2 0 * 0 6 $  
M O B I T E L  0 6 0 9 - t * 7 ' 4 4 i

M A »  ZA:
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*  UGCDNB CENE S POPUSTI 

♦ M A R N A  

* PRIBOR ZA Z A M J I ,

Pridite in se prepričajte d kompiétnl pbnlidbi v naši trgovini» 
izredno ugodno vam nudimo 

RADIATORJE KORADO* RADIATORJE AKIIMAT

M ateria l va m  n o  že ljd  dottgv lm o. 
Nudim o vam  možnost o b ro čn ega  odp lačevan ja  

ali popust na p lačffd  i  gotovino.
V  SEPTEMBRU V  ČASU CELJSKEGA SEJMA i  

SE DODATNE UGODNOSTII 
Zahvalju jem o s e  vam  za zaupan je 

)n $ e  p riporočam o!

Avtodeli
Žalec,
Šlandrov trg 23
telefon: 063/713-250

°
°

P*
l
°
°
;

Celoten program :
GOLF, VW, PASSAT, 
HROŠČ

*  rezervni deli
*  avtokozmetika 

Konkurenčne cene!
Odprto: od 8. do 12. ure, od 14. do 18., sobota do
12. ure.

Se priporočamo! 
S o t u m m m u j a u u m j A U J u t m m j t

A D R I A T I C

A G E N C I J A  A Z U R  Ž A L E C

Z a p o s l im o

ZAVAROVALNEGA ZASTOPNIKA
za Žalec in Gotovlje.
N u d im o  u s t r e z n o  i z o b r a ž e v a n je !  

Inform acije: 712-181

A  Trgovina z elektromaterialom

E K  ELEKTRO KRAŠOVEC
Ž a le c , S a v in js k a  c e s ta  29 
te le fo n : 713-565

Z a t is te ,  

k i  n a s  

še  n is te  

o b is k a l i !

s

□
OPTIKA i—i
ftOŽtC LJ

1 GASILSKI DOM 
J j (POLICIJA

S)*ER OBVOZNICA

P  ELEKTRO 
<RAŠ0VEC

ZDRAVSTVENI DOM

TAJA

P

P o  u g o d n ih  c e n a h  v e s  

e l e k t r o i n s t a l a c i j s k i  m a t e r ia l

POOBLAŠČENI TRGOVEC IN
SERVISER
ZA VOZILA SEAT

63301 PETROVČE, Drefinjo vos 46 o 
tol.: (063) 707-365, 707-395, koc (063) 708-209

IB IZ A ,  C O R D O B A , T O L E D O
VOZILA
fŽPANfKIM
TEAAP E RAMI NTOM

Skupina Vo lksw agen

Možna Izbiro med petimi bencinskimi 
motorji T .41,1.61,1.81. 2.01 In 1.8116V In 
dve mo diesel motorje mo 1.9D In 1.9TD.

UFÆING2KRF.DITI

Z A  V S A  V O Z IL A  A V T O K L E P A R S T V O , 
U N IV E R Z A L  R A V N A L N A  M IZA, L IČ A R S T V O , 
C E N TE R  S T E K E L

IN M E Š A L N IC A  B A R V  s ik k e n 5

OBIŠČITE NAS NA CELJSKEM SEJMU!
ZUNANJI RAZSTAVNI PROSTOR (PRI TENIS ICRISČIH)

D U S E T I d .  O .  O .

TRGOVINA -  SERVIS
P a r iž lje  8 /a , 63 31 4  B R A S L O V Č E  
( p r i  m o s tu  č e z  S a v in jo )

-  MOTORNE ŽAGE
-  VERIGE, MEČI, POGONSKI 

ZOBNIKI
-  REZERVNI DELI
-  GOZDARSKA OPREMA
-  OLJA ZA MEŠANICO IN ZA VERIGE

Na zalogi rezervni deli za izdelke BCS, ACME, 
LOMBARDINI, MAG.

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 

PROIZVODOV

------L-itiiiH « lon sered
Odprto: vsak dan od 7. do 18. ure 

sobota od 7. do 12. ure

Informacije na telefonu 721-137

O B IŠ Č IT E  N A S !

k  HMEZAD 
1 1 A  KMETIJSKA ZADRUGA BRASLOVČE

BRASLOVČE 23 63314 BRASLOVČEHmezad te le fon : 709-075, 709-080, 709-072, fax: 709-075

• AKCIJA V SEPTEMBRU
P R O D A J A M O  T R A K T O R J E  
Z E T O R ,  U N I V E R Z A L ,  F IA T ,  
S A M E ,  D E U T Z
P O  Z E L O  U G O D N IH  C E N A H !  
S T A R E  C E N E  -  P O P U S T I  -  
K O L I Č I N E  O M E J E N E

N A  Z A L O G I  IM A M O :
C E M E N T  - 4 9 7 , - S I T
A P N O  
O P E K A  1 /6  
B R A M A C

- 3 7 0 , - S I T  
- 5 4 , 4 0  S I T  
- 9 6 , 6 0  S I T

S P R E J E M A M O  
N A R O Č I L A  
Z A  P R E M O G !

B O B R O V E C  - 4 6 , 7 0  S I T

NOVO’ prodaja staro za novo
■ |N KOMISIJSKA PRODAJA!

D a j e m o  u g o d n e  k r a t k o r o č n e  i n  d o l g o r o č n e  k r e d i t e !  
P o  d o g o v o r u  v a m  k u p l j e n o  p r i p e l j e m o  t u d i  n a  d o m !  
P r i p o r o č a m o  s e  z a  n a k u p !

i £ i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | | ! s

k  HMEZAD KZ BRASLOVČE

i  l * A  KOVINOOPREMA Parižlje  I
|  Hmezad ,el /,ax: 721'455 I| G R A D B EN IK I PO ZO R ! |
5 V MESECU SEPTEMBRU VAM PO POSEBNO UGODNIH CENAH NUDIMO S TERMO OKNA TER VES OSTALI GRADBENI MATERIAL

Termo okno 60 x 90 
Termo okno 100 x 90 
Termo okno 100 x 120 
Termo okno 120 x 140
Armaturna mreža 8/5 
Opeka-modul 6/1 
Cement PC-450 
Polnila
STROPNE NOSILCE VSEH 
VAM DOSTAVIMO NA DOM!

9.590.00 SIT
12.990.00 SIT
15.365.00 SIT
18.320.00 SIT
3.298.00 SIT

55.90 SIT 
549,00 SIT
75.90 SIT 

DIMENZIJ

Betonska cev 0100 
Betonska cev 030 
Betonsko železo reb. 
Mivka -  50 kg 
Jupol -  30 
Nivelan B 
Silikatna opeka 
Parket-lamelni I. ki. 
Tlakovci -  H 
PREMOG

5.686.00 SIT
999.00 SIT 

vseh dimenzij
382.00 SIT

2.695.00 SIT
1.285.00 SIT 

53,40 SIT/kom
1.492,00 SIT/m2

798.00 SIT 
5.890,00 SIT/tono

i NA KREDIT VAM NUDIMO KOLESA, TELEVIZORJE...

E  NE P O Z A B IT E  721-455 SE  P R IP O R O Č A M O !

i i i i i i i i i m i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i m i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i i ^



V Žalcu bomo zgradili poslovni objekt v ulici Heroja 
Staneta pri Gasilnem domu. Interesenti za poslovne 
prostore lahko dobite informacije v komerciali Vegrada 
po telefonu: 855-933, int. 36 ali 851-470.

Z a  p r a z n i k  o b č in e  č e s t i t a m o  o b č a n o m  i n  

p o s lo v n im  s o d e la v c e m .

Župan okresa Žatec Jiži Fousek in župan občine Žalec M ilan D obnik sta po podpisu  
listine o sodelovanju dejala, da je povezovanje evropskih mest v  sedanjih razmerah zelo 
pomembno.

Podpisali listino o sodelovanju
Gostje na letošnji Žalski 

noči so bili tudi predstavniki 
češkega Žatca. S podpisom 
listine o sodelovanju med 
občino Žalec in okresom Ža
tec na gospodarskem, turi
stičnem, kulturnem in šport
nem področju naj bi se obo
gatilo sicer že dobro sodelo
vanje med središčema hme
ljarstva na Češkem in v Slo
veniji. Podpisu listine v  Žal

cu je pred dnevi sledil podpis 
še v  Žatcu, sicer pa so se 
predstavniki občine in mesta 
Žalec udeležili njihovega 
hmeljarskega praznika Do- 
česna. Hmeljarskega prazni
ka v  Žatcu so se udeležili 
predstavniki hmeljarskih 
središč iz Nemčije, Belgije, 
Finske in Slovenije, zato so 
se pogovarjali predvsem 
o letošnji hmeljski letini, ki

bo v  primerjavi z lanskim le
tom povsod slabša zaradi ju
lijske vročine in suše. Sicer 
pa je bilo srečanje priložnost 
za medsebojno spoznavanje, 
zanimivo pa je bilo, da so 
Savinjsko dolino dobro poz
nali, ker so bili na hmeljar
skem kongresu, ki je bil pred 
dvema letoma v Žalcu.

jk

Slovesnosti, na kateri so pozdravne besede izrekli župani sodelujočih mest, je sledila 
zdravica s pivom , ki ga v Žatcu proizvaja kar 17 pivovarn.

Telefoni, 
cesta. . .

V KS Šempeter bodo bo
gatejši za nekaj novih prido
bitev, ki so jih čakali več let. 
Med zelo pomembne sodi 
razširitev ceste skozi naselje 
Podlog v  dolžini 1200 m. Po 
besedah Vikija Cilenška so 
zemeljska dela že končana. 
Cesto so razširili na 5 m, ure
dili odvodnjavanje, treba je 
bilo prestaviti elektriko, vo
dovod in opraviti druga

manjša dela. Predračunska 
vrednost del znaša kar 9,2 
milijona tolarjev, ki jih bo 
dala občina Žalec iz prora
čuna.

Bogatejši bodo tudi za 220 
novih telefonskih priključ
kov in za dve novi javni tele
fonski govorilnici, in sicer je 
ena pri pošti in druga pri 
blagovnici Savinjskega ma
gazina. V vseh zaselkih, kjer 
bodo dobili telefone, so polo
žili tudi kabel za kabelsko 
televizijo.

T. T.

Kolesarji,
vabljeni

K I V
Vransko 66 
63305 VRANSKO
TEL.: 063/725-110, FAX: 063/725-012

P O C E N I T O P L O T A  V  V A Š  D O M

*  Nudimo specialne nizkotem- 
peraturne kotle na olje ali plin 
s sestavljeno dvoplaščno grelno 
površino UTINA/JEKLO, brez 
omejitve najnižje temperature iz 
povratnega voda moči 15 do 40 
KVZ.
Kotli s 5 (pet) letno gerancijo in 
podeljenim znakom slovenske 
kakovosti.

*  Peči na trajno gorivo  moči 
35 KW

*  Brzoparilniki
*  Inštalacijski material za 

ogrevanje od peči do radi
atorjev (bojlerji, cisterne za 
olje, g o r ilc i...).

*  Vodovodni inštalacijski 
material

*  Nudimo projektiranje in mon
tažo novih in dotrajanih siste
mov centralnega ogrevanja.I

Po nekajletnem premoru 
je zopet oživelo delo žalske
ga kolesarskega kluba. V  so
boto, 3. septembra, bodo or
ganizirali izlet v  Logarsko 
dolino, start bo ob 6. uri iz
pred hotela. Še posebej zani
miv pa bo vzpon na Dobrov
lje v  nedeljo, 11. septembra, 
s startom ob 10. uri v  Letušu.

G r a d b e n o  i n d u s t r i j s k o  p o d j e t j e

VEGRAD, p.o.
6 3 3 2 0  V e le n je ,  P r e š e r n o v a  9  a

PO TRO ŠN IŠK I K R E D IT I-  
O D  6 M E S E C E V  D O  4 LET?

DA, IN TO PO ZARES KONKURENČNIH POGOJIH

HMEZAD BANKAd.d. _  d e n a r

telefon 715-602 / \  N A Š  U G L E D  G R E



Tudi na svetovno prvenstvo
Dejan Glavnik, star 19 let, 

doma s Polzele, že kar nekaj 
časa nastopa v duatlonu in 
triatlonu in je član društva 
Triatlet iz Celja. Nastopa 
v  kategoriji starejših mla
dincev in letos ima za sabo 
že kar nekaj odličnih rezul
tatov, pripravlja pa se tudi 
na svetovno prvenstvo v  du
atlonu, ki bo 10. novembra 
v Tasmaniji -  Avstralija.

Na državnem prvenstvu 
v kratkem triatlonu je zase
del v Celju prvo mesto, na 
evropskem, v  duatlonu, na 
Finskem je bil 28., pri članih 
absolutno, v  dolgem triatlo
nu, pa 41. Na državnem pr
venstvu v dolgem triatlonu 
je nastopil v  članski katego
riji in osvojil peto mesto. 
Precej je nastopal tudi v  tuji
ni. Tako je v  Celovcu v triat
lonu pri mladincih osvojil 
drugo mesto, v  Grafensteinu 
in Fresanu (Avstrija) prvo 
mesto.

Do konca leta mladega tri
atlonca čaka še vrsta tekmo
vanj. '10. septembra bo na
stopil v  triatlonu v Gradu

(Italija), 18. septembra v Pu
li, nato 25. septembra na dr
žavnem prvenstvu v duato- 
lunu v Kamniku, 20. oktobra

bo odšel na finale evropske
ga prvenstva v  Turčijo in 10. 
novembra na svetovno pr
venstvo v  Avstralijo. Na sli
ki: Dejan Glavnik s svojim 
kolesom, ki ga uporablja za 
tekmovanja.

T. T.

Vpis v novi 
direktni tečaj 
karateja

Vsa dekleta in fantje, 
starejši od 12 let, so vab
ljeni k vpisu v moderno 
karate športno šolo pod 
strokovnim mentorstvom 
dr. Rudija Jakhela, VI. 
dan, utemeljitelja direkt
ne metodike treniranja. 
Vpis bo potekal v  telo
vadnici Osnovne šole 
Vransko, vsak četrtek od 
18.30 do 19. ure, oziroma 
vsak dan v piceriji Go
lobček od 15. ure dalje. 
Vpisnina znaša 1600 to
larjev. Začetni tečaj se bo 
pričel 14. septembra 
letos.

KOŠARKA

Začetek prvenstva pred vrati
Jagodnik, Čmer, Zaletel -  okrepitve

Nova košarkarska sezona 
za državno prvenstvo je pred 
vrati. Košarkarji Kovinoteh
ne Savinjske Polzela v teh 
zadnjih dneh temeljito vadi
jo in se pripravljajo. S pri
pravami so pričeli že julija, 
sedaj pa so odigrali tudi že 
nekaj prijateljskih tekem. 
Pet dni so bili tudi na različ
nih pripravah v Postojni. 
Trener Boris Zrinjski je po
vedal, da so bili s pripravami 
zadovoljni, igralce pa pestijo 
nekatere poškodbe, ki jih

bodo do začetka prvenstva 
odpravili.

Ekipa Savinjske Polzele 
bo v  novi sezoni nastopila 
tudi s tremi novimi igralci, 
to so Goran Jagodnik, Miha 
Čmer in Klemen Zaletel. 
Veljko Petranovič je podpi
sal pogodbo še za tri leta, 
mesto za enega tujca pa ima
jo še odprto.

V  dveh prijateljskih tek
mah so doma najprej prema
gali ameriško univerzitetno 
ekipo Brighom Young

s 84:42 nato pa še sarajev
sko ekipo Češko s 119:96, ki 
igra v  Koračevem pokalu in 
je bila na pripravah v  Slove
niji. Prvenstvo se bo pričelo 
17. septembra. V  1. kolu Ko
vinotehna Savinjska Polzela

Uprava kluba Kovino
tehne Polzela sporoča 
ljubiteljem  košarke, da si 
že lahko nabavijo vstop
n ice — letne karte za sezo
no 1994/95. Cena letnih  
kart je 6.000,00 tolarjev 
za odrasle in  4.000,00 za 
otroke do 14 let. Kupite 
pa jih lahko v Videoteki 
GT na Polzeli, pri sindi
katu Polzele, tovarne no
gavic in  Pohištvene indu
strije Garant ter v bistro
ju Pinky.

gostuje pri Sloveniki Koper, 
v  2. kolu 21. sept. igra doma 
s Triglavom, 3. kolu, 24. 
sept., gostuje pri Listroju 
Slovan, 4. kolu 1. oktobra 
igra doma s Smelt Olimpijo. 
Na sliki: Igralci, ki bodo 
okrepili vrste Kovinotehne 
Savinjske Polzela: Jagodnik, 
Zaletel in Čmer.
Tekst in  foto: TONE

TAVČAR

Jamarji na Filipinsko otočje

Priprave na odpravo
Februarja prihodnje leto 

naj bi preboldski jamarji 
slavili svoje 25-letno aktivno 
delo, ki ga sicer praznujejo 
letos, še z ekspedicijo na Fi
lipinsko otočje. Njihov glav
ni cilj je otok Bohol, kjer je 
po podatkih, ki so jim na vo
ljo, obsežno kraško območje

z mnogimi jamami. Vseka
kor pa pot do tja ne bo lahka, 
saj bo potrebno zbrati zaje
ten kup denarja. Nekaj so ga 
že privarčevali z lanskim iz
kupičkom od koledarja Ga- 
lapagos, nekaj naj bi jim ga 
prinesel stenski koledar, ki 
prihaja te dni iz celjske Cin-

25 let karate 
športa

Te dni mineva 25 let 
karateja v  Celju, ki je 
močno vplival na razvoj 
tega športa na Sloven
skem pa tudi drugod. Od 
ustanovitve prvega kara
te kluba v Celju leta 1969 
do danes je iz Celja izšlo 
nad 40 slovenskih karate 
klubov, še mnogo več pa 
jih je v  tujini. Tudi karate 
klubi v  Savinjski dolini 
so »celjskega izvora«, ta
ko v  Petrovčah, Žalcu, 
Šempetru, Mozirju in na 
Vranskem. Celjski karate 
je značilen predvsem po 
svojem prispevku k mo
dernizaciji karateja, priz
nanem tudi daleč izven 
naših meja. O tem med 
drugim priča večkrat 
prevedena knjiga Moder
ni športni karate, ki jo je 
izdala Fakulteta za šport 
(Ljubljana, 1994) in ki jo 
je napisal eden od uteme
ljiteljev celjskega karate
ja in strokovni vodja Klu
ba za modemi športni ka
rate Celeia dr. Rudi 
Jakhel.

Moderni karate 
turnir

Karate klub Celeia si je 
ob svoji ustanovitvi skle
nil oživiti nekdanjo so
dobno usmeritev in nada
ljevati uspešno pot iz pr
vih obdobij karate športa 
v  Celju. Tako prireja od 
23. do 24. septembra letos 
v  počastitev 25-letnice 
karate športa v  Celju 
mednarodni karate turnir 
za pokal Celeia. Poleg 
mladih ekip iz Celja in 
Ljubljane so povabili še 
druge klube, iz Luxem- 
burga, Nemčije, Češke, 
Slovaške, Švice, Grčije, 
Albanije in Izraela, ki so
delujejo v  novem medna
rodnem združenju za mo
dem i športni karate. 
Zaključna prireditev 
s proslavo, finalnimi bor
bami in različnimi prika
zi samoobrambe bo v so
boto, 24. septembra, ob 
17.30 uri v telovadnici 
Tehniške gim nazije Celje. 
Organizator vabi zlasti 
mladino iz celjske regije, 
da pride spodbujati svoje 
tekmovalke in tekmoval
ce. Za novovpisane člane 
kluba je vstop prost.

PD Zabukovica

Planinstvo v našem kraju

Z enega od treningov vrvne tehnike v breznu pri Andražu.

kame in je posvečen 25-let- 
nemu delu kluba, nekaj naj 
bi ga dala vstopnina od ogle
dov Snežne jame na Raduhi, 
del sredstev bo samoprispe
vek članov odprave, računa
jo pa tudi na pomoč širše 
družbe in pokroviteljev. Od
pravo naj bi sestavljalo 11 do 
12 članov, pretežno iz pre
boldskega kluba. Tako kot 
vedno doslej naj bi bil član 
odprave tudi dr. prof. Boris 
Šket, ki bo predvsem razi
skoval vodni in podzemeljski 
svet z vidika biospeleologa. 
Da bi jamarji bili na odpravo 
psihofizično čim bolje pri
pravljeni, so že spomladi za
čeli trenirati, treninge bodo 
nadaljevali v  jesenskem in 
zimskem času, vse do odho
da na odpravo. Izkušnje in 
znanje minulih odprav pa so 
nedvomno garancija, da jim 
bo tudi tokratni načrtovani 
podvig uspel. Vsem, ki jim 
bodo pri tem kakorkoli pri
skočili na pomoč, se že vna
prej zahvaljujejo.

Že lani so nekateri učenci 
OŠ Griže z mentorji opravili 
precej obsežno delo, ko so 
pripravili raziskovalno nalo
go Planinstvo v našem kraju. 
Letos pa je Planinsko dru
štvo Zabukovica, ki je seve
da sodelovalo pri omenjeni 
raziskovalni nalogi, izdalo  
knjižico PLANINSTVO
V NAŠEM  KRAJU s podna
slovom: ob 100-letnici P la
ninske zveze Slovenije. Ver
jetno je to najpomembnejše 
delo, ki so ga planinci v  naši 
občini pripravili ob 100-let
n ici PZS.

Knjižico, ki ima 55 strani, 
je za izid pripravil uredniški 
odbor (Franci in Magda Je- 
žovnik, Franci Žagar, Milan 
Polavder, Srečko Culk ml. in 
Breda Veber), glavni urednik 
je bil Viljem Kotnik ml., teh
nični urednik Mirč Petrovec.
V  knjigi najdemo osnovne 
podatke o PD Zabukovica in 
njegovem delu vse od leta 
1950, ko je bilo ustanovljeno. 
Delo planinskega društva je 
opisano temeljito in natanč
no, kar kaže, da PD Zabuko
vica skrbi za svojo kroniko. 
Za vse planince pa bo zelo 
dobrodošel tudi opis Savinj
ske poti: našteti so obvezni 
kontrolni žigi iz leta 1972 in 
leta 1992, ko se je Savinjska 
pot spremenila, poleg tega 
pa lahko izveste, koliko pla

nincem, ki so prehodili Sa
vinjsko pot, so bile podeljene 
spominske značke. Opisane 
so planinske postojanke 
s Savinjske poti, podrobneje 
pa so se posvetili Dragovemu 
domu na Homu, ki so ga 
zgradili planinci PD Zabu
kovica.

In ker je knjižica izšla ob 
100-letnici PZ  Slovenije (če 
smo natančni skoraj leto 
kasneje), lahko bralci na za
četku preberemo še zgodo
vinski oris planinarjenja 
v  Sloveniji.

Knjižica vsekakor zasluži, 
da jo vzamemo v roke in pre
gledamo, zagotovo pa je po
trebno pohvaliti PD Zabu
kovica, ki je zmoglo dovolj 
energije, da je knjižica ugle
dala luč sveta, in poskrbelo, 
da se podatki in vedenje, ki 
se nam večkrat zdijo nepo
membni, ne bodo izgubili. 
Prav ti podatki, in z njimi 
zagotovljena tradicija, bodo 
pomagali sedanjim in pri
hodnjim planincem nadalje
vati delo svojih predhodni
kov in ohraniti izročilo do
brega planinca.

Knjigo si lahko izposodite 
v  Občinski matični knjižnici 
Žalec in v  vseh krajevnih 
knjižnicah, kupite pa jo lah
ko v  PD Zabukovica.

Mojca N ahtigal

Nov uspeh 
supermaratoncev

V  švicarskem mestu Biel je 
b ilo že 36. tekmovanje su
permaratoncev na 100, 80 in 
56 kilometrov. Na njem so 
sodelovali tudi maratonci iz 
naše države. Kar petindvaj
setim je uspelo preteči 100 
kilometrov dolgo progo, se
dem jih je premagalo 80 ki
lometrov in dvanajst 56 kilo
metrov dolgo progo. Iz naše 
občine sta 100 kilometrov 
pretekla Franc Tratnik iz 
Galicije in Janez Aubreht iz 
Griž, polovico krajšo progo 
pa je zmogla Dragica Trat
nik iz Galicije. Kljub dežju 
in rahlemu sneženju, ki jih je 
spremljalo precejšen del po
ti, so dosegli dobre rezultate. 
Tekmovalca sta za najdaljšo 
progo potrebovala približno 
štirinajst ur.

Vzporedno s tem marato
nom je potekal tudi vojaški 
maraton na 42 kilometrov. 
Na njem je med drugimi so
delovala ekipa slovenskih 
teritorialcev in med petnaj
stimi ekipami iz vse Evrope 
zasedla odlično 3. mesto. 
V  ekipi sta bila dva tekmo
valca iz naše občine, in sicer 
D ušan Kuserbanj in Franc 
Turšič.

Martina Aubreht

Pohod maratoncev v Logarsko
To soboto bo potekal že deseti maratonski pohod 

Celje-Logarska, dolg 75 kilometrov. Organizira ga 
Planinsko društvo Celje, sekcija pohodnikov mara
tona, ki letos pričakuje do tisoč udeležencev, tudi iz 
tujine.

Letošnji maraton namreč prinaša nekaj novosti. Kot 
vsako leto bo štart ob 1. uri zjutraj na Trgu V. kongresa 
v  Celju. Prvič pa bodo štartna mesta tudi v  Mozirju ob 
8. uri, v Ljubnem ob 9. uri in v  Lučah ob 10. uri. Vse, ki 
bodo na poti omagali, bo na teh mestih pobral avtobus, 
ki bo maratonce po končanem pohodu odpeljal nazaj 
v  Celje. Poleg zdravnikov bo udeležencem letos 
v  pomoč pri premagovanju bolečin tudi deset maserjev 
celjskega Zdravstvenega centra. Prav tako bodo več 
okrepčevalnic kot doslej pripravili s pomočjo Zgornje- 
savinjčanov. Maraton ni tekmovalni, najbolje uvrščeni 
pa bodo dobili lepe nagrade. Na cilju bodo organiza
torji pripravili še bogat srečelov.

Za udeležbo na maratonu se lahko še vedno prijavite 
na ZŠAM  Celje (telefon 441-621) ali na samem štartu. 
Prijavnina znaša 1600 tolarjev.

Poleg čim večje udeležbe si organizatorji maratona 
želijo, da bi z njim zaživela celotna Savinjska dolina. 
Prav tako bi radi, da bi se maratonski pohod Celje-Lo
garska dolina uvrstil na evropsko listo maratonov.

K .R .

Mednarodni šahovski turnir
V odlični organizaciji TVD Partizan Griže, šahovske sek

cije, je bil tam II. mednarodni šahovski turnir, ki se ga je 
udeležilo kar 131 šahistov iz Rusije, Ukrajine, Hrvaške, 
Bosne, Avstrije in Slovenije. To je bil do sedaj najmočnejši 
šahovski turnir na Celjskem, tako po številu šahistov kot po 
kvaliteti. Nastopila sta dva velemojstra, devet mednarodnih 
mojstrov, deset mojstrov Fide. Organizatorji so se zares 
potru0'dplake zalile tudi hiše in vr-'lji pripravili vrsto lepih 
nagTHove ob Cesti na Lavo.

Prvo nagrado ]e prejel ruski velemojster Sher, ki je osvojil 
prvo mesto.

Vrstni red: 1. Sher (Rusija) 7,5; 2. Rogulj 7,5; 3. Lovrič 7,5 
(oba Hrvaška); 4. Sermek (Slovenija)7; 5. Košanski (Hrva
ška) 7; 6. Mihalčišin (Ukrajina) 7 točk itd. Najboljši s celj
skega območja je b il Črepan iz Petrovč, ki je osvojil 23. 
mesto. Na sliki: Na desni Črepan iz Petrovč. T TAVČAR



V  Zavrh in Hramše 
po boljši cesti

Krajani v teh dveh zasel
kih KS Galicija so si že dolgo 
želeli boljše povezave z glav
no cesto. Cesta' v  Zavrh je 
sicer asfaltirana, vendar zelo 
ozka, zaradi česar je vedno 
bolj nevarna, saj je promet 
tudi tukaj iz dneva v  dan go
stejši. Cesta v  Hramše, ki po
vezuje Velenje, Dobrno in 
Celje, pa je bila v dolžini 
800 m makadamska.

O rekonstrukciji prvega

odseka nam je tajnik režij
skega odbora, Franci Šmar
čan, na sobotni delovni akci
ji povedal naslednje: »Cesto 
bomo razširili na 4 m vozne
ga pasu z bankinami, za kar 
smo morali napraviti osnovo 
širine enega metra, zgraditi 
dvanajst prepustov in razši
riti dva mostova. Poudariti 
moram, da smo krajani prev
zeli levji delež pri tej razširi
tvi, saj so lastniki zemljišč

gradnjo dovolili, vsak je mo
ral opraviti od 150 do 200 
prostovoljnih ur, poleg tega 
pa prispevati v  denarju to
larsko protivrednost 500 
DEM. Veliko posluha pa so 
pokazali tudi na občini Ža
lec, ki bo plačala novo as
faltno prevleko. Predračun
ska vrednost naše ceste je 12 
milijonov tolarjev.«

Drugi prej omenjeni odsek 
ceste pa so v  soboto že asfal
tirali. Drago Lešnik, eden od 
tistih, ki ima veliko zaslug za 
to odsek ceste, nam je o tem 
povedal: »Ž e  pred desetimi 
leti smo se začeli pogovarjati 
o asfaltiranju tega odseka 
ceste, toda takrat skupnega 
jezika nismo našli in tako se 
je stvar zavlekla do danes, 
ko končno polagamo asfalt. 
Složno smo delali in opravili 
več tisoč ur prostovoljnega 
dela.«

Asfaltirana cesta, ki je za 
mnoge nekaj samo po sebi 
umevnega in so jo dobili, ne 
da bi sami kaj zanjo storili, 
je za mnoge odmaknjene 
kraje še vedno neizpolnjena 
želja. Uresničujejo jo s požr
tvovalnim delom in velikimi 
prispevki. Prav je, da takim 
pomaga tudi družba.

Tekst in foto: T. TAVČAR

Peli so jih mati moja
Nastopilo 18 družin, slavnostni govornik H. Rigelnik

Pod tem naslovom so vrli 
Andražani že enajstič pri
pravili prireditev, ki je pre
segla tudi naše meje. Na ne
deljski prireditvi je nastopi
lo 18 družin iz raznih krajev 
Slovenije in iz zemeljstva. 
Kot že naslov pove, je to pri
reditev, na kateri se prepe
vajo stare narodne pesmi, 
poudarek pa je na družin
skem petju, saj lahko v eni 
skupini nastopajo le člani 
ene družine.

Več tisoč poslušalcev je 
najprej pozdravil predsed
nik organizacijskega odbora 
Tone Mešič, osrednji govor je 
imel predsednik državnega 
zbora mag. Herman Rigel
nik. Najprej je številne obi
skovalce in 120 nastopajočih 
toplo pozdravil, spregovoril

o svojem odnosu do pesmi in 
med drugim dejal:

»Tradicija slovenske dru
žinske pesmi na domačiji 
v sodobnih komunikacijah, 
ki so vse svetovne, ne izgub
lja svojega poslanstva. Čas 
naših družinskih pesmi kot 
da se je ustavil -  pesmi so tu, 
kot so bile vselej doslej. In 
naše družine, posebej še ti
ste, ki so tradicionalno pove
zane z domačijo, slovensko 
zemljo, jih bodo vselej pele. 
Gredo iz roda v rod. Od ma
ter in očetov na hčere in si
nove. Tega tudi sodobne ko
munikacije ne morejo nado
mestiti. In v  tem je čar naše 
pesmi: omogoča nam, da se
-  ko to želimo, začutimo
-  zazremo v  sebe, v  svoje 
bližn je...«

Vsi smo s tega nedeljskega 
popoldneva v  Andražu odšli 
bogatejši, srečnejši. Tudi 
v tem je smisel te prireditve. 
Na sliki: Med nastopom dru
žine Pižom.

T. TAVČAR

Stoletnica turizma v Žalcu
Društvo za olepšanje kraja 

je bilo vsa leta od svoje usta
novitve uspešno in agilno. 
Njegovi prvi člani so bili žal
ski tržani, ki niso pustili sle
dov svojega dela samo na po
dročju turizma, bili so vse
stranski narodni buditelji, 
gasilci, kulturniki kot tudi, 
če rečemo po naše, turistični 
delavci. Med ustanovitelji 
društva so bili: dr. Mihael 
Bergmann, prvi predsednik 
društva, Janez Hausenbi- 
chler, društveni odbornik in 
oče slovenskega hmeljarstva, 
Josip Širca, kasneje pa so se 
jim pridružili še razni drugi 
javni delavci, med katerimi 
omenimo Ivana Kača Sa
vinjskega in kasneje neu
trudnega Frana Robleka.

Pred prvo svetovno vojno 
so slovele poletne konjske 
dirke v  Žalcu, ki jih je vodil 
častni občan trga Žalec graš
čak Haupt iz Storfseneka pri 
Gomilskem. Društvo je veli
ko storilo za olepšanje Žalca, 
zgradilo prvo kanalizacijo in 
tlakovalo nekatere ulice.

Po prvi svetovni vojni so 
Žalčani organizirano keglja
li, drsali in se sankali, prire
jali izlete z avtobusi in peš. 
Slovel je vsakoletni izlet na 
binkoštni ponedeljek na Mr
zlico, še posebej pa so bile 
znane pustne prireditve 
s slovečo pustno gofljo. Dva
krat je prišla žalska pustna 
povorka tudi v Celje. Pred
sednika društva med obema 
vojnama sta bila Rudolf Lor
ber in Rajko Vrečer.

Med vojno je društvo pre
nehalo delovati, ponovno pa 
so ga obnovili leta 1946 na 
pobudo nadučitelja Rajka 
Vrečerja. Vsa leta potem je

KOMUNALNO PODJETJE p.0.
6 3310  ŽALEC, N a d e  C ile n š e k  5 , 

t e le fo n  063/715-225

Z a  o d p ra v o  vseh  večjih  o k v a r n a  ja v n e m  vo 
d o vo d n e m  o m re ž ju  na ob m o č ju  o b č in e  Ž a le c  
je  o rg a n iz ira n a  de žu rna  s lu žba  v  p o p o ld a n 
ske m  in  no čn e m  času.

S p o ro č ilo  o  o k v a r i la hko  s p o ro č ite  d e žu rn e m u  
vzd rže va lcu  n e p o s re d n o  p re k  m o b iln e g a  te le 
fona na  š te v ilko :

0609/612-731
U radne u re za  stranke v  DE V o d o v o d  
s o  v s a k  to rek  in če trtek  o d  8. d o  12. 
ure.

Hkrati vse naše stranke obveščamo, da ima Komunalo 
podjetje od 1. 9. 1994 do 30. 4. 1995 sprem en jen  delovni 
čas, in s icer od 7. d o  15. ure.

Ob dnevu državnosti so Ma
rij arečani slavili -  ne le zaradi 
slovenskega praznika, ampak 
tudi zato, ker jim je uspelo 
zgraditi mrliško vežico in ure
diti okolico cerkve.

Ta objekt, ki se zelo lepo 
vklaplja v okolje, so spravili 
pod streho že ob lanskem 
praznovanju krajevnega praz
nika. Letos pa je dobil svojo 
dokončno podobo. Kot je na 
slovesnosti ob odprtju dejal 
predsednik režijskega odbora 
Jože Zupan, je vrednost del

društvo bolj ali manj uspeš
no delovalo, organiziralo 
prireditve, dajalo predloge, 
protestiralo proti poseki ko
stanjevega drevoreda, uredi
lo dve avtobusni postaji, na 
Šlandrovem trgu park 
s cvetličnimi gredami in 
okrasnim grmičevjem. Po
stopoma je začelo tudi siste
matično propagirati turizem 
v kraju, izdalo je kar nekaj 
prospektov, ocenjevalo ure
jenost okolij, skratka, vedno 
je bilo tam, kjer je bilo treba 
kaj postoriti, da bi bil Žalec 
lep in urejen kraj. Ne gre 
prezreti tudi dejstva, da je 
Žalec postal mesto na pobu
do turističnega društva.

Današnje turistično dru
štvo Žalec je eno izmed 
uspešnih društev na celj
skem turističnem območju.

Franci Ježovnik

Okolica cerkve z novim objektom je sedaj resnično v ponos 
Marijarečanom.

Nova pridobitev Marijarečanov

Denarja 
še ni
V teh dneh se je po Savinj

ski dolini razširila vej t, da je 
občina Žalec že prejela sred
stva za spremembe namemb
nosti zemljišč zaradi gradnje 
avtoceste.

Sekretar za okolje in pro
stor Vinko Debelak je vest 
zanikal oziroma pojasnil, da 
je sekretariat pred kratkim 
res izdal DARS-u odločbo, 
da mora pred izdjo gradbe
nega dovoljenja kot nadome
stilo za spremembno na
membnosti zemljišč nakaza
ti občini Žalec 420 milijonov 
tolarjev, da pa ta denar še ni 
prispel na račun občinskega 
proračuna. Seveda pa DARS 
tudi gradbenega dovoljenja 
še ni dobil.

K. R.

okrog 4 milijone tolarjev za 
vežico in okrog 1,5 milijona za 
asfaltiranje. Precej denarja so 
zbrali sami, imeli pa so tudi 
nekaj dobrih donatorjev, ki se 
jim iskreno zahvaljujejo.

Sicer pa je bil ta dan za šte
vilne obiskovalce resnično lep 
in nepozaben, k čemer so svoje 
prispevali tudi lepo vreme, 
prijetna družba, čista narava 
in seveda preboldski pevci, ki 
so v tamkajšnji cerkvi pripra
vil koncetni program.

-DAR-

V O S N J A K
TRGOVINA IN MONTAŽA 

ŠEMPETER, pri železniški postaji

PROSIMO, BODITE POZORNI 
NA NAŠO NOVO 
TELEFONSKO 
ŠTEVILKO: 702-100

VSEM, KI JIH JE PRIZADELO 
NEURJE ZADNJE DNI JUNIJA,

NUDIMO 5% POPUST
N A  V SE  C E N E  IN S T A L A C IJ S K E G A  
M A TE R IA LA .

POPUST VELJA DO KONCA SEPTEMBRA.
STROKOVNA IN HITRA POSTREŽBA 
DOSTAVA NA DOM, MONTAŽA IN 
PROJEKTIRANJE SO NAŠE PREDNOSTI
Brez popustov izjemno ugodni!

$ S L A Š Č ! Č A R N A  S
s V A N IL J A  S

Žalec, Š landrov trg  34 k
te l.:(063 )711 -147  k

^  Poleg slaščičarskega programa pripravljamo tudi majhne S
^  prigrizke. i
^ 3
^  P osebe j se p ripo ro čam o  za to rte  p o  na roč ilu  za vse \
^  p r ilo ž n o s t i! ^

SAVINJSKI GAJ -  
PARK CVETJA
Moziije

V ab im o  vas na

VELIKO MEDNARODNO RAZSTAVO 
CVETJA od 2 9 ^  6 9 19W

vsak dan od 8. ure dalje.

S ode lu je  40 razstavlja lcev iz  šestih držav.
V  ne d e ljo  o b  10. u r i bo  maša v ka p e lic i sv. V a le n tin a  v pa rku .

Vse dni bodo na ogled tudi

*  etnografska razstava,
*  čebelarska razstava,
*  slikarska razstava,

*  razstava malih živali in
*  prikaz izdelave kipa iz lesa.

V  času razstave p riča ku je m o  m ilijo n te g a  ob iskova lca  p a rka , k i bo  
bog a to  nagrajen.

P R I S R Č N O  V A B U E N I  V  S A V IN J S K I  G A J  
-  Š T A J E R S K I  B IS E R  V  M o z ir je !

Z N AM I VAM BO PO ZIM I TOPLO!



P O G R E B N A  S L U Ž B A
S T R A H O V N IK  d .o .o .

_ -  pogrebna oprema
-  pogrebne storitve
-  ureditev pokopališč
-  dobava spomenikov
-  dobava cvetja

Vrečarjeva 2, Žalec, 
tel.: 712-261, 714-686, 
m obite l: 0609 -6 1 5 -4 2 7

P O G R E B N E  S T O R I T V E  24 u r  n a  d a n

I v a n  R O P O T A RNudimo vam: --------------------------------------------------
-  kompletne pogrebne storitve,
- prevoze doma in v tujini,
-  urejanje grobov,
-  urejanje cvetličarskih storitev,
- dobavo spomenikov,
- povračilo stroškov za celoten pogreb v znesku 76.500 SIT,
- možnost obročnega odplačevanja,
-  prvi prevoz do 70 km zastonj.

Š em peter v Savin jski do lin i 112/a, te l. 063/701-433

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi dragega moža, ata, 

starega ata in tasta

SIMONA 
PERCA

s Polzele
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sostanovalcem, 
prijateljem in znancem, ki ste ga pospremili k njegovemu 
zadnjemu počitku, mu darovali cvetje, sveče ali nam nudili 
pomoč, izrekli sožalje, nas tolažili in bodrili ali nam kakor
koli pomagali. Posebna zahvala družinam Ožir, Helbel. Pla
ninšec in Švab za nesebično pomoč v najtežjih trenutkih. 
Hvala dr. Jernejšku, g. Pungartniku za ganljive poslovilne 
besede, moškemu pevskemu zboru, g. župniku Kovačecu za 

opravljen obred, g. Steblovniku ter gostilni Cizej.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

____j£alujočhj!enaiJustmajnJiče^

Z A H V A L A

Ob izgubi naše dobre in skrbne mame, 
stare mame in prababice

ATONIJE
ROMIH

iz Pongraca
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste darovali cvetje, sveče 

in nam izrekli sožalje.
Posebno se zahvaljujemo ga. Valčki za njene tople in tola
žilne besede, g. Mastnaku za organizacijo pokopa, g. župni
ku za opravljen obred, godbi za odigrane žalostinke, po
grebni službi Strahovnik in cvetličarni Podbregar za oprav- 
ljehe_ usluge. Zahvala tudi vsem, ki ste jo pospremili na 

zadnji poti.

Žalujoči: hčerka Milica, sinova Vili in Tonči z družinama 
ter ostalo sorodstvo.

V  S P O M I N

18. septembra bp minilo 10 let, odkar 
nas je zapustil naš dragi ■

MILAN
TERGLAV.

avtoprevoznik s Polzele

Hvala vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem 
grobu.

Vsi njegovi

MALI OGLASI
Redno in honorarno zaposli
mo vse, ki bi radi delali na 
področju zavarovalništva. 
Informacije po tel. 713-612. 
Prodam: 2 leti rabljen 520- 
litrski sod ali menjam za 
manjšega, luščilnik koruze, 
opeko Klinker, cev za dim
nik, štedilnik na trdo gorivo, 
trajnogorečo peč, stekleno 
volno, žensko kolo in cizo. 
Avgust Kok, Grajska vas 6, 
Gomilsko

Za daljšo dobo oddamo v  na
jem poslovne prostore, pri
merne tudi za delavnico, ve
like ca. 170 m2 v Žalcu, Hme
ljarska ulica št. 7.

Na razpolago parkirni 
prostor, telefonske linije, sa
nitarije, možnost preureja
nja in klimatizacije.

Informacije po telefonu: 
(063) 715-825 oz. vsak dan 
med 7. in 15. uro na navede
nem naslovu.

M O R A N A  d . o . o .

POGREBNE STO RITVE
IV A N  S TE B LO V N IK ,
Parižlje 11/c, BRASLOVČE

te le fon  &  fax: 063/721-667 

063/721-043

*  c v e t l i č a r n a
Odprta tudi ob nedeljah od 8. do 12. ure.

*  iz d e la v a  v e n c e v  in  o s t a lih  
a r a n ž m a je v  t e r  d o s t a v a  n a  d o m

*  u r e d it e v  d o k u m e n t a c ije

*  o d š t e je m o  p o g r e b n in o  v  v iš in i  
76.500 SIT

POSLUJEMO 24 UR NA DAN

M o č n e jš a  kot sm rt je  l ju bezen , 
ki vsa k em u  o d  nas si j o  dajala, 
za to  v naših srcih  

d o  k on ca  naših dn i b o š  T i ostala.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi naše ljube mame, 

stare mame in prababice

f SILVE HOFMAN
iz Založ pri Polzeli

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti ter ji darovali toliko lepega cvetja, sveč in za 

svete maše.
Posebna zahvala vsem sosedom iz Založ in Dobovca, sode
lavcem iz Osnovne šole Polzela, Cetisa, Slovenijaturista, 
Izletnika Velenje in Kovinotehne. Iskrena hvala g. Pungart
niku za poslovilne besede, g. župniku za opravljen obred in 

sveto mašo, pevcem ter Dejanu za odigrano Tišino.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

__________________________Vsi njeni___________________________

L e  srce  in duša ve, 
k a k o  bo li, k o  v e č  te ni.

Z A H V A L A

ob izgubi naše nadvse ljubljene žene, 
mame in stare mame

JOŽEFE 
URANJEK

(6. 2. 1928 -  16. 8. 1994).
Iskreno se zahvaljujemo osebju v domu ostarelih v Velenju 

za večletno skrb.
Iskrena hvala tudi sorodnikom, sosedom, znancem in prija
teljem, ki so skupaj z nami delili bolečino, poklonili cvetje 
in sveče ter jo v velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. Hvala g. župniku za opravljen obred, govorniku in 

pevskemu zboru.

Žalujoči: mož Franc in otroci z družinami

Z A H V A L A

Ob izgubi drage tete

MARIJE GORIČAN
iz Sela pri Vranskem

se iskreno zahvaljujemo sosedom in sorodnikom, osebju 
ZD Vransko, g. župniku, pogrebcem, pevcem, govorniku 
krajevne skupnosti ter vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, 

za cerkev in svete maše.

Vsi njeni

Z A H V A L A

Težko je izraziti vse občutke in 
zahvalo, ki smo jo doživljali ob stisku 
roke, izrečenem sožalju, podarjenem 

cvetju, svečah in ob vsej pozornosti, ki 
smo je bili deležni ob boleči izgubi 

dragega moža, očeta in ata

ANTONA ALESA
iz Dobrteše vasi

Še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: žena Pavla, sin Zvone in hči Silva z družinama

N e  sm eh  ne jo k  se tv o j n e  sliši več, 
v srcih  naših p a  zven i  

v sp o m in  na srečne d n i!

V  S P O M I N

18. avgusta je minilo žalostno leto, ki 
smo ga morali preživeti brez naše 

ljubljene

MARTINE 
ZABUKOVNIK

iz Založ.
Hvaležni smo vsem, ki se je spominjate, postojite ob nje
nem preranem grobu, ji prižgete svečko, poklonite cvet ali 

lepo misel.

Njeni starši, bratje in sestri

L e  srce in duša ve, 
k ak o  bo li, k o  tebe  v e č  ni.

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
stare mame in babice

CILKE CIZEJ
nam ostane le še beseda zahvale vsem, ki ste jo v tako 
velikem številu spremljali na njeni zadnji poti, darovali 

cvetje in sveče.
Posebno se zahvaljujemo za nesebično pomoč sosedom Ri
bič, Krsnik in Zupanc, prijateljem Grenko in Petrnel ter 
sorodnikom Strnad. Hvala govornikoma in pevskemu zboru 

z Gomilskega.

Žalujoči vsi njeni

Z A H V A L A

ob izgubi naše drage mamike in sestre

VERE CIZEJ
iz Žalca.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znan
cem, prijateljem in vsem, ki ste darovali cvetje, sveče in za 

maše ter nam izrazili sožalje.
Hvala duhovniku za opravljeno slovo in obred, govorni
ku, pogrebnikom, za odigrano tišino in vsem, ki ste pokoj

no pospremili na njeni zadnji poti.

Ž a l u j o č i :

hčerki Truda z Dolfijem in Judita, vnukinji Iris 
z Romanom in Ljuba z družino ter ostalo sorodstvo

M in l jiv o s t  srečnih  z v e z  

na s v e t ’ o zn a n i: 
da srečen  j e  le ta, 
k d o r  z B o g o m ilo  

up sreče onstran  g ro b a  

v  p rsih  h r a n i . . .
(po F. Prešernu, Krst pri Savici) 

Z A H V A L A  I N  
V  S P O M I N

ATONU 
TARMANU

iz Žalca
Ob naši družinski tragediji, prosimo sprejmite našo iskreno 
zahvalo, dr. Lesjak, dr. Strokol in člani ekipe, za vaš trud. 
Iskrena hvala za pomoč sorodnikom, delovni organizaciji 

SIP Šempeter, sosedom in prijateljem.

__________Ž<ma^J5ucaJ_siniJIonit_in>J M ra _ _ _ _ _ _ _ >_ _



P reh itro  te j e  vze la  sm rt, 
ti si m ora l zapustiti nas.
A  v srcih naših še živiš, 
za to  p o t  nas vod i tja, 
k jer  ti, dragi Iva n , spiš.

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi

IVANA 
POŠEBALA

iz Miklavža pri Tabora

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v najtežjih trenut
kih stali ob strani in z nami sočustvovali. Hvala sosedom, 
vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izraženo ustno 
in pisno sožalje. Hvala g. dekanu za opravljen obred, pev
cem za odpete žalostinke, g. Pepelu za poslovilne besede 
ter vsem, ki ste ga v tako lepem številu pospremili na nje

govi zadnji poti.

Ž a l u j o č i :

_____________ vsi njegovi_________________________

O v e n e lo  b o  cvetje , 
ugasnile b o d o  svečke , 
naš sp om in  nate, draga, 
p a  n e  b o  n ikdar zb led el.

Z A H V A L A
Globoko prizadeti in nadvse užaloščeni 
še vedno ne moremo dojeti, da nam je 
kruta smrt tako nenadoma in mnogo 

prezgodaj iztrgala iz naše družine 
nadvse ljubljeno ženo, mamico, babico 

in sestro

TREZIKO VECEJ 
- ČREMOŠNIKOVO

iz Gotovelj.
Neutolažljivim pa so nam v uteho iskrena sožalja, ki smo 

jih prejeli od vseh, ki so poznali našo drago pokojnico. 
Najlepša hvala vsem, ki ste se v tako velikem številu poslo

vili od naše drage in jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Iskrena hvala vsem zdravstvenim delavcem, g. Antonu Roz
manu za čustvene poslovilne besede, moškemu pevskemu 
zboru iz Gotovelj za ganljive žalostinke, g. dekanu iz Goto- 
vclj in g. župniku iz Šempetra za opravljen cerkveni obred. 
Hvala vsem sosedom in vaščanom ter vsem, ki ste ob njeno 
krsto položili toliko čudovitega cvetja, prinesli ogromno 
svečk in darovali za sv. maše. Posebna hvala Zvonetu Štor
manu in Metki Krašovic za sočustvovanje in pomoč. Vsem, 
ki boste našo drago ohranili v lepem in trajnem spominu, 

naša iskrena hvala.
Ž a l u j o č i :

mož Tonček, hčerka Vlasta z možem Božotom in sinkom 
Kekom ter sestre in bratje

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi naše drage mame

JULKE 
HERMAN -  

CESTNIKOVE
iz Prebolda

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem, ki ste jo v tako lepem številu pospremili 
na njeni zadnji poti, ji darovali cvetje, sveče in za sv. maše, 
nam izrazili sožalje ter nam kakorkoli pomagali. Posebna 
zahvala g. župniku za opravljen obred, g. Dobrihi za poslo
vilne besede, pevcem iz Prebolda za odpete žalostinke, god
bi na pihala, gasilcem iz Prebolda in Tekstilni tovarni Pre
bold. Prav tako hvala pogrebnemu zavodu Morana in cvet
ličarni Danice Jerman za opravljene usluge. Iskrena hvala 

osebju doma upokojencev na Polzeli na večletno nego.
Ž a l u j o č i :

sinovi Rudi, Ignac in Albin z družinami__________

Z a m a n  j e  b il t v o j b o j,  
zam an  vs i d n ev i tvo je g a  trpljenja, 
b o lez en  j e  bila m o čn e jša  o d  ž iv ljen ja .

Strti od bolečine sporočamo, da nas je 
12. julija 1994 zapustil naš dragi

RIKO 
DERŠEK,

rojen 2. 3. 1942, 
iz Dobriše vasi 4a,

Na njegovo osebno željo smo ga pokopali v najožjem dru
žinskem krogu svojcev in prijateljev na žalskem pokopališ
ču. Hvala vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih pomagali, 
sočustvovali z nami, poklonili čudovito cvetje, darovali sve

če ter za svete maše in s tem počastili njegov spomin.
Še enkrat vsem iskrena hvala.

Ž a l u j o č i :

žena Hilda, sin Riki z Jelko in Žigom, mama Irma, brat 
Slavko s Carmen in sestra Majda z družino

Dobriša vas. Celje. Oltcn. 14. julija 1994

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi

JOŽETA 
ŠPANA

iz Pongraca

se zahvaljujemo vsem, ki ste darovali cvetje, govorniku iz 
Minerve, godbi na pihala iz Zabukovice in župniku za 

opravljen obred.

Ž a l u j o č i :

mama, stara mama in stric

V  naših srcih  ti n a p re j živiš, 
zato  p o t  nas v o d i  tja, 
k jer  v  tišini spiš.
Tam  lučka  lju b ezn i ved n o  gori  
in t v o j nasm eh  m e d  n a m i živi.

V  S P O M I N

5. septembra bo minilo leto grenkobe 
in bolečine za teboj, dragi mož, oče in 

stari oče

IVAN PINTER
iz Grajske vasi.

Vsem, ki postajate ob njegovem grobu in prižigate lučke 
v spomin na njegovo prezgodnje slovo, iskrena hvala.

Vsi njegovi

V  S P O M I N

Mineva leto dni življenja brez tebe, naš 
nenadomestljivi

MARTIN 
ZUPANC

Čas beži, bolečina ostaja.

T v o j i :

žena Sava, hčerka Bojana in sin Kostja z družino

Žalec, 20. avgusta 1994

Z A H V A L A

Ob prezgodnji izgubi ljubega tatija, 
sina in brata

MARTINA 
ZEMLJAKA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem, ki ste sočustvovali z nami. darovali cvet

je, sveče ter ga pospremili na njegovi zadnji poti. 
Posebno se zahvaljujemo dr. Kobalu, dr. Leskovšku, bivšim 
sodelavcem K IL  Liboje, godbi na pihala, pevcem in govor

nikom. Še enkrat hvala vsem, ki ste ga imeli radi.

Ž a l u j o č i :

hčerki Irena in Martina z družinama ter mama Ivanka

V  S P O M I N

24. avgusta je minilo eno leto, kar nas 
je zapustila draga hčerka in sestra

STANKA 
NOVAK

Zahvaljujemo se vsem, ki se je spominjajo in ji prižgejo 
svečko na njenem mnogo preranem grobu.

Ž a l u j o č i :

mama, oče in brat z družino

V  S P O M I N

22. avgusta je minilo žalostno leto, kar 
si naju zapustila. ljuba mama

JOŽEFA 
OBREZ

iz Liboj.

Čas teče, bolečina ostaja.

Tvoja hčerka z možem

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame, babice in 
prababice

MARIJE OMLADIČ -
ŽAGARJEVE MAME 
iz Zg. Gorč 3, Braslovče

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za darovano cvetje in sveče, izraze sožalja ter 
spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala dr. Cukjatiju za 
zdravljenje na domu. Hvala župniku g. Zidanšku za lepo 
opravljen pogrebni obred, hvala predstavniku krajevne 
skupnosti in borcem iz Braslovč ter g. Debelaku za poslo

vilni govor.
Hvala vsem darovalcem za svete maše in za cerkev. 

Ž a l u j o č i :

sinova Lojze in Franci ter hčerka Ivica z družinami, vnuk 
Ivo in ostalo sorodstvo

B ili  sm o  ču stven o  bogati, 
d ok le r  še  b i l  si z  nam i ti, 
a z d a j ž iv i jo  le  sp o m in i nate, 
na srečne  dni.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi moža, očeta in dedija

FRANCA 
GOLOBA

iz Žalca
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sostanovalcem, 
prijateljem, znancem in vsem, ki so ga pospremili na zadnji 

poti, darovali cvetje in sveče ter nam izrekli sožalje. 
Posebno zahvalo izrekamo dežurnim zdravnikom ZD Žalec, 
fizioterapevtki ga. Košenina, govorniku g. Aubrehtu, pev
cem Savinjskega okteta, g. Rasiewiezu za odigrano Tišino 

ter pogrebni službi Morana -  Steblovnik.
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ste ga spoštovali!

Vsi njegovi

Z A H V A L A

letu nas je tiho zapustil naš dragi 
oči

ALOJZ 
AGREŽ

U l .  Savinjske čete 2 v Žalcu.

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sostanovalcem, 
prijateljem in znancem, ki ste z nami sočustvovali, darovali 
cvetje in sveče. Hvala tudi ribiškim družinam, predvsem 
RD Šempeter, klubu Maksa Perca, UNZ, aktivu ZB, lov

ski družini in H TZ-RLV Velenje.

Ž a l u j o č a  :

sinova Martin in Lojze z družinama

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
skrbnega očeta in ljubečega dedka

RAJMUNDA 
KOSCA
iz Podvina pri Žalcu

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremili na njegovi 
zadnji poti ter darovali cvetje in sveče. Hvala vsem sorodni
kom, prijateljem in sosedom za pomoč in izraze sožalja. 
Prav tako hvala zastavonošem. Društvu upokojencev Go- 
tovlje in Planinskemu društvu Rimske Toplice. Iskrena hva
la pevcem iz Gotovelj za odpete žalostinke, govornikom g. 
Krajncu, g. Debelaku in g. Marinšku za poslovilne besede 

ter g. župniku za opravljen obred.

Ž a l u j o č i :

_______ žena Stana, sin Robert ter vnuka Ines in Mitja_______



Polkilogramski jurček
Tekma koscev v Sv. Lovrencu

Prireditev, ki vedno znova navduši
Letošnji zmagovalci: ekipa iz Matk

Letošnja gobarska sezona 
sicer ni obilna kot lanska, 
kar pa ne pomeni, da ne zra
ste tudi kakšna goba veli
kanka. Pred kratkim je eno 
takšnih našel štirinajstletni 
Aleš Rozman iz Kasaz. Nje
gov jurček tehta pol kilogra
ma, visok pa je skoraj pe
tindvajset centimetrov. Aleš 
s svojim očetom rad zahaja 
v  gozd, vendar doslej takšne 
gobarske sreče še ni imel.

Če bi res radi vedeli 
-  takšne gobe rastejo v  goz
dovih pod Mrzlico.

K.R.

/ U
Letošnje že 15. tradici

onalna etnografsko-turistič- 
na prireditev, tekma koscev, 
je Sv. Lovrenc privabila 
okrog 2000 obiskovalcev. 
Tako kot vedno je bil to dan 
veselja in zabave, dan snide
nja starih znancev in skle
panj novih prijateljstev, 
predvsem pa dan, za katere
ga velja organizatorjem če
stitati, saj z njim ohranjajo 
tradicijo, katere korenine se
gajo v  predvojni čas in delo
vanje takratnih društev 
kmečkih fantov in deklet.

Na letošnjem tekmovanju 
koscev, grabljic in Štangar
jev je sodelovalo 9 ekip. Pri
šle so v Sv. Lovrenc iz Trno
velj, Matk, Latkove vasi, 
Griž, Prebolda, Kaplje vasi, 
Gomilskega, Trnave in Za- 
bukovice. Slednjo ekipo je 
sestavljala godba na pihala 
iz Zabukovice, ki je priredi
tev še posebno popestrila. 
Prejela je tudi priznanje za 
najboljši voz, s katerim so se 
tudi pripeljali na prireditev.
Tekmovanje, ki ga že vrsto 
let vodi Boris Kopitar, je po
tekalo po že ustaljenem vrst
nem redu. Najprej so se po
merili kosci, potem grabljice 
in nato Štangarji, vmes, med 
posameznimi igrami, je bila 
rdeča nit, ki je najbolj zaba
vala gledalce, saj se je prene- 
katera tekmovalka pri pre
našanju vode tudi stuširala.

Najboljši kosec je postal Tr- 
noveljčan, najboljše grablji
ce so v  Kaplji vasi, najboljša 
Štangarja pa iz Matk. Ekipno 
je prvo mesto zasedla ekipa 
iz Matk, druga je bila ekipa 
iz Kaplje vasi in tretja ekipa 
Trnovelj.

Po uradnem delu priredi
tve, katere glavni sponzor je 
bila tudi letos turistična 
agencija Dober dan, je sledil 
zabavni, glasbeni del s Šerbi 
in njenim Agropopom, s pev
ko Simono Weis in ansam

blom Šaleški odmev. Ze zju
traj so na svoj račun prišli 
številni gasilci, ki so se po
merili za pokal Sv. Lovren
ca. Pri moških ekipah so bili 
najboljši gasilci iz Šešč. Med 
ženskimi desetinami pa ga
silke iz Velike Pirešice.

K  temu resnično pestremu 
dnevu je veliko pripomoglo 
tudi lepo vreme, s katerim 
imajo organizatorji sklenje
no dolgoročno pogodbo, saj 
je vedno lepo. Sicer pa jim to 
od srca privoščimo, saj je po

trebno v organizacijo vložiti 
veliko truda in prostovoljne
ga dela. Prav tako bi si brez 
pokroviteljev kar težko za
mislili to velikopotezno et- 
nografsko-turistično prire
ditev. V imenu organizator
jev velja tem in vsem, ki ka
korkoli pomagajo pri tem 
projektu, izreči vso zahvalo, 
saj posredno tudi omogočajo 
ohranjanje običajev in slo
venske kulturne dediščine.

D. Naraglav 
F o to : T o n ica

; TR I ~</</<JS PREBOLD
PREBOLD
tel. & fax: 723-243

S P o  u g o d n i h  c e n a h  n u d i m o :

•  CEMENT
• HIDRIRANO APNO
• BRAMAC
• ARMATURNE 

MREŽE
• LITOŽELEZNE PE-

Čl PO LICENCI BU- 
DERUS

•  STROPNA POLNILA
• NOSILCE
• JUPOL
• LEPILA ZA KERA

MIKO

Odprto: od 7.30 do 18., sobota do 12. ure!

V stiski vam postrežemo tudi po 
18. uri!

Za varno pot v šolo
Danes so se ponovno odpr

la šolska vrata. Počitniška 
brezskrbnost otrok pa še ni 
minila, čeprav so se prve 
skrbi s šolo že pričele. Otroci 
so razigrani in pogosto ne 
razmišljajo, kakšne nevar
nosti pretijo na poti v šolo in 
iz nje. Zlasti to velja za prvo
šolce, ki se bodo prvič srečali 
s šolskim okoljem in promet
nim vrvežem. Danes so prišli 
v  šolo s starši, toda verjetno 
bodo že jutri samostojni 
udeleženci y prometu.

V žalski občini razdelijo 
rumene rutice in kresničke 
že malošolcem. Te morajo 
biti na poti v šolo nepogre
šljive. Prav tako se v  teh 
dneh izvajajo druge naloge 
v  skladu z akcijo »Varno na 
poti v  šolo«, ki jo kot vsako 
leto pripravlja Svet za pre
ventivo in vzgojo v  cestnem 
prometu občine Žalec v  so
delovanju z vzgojno-var- 
stvenimi zavodi, osnovnimi 
šolami, komisijami za pro
met v  krajevnih skupnostih,

avtošolami iz žalske občine 
in seveda policisti PP Žalec 
in Celje. Njihova osnovna 
naloga je, da zavarujejo vse 
otroke na prometnih površi
nah, da jim pomagajo pri 
prečkanju cest in da jih opo
zarjajo na nevarnosti v  pro
metu. Od 1. do 7. septembra 
bo razen sobote in nedelje ta 
akcija potekala vsak dan od 
7. do 8.30 ure in od 12. do 14. 
ure. Otroci policiste poznajo, 
prav tako uniformirane 
učence -  prometnike, vsi 
odrasli člani komisij in avto- 
šol pa bodo med akcijo na 
levi roki nad komolcev nosili 
trak SPV. Pred pričetkom 
šole so že pregledali načrte 
varnih poti v  šolo in bodo 
z njimi seznanili tudi starše. 
Prav tako bo pred začetkom 
šolskega leta Svet za preven
tivo obnovil prometno signa
lizacijo v bližini šol. V  prvih 
septembrskih dneh pa bodo 
policisti izvajali tudi kontro
lo hitrosti v bližini šol in 
preverjali vse udeležence 
v  prometu, ali upoštevajo 
prometne predpise in pred
vsem svoje obveznosti do 
pešcev.

K.R.

Novo v Žalcu

mmt market-ccaffe
Bevkova 9

Domača jajca samo 13 SIT 
in kokoši kom 200 SIT! 
Ugodna cena kave!
Odprto od 8. do 20. ure, 
nedelja od 8. do 12. ure.

SETVENI KOLEDAR ZA MESEC 
SEPTEMBER
DATUM DEL RASTLINE IN URA
1. četrtek plod do 18. ure, od 19. ure cvet 

*  čas za sajenje
2. petek cvet do 11. ure, od 12.ure list
3. sobota list
4. nedelja plod od 1. do 12. ure
5. ponedeljek plod od 12. ure
6. torek plod do 12. ure, od 13. korenina
7. sreda korenina
8. četrtek -

9. petek korenina do 16. ure, od 17. ure cvet
10. sobota cvet
11. nedelja list

t konec časa za sajenje
12. ponedeljek list
13. torek plod
14. sreda plod
15. četrtek plod do 20. ure, od 21. ure korenina
16. petek korenina
17. sobota korenina do 10. ure, od 11. ure cvet
18. nedelja plod do 16. ure, od 17. ure cvet
19. ponedeljek cvet do 10. ure, od 11. list
20. torek list
21. sreda plod do 17.ure, od 18. ure list
22. četrtek list do 12. ure, od 13. plod
23. petek plod do 20. ure
24. sobota cvet do 13. ure, od 14. korenina
25. nedelja korenina
26. ponedeljek korenina
27. torek cvet

t začetek časa za sajenje
28. sreda cvet
29. četrtek cvet do 20. ue, od 21. list
30. petek list

O b v e s t i l o !

Banka Celje obvešča svoje poslovne 
partnerje in varčevalce, da je s 1. 9.
1994 izdala nove bančne kartice in 
nove čeke za imetnike tekočih 
računov.

Zamenjava čekov in bančnih kartic bo 
potekala postopoma do 1.7. 1995.
V tem obdobju bodo v obtoku stari in 
novi dokumenti. Stranka bo lahko 
imela še vse stare dokumente ali nove 
dokumente ali kombinacijo starih in 
novih dokumentov. V prehodnem 
obdobju so vse kombinacije veljavne.

b a n k a  c e l  j®


